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NAVA KONAK’TAN YILIN FIRSATI
“KARAR SENİN”
Navac İnşaat, İzmir’in merkezindeki Nava Konak projesiyle yatırımcılara benzersiz bir fırsat 
sunuyor, Konak’ta “her yere yakın” lokasyonuyla hayata geçen Nava Konak ile yatırımcılar 
ilk günden kazanmaya başlıyor.

“Yarısı peşin, kalanı için karar senin” kampanyası ile yatırımcılar en avantajlı seçeneklerle 
hemen kazanmaya başlayacak.

1+1’den 4+1’e kadar farklı tipteki daire seçeneklerinden herhangi biri için tutarın yarısını 
peşin ödeyip, kalanı için ödeme seçeneğine teslim zamanı karar verebilecek. Teslim zamanı 
geldiğinde dileyen kalan yarısını ödeyip benzersiz bir eve sahip olabilir, dileyen de 
dairesinin satışını isteyerek kısa sürede kar elde edebilir.

İzmirlilerin gereksinimlerine ve ruhuna odaklanarak şekillenen Nava Konak’ta 12 loft daire, 
23 home - office, 129 konut ve farklı büyüklerde 10 ticari alan sizleri bekliyor.
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2023 yılının ilk sayısında size bu sayfada hitap ederken yeni yılın ülke-
mize getireceği güzelliklere, umutlara vurgu yapmıştım. Ancak Kah-
ramanmaraş merkezli yaşadığımız ve 11 ilimizi etkileyen, 50 binin üze-
rinde vatandaşımızı hayattan koparan deprem faciası ile karşı karşıya 
kaldık. Çok üzgün ve kızgınız. Yaşamını yitiren vatandaşlarımıza rah-
met, yakınlarına başsağlığı ve uzun ömür, yaralılara acil şifalar dili-
yorum. 
Depremin bir doğa olayı olduğunda hepimiz hemfikiriz. Ne kaderdir 
deprem, ne de bir bilinmez felaket. Sadece zamanını bilemediğimiz, 
onun dışında nasıl oluştuğunu, ne gibi etkileri olacağını, hangi böl-
gelerde gerçekleşebileceğini biliyoruz. Bilim bize bu bilgileri veriyor. 
Bizlerin yapması gereken ise depreme dayanıklı konutlar, yapılar inşa 
etmek. Bunu yaptığımız takdirde deprem kayıplarının minimize ede-
ceğimizden kimsenin şüphesi yok. 1999 depremi sonrası bir çok yasa, 
yönetmelik çıkardık ve bu tarihin artık milat olduğu vurgusunu hep 
yaptık. Ancak şu yaşadığımız felaket gösteriyor ki 1999 depreminden 
hiçbir ders almamışız, öncesi nasılsa aynı şekilde binaları dikmeye de-
vam etmişiz. Bu yüzde n kızgınız, yeniden yaşanan acılar yüzünden 
üzgünüz…

Saygıdeğer İZSİAD ailesi,
Elbette ki depremin büyüklüğü, etkilediği alanın muazzam genişli-
ği nedeniyle bazı aksaklıklar mazur görülebilir. Yaşanan organizas-
yon eksikliği, deprem sonrasına hazırlık noktasında devletimizin de 

Hasan Küçükkurt
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkanı

Değerli İZSİAD Ailem,

BAŞKANIN KALEMİNDEN
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BAŞKANIN KALEMİNDEN

koordinasyon anlamında eksik kaldığını gördük. 
Bu devlet bizim, hepimizin. Bir aksaklık varsa onu 
düzeltmek, onu düzeltecek kurum ve kuruluşlara 
bu konuda baskı oluşturmak sivil toplumun görevi. 
Sorumlu bir STK olarak depremin ilk anından iti-
baren kentimizdeki mülki idari amirlikler ve yerel 
yönetimlerle hızlı bir iletişim içine girerek bölgeye 
her türlü yardımı ulaştırma noktasında bizler de se-
ferber olduk. Bu sürecin uzun bir dönem olduğunun 
bilinciyle, önümüzdeki süreçlerde depremzede va-
tandaşlarımız kendi konutlarına yerleşene kadar bu 
yardım çalışmalarının sürmesinin önemine vurgu 
yapmak isterim. 

Sevgili İZSİAD’lı dostlarım,
İzmir’in de bir deprem beklediğini hepimizi bili-
yoruz. Depreme dayanıklı bir kent yaratmak için 
kentsel dönüşüm olmazsa olmazımız. Yaşadığımız 
İzmir Depremi bize gösterdi ki İzmir’in yapı stoku 
da fazlasıyla sorunlu. Bu zayıf binaların hızla dö-
nüştürülerek sağlam olarak yeniden inşa etmemiz 
gerekiyor. Bu konuda yerel yönetimin depreme 
hazırlık noktasında çalışmaları mevcut, deprem 
haberimizde bunları sizin için derledik. Kentimizin 

içinde bulunduğu deprem riski ve ona hazırlanma 
noktasında neler yapıldığına bakmak, uzmanla-
rın görüşlerini derlemek istedik. Gündelik yaşamın 
mücadelesi içinde depremi unutmamak, her zaman 
bu kentin ve bu ülkenin birincil gündemlerinden biri 
olarak deprem gerçeğinin su yüzünde olmasını 
sağlamak biz STK’ların da görevi. Bu bilinçle İZSİAD 
Dergimizin bundan sonraki sayılarında ve yapaca-
ğımız etkinliklerde deprem gerçeğine ve yürütülen 
hazırlıklara yer vermeye devam edeceğimizi söyle-
mek isterim. 

Gelecek sayımızda Cumhurbaşkanlığı ve Milletve-
kili seçimlerini geride bırakmış, yeni bir merkezi hü-
kümet ile yönetiliyor olacağız. Deprem gündeminin 
ağırlığı nedeniyle seçimlere çok değinmek, senar-
yolara girmek istemedim. Umuyorum seçim sonuç-
ları ülkemiz için hayırlı olur. 

2023 yılında başka felaketler yaşamamak dileğiyle 
Ramazan ayının da huzur dolu geçmesini dilerim…
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Kahramanmaraş'ın Pazarcık il-
çesinde 7.7 ve Elbistan ilçesinde 
7.6 büyüklüğünde meydana ge-
len ve 11 ilde yıkıma neden olan 
depremler, kentlerin olası bir 
depreme karşı durumunu gün-
deme getirdi. 30 Ekim 2020 ta-
rihinde Ege Denizi Seferihisar 
açıklarında 6.6 büyüklüğünde 
meydana gelen depremle sarsı-
lan ve deprem riski yüksek böl-
gede bulunan İzmir için uzman-
lar, depreme hazırlık konusunda 
önemli uyarılarda bulundu. 
Türkiye’nin en kapsamlı deprem 
araştırmaları ve risk azaltma 
projelerini başlatan İzmir Bü-
yükşehir Belediyesi’nin “İzmir 
Afet Planı-Deprem Hazırlık ve 
Dirençlilik Çalışmaları” kamuo-
yu ile yakın zamanda paylaşıldı. 
Toplantıda konuşan Jeolog Prof. 
Dr. Naci Görür, “İzmir bu çalış-
masıyla Türkiye’de öne geçecek. 
Umarım ki bu büyük Maraş dep-

reminden sonra bütün kentleri-
miz İzmir’in yaptığı gibi benzer 
çalışmaları yapsın” dedi.
İzmir Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Tunç Soyer’in öncülüğün-
de düzenlenen “İzmir Afet Pla-
nı-Deprem Hazırlık ve Dirençlilik 
Çalışmaları” bilgilendirme top-
lantısında konuşan Jeolog Prof. 
Dr. Naci Görür, Türkiye’nin Dep-
remselliği ve Deprem Risk Yö-
netimi üzerine değerlendirmede 
bulundu.
İzmir’in depreme yönelik yaptığı 
çalışmayla Türkiye’ye örnek ola-
cağını söyleyen Prof. Naci Görür, 
“İzmir bu çalışmasıyla Türkiye’de 
öne geçecek. Umarım ki bu bü-
yük Maraş depreminden sonra 
bütün kentlerimiz İzmir’in yaptığı 
gibi benzer çalışmaları yapsın. 
Burada yapılan çalışma genel 
anlamda mikro bölgeleme ça-
lışması. Yani sadece zemin ola-
rak değil jeolojik ve jeofizik ça-

lışmalarını da içeriyor. Deprem 
kentlerinde kentin yönetimde 
ister belediye başkanı ister vali 
yapsın mikro bölgeleme verileri 
olmadan kentin geleceğini, ge-
lişmesini doğru ve bilimsel ola-
rak yapamaz. Bizler, mikro böl-
geleme bazlı yönetim olmadığı 
için dirençli kentler yaratamıyor, 
büyük bir deprem geldiğinde ise 
bugünkü acıları yaşıyoruz” diye 
konuştu.

“İzmir başını kaldırmalı Türki-
ye’ye örnek olmalı”
İzmir’in depreme dirençli kent 
çalışmalarında Türkiye’ye de ör-
nek olmak zorunda olduğunun 
altını çizen Görür, “İzmir deprem 
dirençli kentleri oluşturan bir il 
de olmak zorunda. Türkiye’ye 
örnek olmak zorunda. Hem hal-
kıyla hem yönetim anlayışıyla 
bilime bakış açısıyla, aydınlığıyla 
bir kent sadece bu dirençli kenti 

İzmir Olarak Birincil 
Gündemimiz 
Deprem Olmalı

DOSYA



6 7

 DOSYA

yapabilir ve Türk toplumuna gös-
terebilir. İzmir başını kaldırmalı 
ve dikkat çekecek şekilde öne 
çıkmalı. Toplumun buna ihtiyacı 
var” dedi.

“Fayları artık tartışmayalım”
Fayların artık tartışılmaması ge-
rektiğini aktaran Prof. Görür, 
“Artık bu ülkede fay tartışmaya-
cağım. Deprem mekanizması 13 
milyon sene önce başladı, daha 
milyonlarca sene devam edecek. 
Halkı jeolog yapamaya da panik 
yaratmaya da gerek yok. Ger-
çek olarak algılayıp siyasetiyle, 
yöneticisiyle artık zaman kaybı 
olan fay tartışmalarını bir kena-
ra bırakıp depremde yıkılmamak 
için canlarımızı yitirmemek için 
bütün enerjimizi dirençli kentlere 
vermeliyiz. Kaliforniya, Japonya, 
İtalya gibi ülkeler bunu başardı. 
Oralarda da depremler oluyor. 
5-10 kişi ölüyor o da tesadüfen 
oluyor. Bizler gibi on binler ölmü-
yor. Siyasetten, işsizlikten veya 
terörden de önemli şey dep-
rem. Siyasilerin depreme kadar 
gündeme getirdikleri maddeler 
şu anda konuşulmuyor. Sadece 
deprem konuşuluyor. Neden on 
binlerimiz gittikten sonra bunlar 
oluyor? Bizim hiçbir şey yokmuş 
gibi yaşamamız bile bizim için 
biraz ağır olmuyor mu? İnsan 
canı her şeyden önemliyse Türk 
hükümeti vatandaşlarının can 
güvenliğini sağlamak için az ha-
vaalanı, az yol yapsınlar. Dep-
rem kader değildir, bizim kade-
rimiz asla olamaz” diye konuştu.

“Yeter ki kararlı olalım”
Bir kent denildiğinde kenti oluş-
turan bileşenleri sıralayan Prof. 
Dr. Naci Görür, “Yönetim, halk, 
alt yapı, yapı stoğu, çevre, eko-
sistem, ekonomi. Bu yedi bileşen-

den oluşan bir yapı kenti oluş-
turur. İşte kenti depreme karşı 
dirençli yapmak istiyorsak bun-
lara dikkat etmek gerek. Bunlar 
biliniyor. Buradaki bilim insan-
ları, Türkiye’deki bilim insanları 
bunu yapabilir. Paramız da gü-
cümüz de var. Yeter ki bunu yap-
mak için kararlı olalım” şeklinde 
konuştu.

“Amerika’yı yeniden keşfetmeye 
gerek yok”
Her belediye başkanının Tunç 
Soyer gibi aydın fikre sahip ol-
mayabileceğini belirten Prof. Dr. 
Görür, “Kent idaresini depremle 
ilgili eğitmezseniz ne halk ne de 
kent iradecileri ne yapacağını, 
kentte hangi birimleri organize 
edeceğinizi bilemez. Halkı eği-
teceksiniz deprem dirençli bir 
halka sahip olacaksınız. Bunla-
rın hepsine de yarından itiba-
ren başlanır. Amerika’yı yeniden 
keşfetmeye gerek yok. Yıllardan 
beri neler yapılması gerektiği-
ni söylüyoruz. Alt yapı şimdiden 
başlanarak deprem dirençliliği-
ne örnek olmalı, hasarı tespit et-
meli. Olası senaryolara hazırlıklı 
olmalı. Deprem dirençsiz yapı 

stokunu araştırabiliriz bunları bi-
liyoruz da. Ya güçlendireceksiniz 
ya da yıkacak kentsel dönüşüme 
sokacaksınız. Kentsel dönüşümü 
rantsal dönüşüme tabi tutmaya-
caksınız. Depremde yıkım olursa 
milyonlarca ton deprem molozu 
birikecek. Kamyonları doldurup 
atıkları atarsanız zehirli madde-
ler toprağa, suya karışır ve besin 
zinciri vasıtasıyla sizin sofranıza 
gelir. Deprem molozlarını atıkları 
bertaraf etmek alelacele yön-
temlerle olmaz. Geri dönüşüm 
önemli” dedi.

“Anadolu sizi örnek alır”
Depremde ekonominin çok 
önemli bir rol oynadığını söyle-
yen Prof. Dr. Naci Görür konuş-
masını şöyle tamamladı:
“İzmir Batı Anadolu’nun eko-
nomisini elinde tutan bir kent. 
İstanbul bu ülkenin ekonomisi-
nin yüzde  60’ını elinde tutuyor. 
Depremde ekonomi şartları du-
rur. Ekonomi durursa Marmara 
bölgesi iflas eder. Türkiye dize 
çöker. Sadece ekonomisi değil, 
siyasi bağımsızlığını da kaybe-
der. Biz ekonomide depreme 
hazır olmalıyız. Bütün ekiplerini, 
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ekipmanlarını, üretimini, paza-
rını, müşterisini kaybetmiş bir il 
düşünün. İzmir’e bir görev gös-
teriyorum, yalvarıyorum. Lütfen 
deprem dirençli İzmir’i yarata-
lım. Türkiye’ye gösterelim. Siz 
yaratırsanız Anadolu da sizden 
örnek alır.”

Bina kontrolleri ücretsiz
İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin 
düzenlediği “İzmir Afet Pla-
nı-Deprem Hazırlık ve Direnç-
lilik Çalışmaları” bilgilendirme 
toplantısının kapanış bölümünde 
konuşan Başkan Tunç Soyer de 
“İzmir’in hangi ilçesinde olursa 
olsun başvuran her vatandaşımı-
za binalarının deprem karnesini 
çıkarmak için ücretsiz destek ol-
maya başlıyoruz. Her İzmirli, be-
lediyemize başvurarak deprem-
le ilgili hızlı tarama hizmetinden 
yararlanabilir” dedi. 117 kişinin 
yaşamını yitirdiği 30 Ekim dep-
remin ardından İzmir Büyükşe-
hir Belediyesi’nin dirençli bir kent 
yaratmak için yaptığı çalışmalar 
Türkiye’nin önde gelen uzman-
larının katıldığı “İzmir Afet Pla-
nı-Deprem Hazırlık ve Dirençlilik 

Çalışmaları” toplantısı ile kamu-
oyuna duyuruldu. Ahmed Adnan 
Saygun Sanat Merkezi'nde dü-
zenlenen toplantıda İzmir Bü-
yükşehir Belediyesi bürokratları, 
akademisyenler ve meslek oda-
larının temsilcileri kentte yürü-
tülen çalışmalar hakkında bilgi 
verdi. 
 
Ücretsiz hızlı tarama hizmeti
Depreme hazırlık ve dirençlilik 
çalışmaları hakkında bilgi veren 
Başkan Tunç Soyer, “Sizlere yapı 
tarama çalışmalarımızla ilgili 
yeni bir kararımızı açıklamak is-
tiyorum. Bugüne kadar İzmir Bü-
yükşehir Belediyesi olarak yapı 
envanterlerini ilçeler ölçeğinde 
çıkarıyorduk. Bundan sonra, İz-
mir’in hangi ilçesinde olursa ol-
sun başvuran her vatandaşımıza 
binalarının deprem karnesini çı-
karmak için ücretsiz destek ol-
maya başlıyoruz. Her İzmirli, be-
lediyemize başvurarak depremle 
ilgili hızlı tarama hizmetinden 
yararlanabilir” şeklinde konuştu.

4 ana kırmızı çizgimiz var
Dirençli kent yaratmak için tek 

çıkış yolunun şehirleri doğal eko-
sistemlerin bir parçası olarak 
inşa etmek olduğunu vurgulayan 
Başkan Soyer, “Şehirlerimizin 
kaderi, bir gecede yıkılıp gitmek 
olamaz, olmamalı. Şehirleri dün-
yadaki yaşam ağının bir parçası 
olarak hareket eden mekanlar 
olarak geliştirmek zorundayız. 
Şehrimizin jeolojik durumuna 
dair çalışmalar, yerüstüne dair 
yürüttüğümüz bu programlar-
la birleştiğinde, İzmir’in meskun 
alanlarının yeni dağılışı ortaya 
çıkacak. Bu yeni dağılımın tari-
finde, dört ana kırmızı çizgimiz 
var. Fay hatları, yumuşak zeminli 
tarım alanları, dere yatakları ve 
doğal alanlar. Geleceğin İzmir’i-
ni bu kırmızı çizgilerin arasında 
güvenle nefes alıp veren bir yuva 
olarak tasarlıyoruz” dedi.

Şehrin imar planlamasını ana-
yasal güvence altına almak zo-
rundayız
İzmir’in 50 yıllık gelişme planı-
nı ortaya koyabilmek adına bu 
çalışmaları hızla yürüttüklerinin 
altını önemle çizen Başkan So-
yer, “Amacımız, doğaya karşı 

DOSYA
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değil, doğasıyla birlikte büyüyen 
bir İzmir inşa etmek. Böylelikle 
çocuklarımıza ve torunlarımıza 
yıkım ve felaketler değil, sağlıklı 
bir yaşam alanı miras bıraka-
cağız. Bunun için her ne bedel 
ödememiz gerekiyorsa, ödemek 
zorundayız ve ödemeye hazırız. 
Şehrimizi afetlere karşı mekan-
sal olarak hazırlamanın yanı sıra 
mevzuat açısından da kapsamlı 
bir hazırlık içindeyiz. Bunların bir 
kısmını önümüzde aylarda bele-
diye meclisimize taşıyacağız, di-
ğerlerini ise merkezi hükümetten 
talep ediyoruz. Her şeyden önce, 
imar affının önünde anayasal bir 
engel tesis edilmesini savunuyo-
ruz. Tüm imar ve ruhsatlandırma 
mevzuatımızı altüst eden bu dü-
zenleme ehliyetine hiçbir hükü-
metin sahip olmaması gerekiyor. 
Bu nedenle, milyonlarca insanı-
mızın canını korumak adına şeh-
rin imar planlamasını anayasal 
güvence altına almak zorunda-
yız” diye konuştu.

Belediye bütçesinin yüzde  10’u 
depreme dirençli kent oluşumu-
na aktarılacak
Daha güvenli bir İzmir’i hep bir-
likte inşa etme davetini dile ge-
tiren Başkan Tunç Soyer,  “Bütün 
İzmirlilere şunu duyurmak iste-
rim. İzmir Büyükşehir Belediye-
si’nin bütçesinin yüzde  10’unu 
önümüzdeki yıl itibarıyla sadece 
depreme karşı dirençlilik ve kent-
sel dönüşüm çalışmalarına akta-
racağız. Fakat bu yeterli değil. 
Bir bu kadar yatırımı da merkezi 
hükümetten bekliyoruz. Çünkü 
İzmir’in 50 yılda birikmiş sorun-
larını yalnızca belediyemizin 
bütçesiyle çözmemiz asla müm-
kün değil. Türkiye Cumhuriyeti 
bütçesinin yüzde  onu yerel yö-
netimler eliyle şehirlerin yeniden 

inşasına ayrılmalı. Canımızdan 
daha önemli ne olabilir? Bu ne-
denle deprem bölgelerinde mer-
kez bütçesinin yüzde  onu kentsel 
dönüşüme yönlendirilmeli. Aksi 
takdirde 6 Şubat felaketini yeni-
den yaşamak zorunda kalabiliriz 
ve bunun bedeli bizler için çok 
daha ağır olur. Hükümete di-
ğer bir çağrımız ise müteahhitlik 
müessesesinin tümüyle yeniden 
yapılandırılması. Uzmanlığı, eği-
timi olmayan kişilere müteahhit 
unvanının verilmesini derhal en-
gellemek zorundayız. Şehirleri-
mizi bir grup müteahhidin değil, 
halkımızın menfaatleri için inşa 
etmek hükümetin asli görevi ol-
malı” diye konuştu.
  
Deprem felakette değil her an 
hatırlanmalı
Hükümetin Çevre Şehircilik ve 
İklim Değişikliği Bakanlığı eliy-
le yerel yönetimlere müdahale 
eden, imar planları yapan bir ta-
raf olmasını doğru bulmadıkla-
rını ifade eden Başkan Tunç So-
yer, “Hükümetin yerel yönetimler 
adına icraat yapmak yerine, ku-
ral ve kanun koyucu, düzenleyici 
ve bu zor süreçleri maddi açı-

dan destekleyici görevler üstlen-
mesini bekliyoruz. Ülkemizdeki 
eski yapı stokunun yenilenmesi 
için vatandaşların ve yerel yö-
netimlerin hibeler ve özel kredi 
kaynaklarıyla kavuşturulması 
olmazsa olmaz. Dolayısıyla mer-
kezi hükümet yama üretmek ye-
rine, topyekûn yenileyici bir bakış 
açısıyla şehirlerimize yaklaşmalı. 
Dahası, depremlerle yaşamak 
ve afetlerden korunmak bir ders 
haline gelmeli ve tüm okullarda 
okutulmalı. Deprem gerçeği sa-
dece felaketin ardından değil, 
yaşamımızın her anında hatır-
lanmalı” dedi.

Mart ayı meclisinde yönetmelik-
le ilgili 3 gündem sunacağız
İzmir Büyükşehir Belediyesi mec-
lisinde alacakları üç gündem 
maddesini de paylaşan Başkan 
Tunç Soyer, “Tüm kamu yapıla-
rının avan projelerinden uygu-
lama projelerinin ruhsatlandırıl-
masına yönelik 3194 Sayılı İmar 
Kanunu’na zorunluluk getirilme-
sini, yüksek yapılar ve alışveriş 
merkezleri gibi özellikle mevzu-
ata tarif edilen meslek odaları-
nın da paydaşı olduğu bir yapıda 
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tekrar incelenmesinin sağlanma-
sını, yine statik projeye esas teşkil 
edilecek zemin raporlarının ge-
oteknik konusunda yüksek lisans 
yapmış uzman inşaat mühen-
disler tarafından hazırlanması-
na yönelik mevzuat düzenlemesi 
yapılmasını, kamu yapılarında ve 
özellikli binalarda sismik izolas-
yon kullanılmasının zorunlu hale 
getirilmesini sağlayacağız“ diye 
konuştu.

Büyükşehir bürokratlarından 
detaylı sunumlar
İzmir Büyükşehir Belediyesi Ge-
nel Sekreter Yardımcısı Ertuğrul 
Tugay, deprem sonrasında ilan 
edilen seferberlik kapsamında 
ulaştırılan sosyal yardımlar ile 
ilgili bilgi verdi. Barınma ve bes-
lenme sorunlarının giderildiğini 
belirten Tugay mobil mutfak, ça-
dır, battaniye, su, yiyecek, giyecek 
ve insani yardım malzemelerinin 
hızlı bir şekilde bölgede gerçek 
ihtiyaç sahiplerine ulaştırıldığını 
aktardı. Güvenilir kent merkezleri 
yaratmak amacıyla atılan adım-
ları belirten Mekansal Planlama 
İmar ve Şehircilik Dairesi Başkanı 
Yağmur Han Şenel, çevre düzeni 
planları, koruma-sakınma sen-

tezi, merkez kent ve periferine 
yönelik birinci yeşil kuşak stra-
tejisi, ikinci yeşil kuşak stratejisi 
ve ekolojik koridorlar, İzmir kent 
merkezinde mevcut yapı durumu 
ve risk grubunda bulunan ruh-
satlı yapıların dönüşümüne açık-
lık getirdi. Türkiye’ye örnek bir 
şekilde İzmir’de hayata geçirilen 
kentsel dönüşüm çalışmalarına 
değinen Kentsel Dönüşüm Daire-
si Başkanı Ayşe Arzu Özçelik de, 
afete maruz alanların boşaltıl-
ması, yerinde dönüşüm alanları, 
dönüşüm modeli, Halk Konut uy-
gulaması başlıkları altında de-
vam eden faaliyetler ile ilgili bilgi 
verdi. Ulaşım Dairesi Başkanı Ka-
dir Efe Oruç ise altyapı hakkında 
bilgi verdi ve acil durum senar-
yoları, deprem risk çalışmalarına 
yönelik çalışmaları aktardı.
Deprem anı ve sonrası olmak 
üzere iki başlık altında oluşturu-
lan hazırlıkları aktaran Fen İşleri 
Dairesi Başkanı Hamdi Ziya Ay-
dın toplanma alanları, viyadük, 
yol, trafik düzenlemelerini anlat-
tı. Sunumunda kritik 4 noktaya 
dikkat çeken İZSU Genel Müdür 
Yardımcısı Gürkan Erdoğan acil 
durum kriz yönetim planı, 2023 
deprem raporu, İzmir İçme Suyu 

Master Planı ve yapı stoku iyileş-
tirme faaliyetlerine ilişkin bilgileri 
paylaştı. Bilişim çalışmaları çer-
çevesinde açıklamalarda bulu-
nan Bilgi İşlem Dairesi Başkanı 
Ata Temiz, Acil İzmir Uygulaması, 
akıllı ihbar sistemi ve teknolojik 
faaliyetlerle ilgili bilgiler sundu. 
Kahramanmaraş'ta yaşanan ve 
10 ili etkileyen depremde felake-
tin ilk saatlerinden itibaren dep-
remzedelere müdahale edildiği-
ni belirten İtfaiye Dairesi Başkanı 
İsmail Derse ise arama kurtarma 
çalışmalarına yönelik hazırlıkla-
rını anlattı. Derse ayrıca deprem 
anı ve sonrası müdahale, dep-
reme yönelik kapasitenin geliş-
tirilmesi çalışmaları hakkında da 
bilgi verdi.

Türkiye’nin en kapsamlı deprem 
projesi İzmir’de yürütülüyor
İzmir’de 30 Ekim 2020’de mey-
dana gelen ve 117 kişinin yaşa-
mını yitirdiği depremin ardından 
Türkiye’nin en kapsamlı deprem 
araştırmaları ve risk azaltma 
projelerini başlatan İzmir Bü-
yükşehir Belediyesi, çalışmalarını 
aralıksız sürdürüyor. Depremsel-
lik araştırması ve zemin davranış 
modelinin çıkartılması için İzmir 
Yüksek Teknoloji Enstitüsü, ODTÜ 
ve Çanakkale On Sekiz Mart Üni-
versitesi, yapı envanteri çalışma-
sı için İnşaat Mühendisleri Odası 
İzmir Şubesi ile protokol imzala-
yan Büyükşehir Belediyesi, hem 
fay ve zemin hem de yapılarla il-
gili kapsamlı bir çalışma yürütü-
yor. Bayraklı’da 31 bin 146 yapının 
kimlik belgesi hazırlandı. Borno-
va’da 62 bin yapının incelemesi 
ile kenti etkilemesi düşünülen fay 
hatlarına ve zemine yönelik kap-
samlı araştırma da sürüyor.  Ka-
radaki araştırmaların yanı sıra 
İzmir kıyılarında denizde 37 nok-

DOSYA
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tada sondaj yapılarak tabandan 
örnekler alınıyor. ODTÜ Deniz 
Paleosismolojisi Araştırma ekibi, 
Körfez'de sondaj çalışmalarını 
sürdürüyor. Böylece sadece eski 
depremlerin izleri değil, tsuna-
milerin ve deniz tabanındaki 
gevşek malzeme içinde gelişen 
eski heyelanların izleri de takip 
edilebilecek. Sondaj çalışmaları 
tamamlandığında fayların geç-
mişte ürettiği depremlerle ilgili 
bilgi elde edip, gelecekte ürete-
ceği depremler hakkında sağlıklı 
öngörülerde bulunmak mümkün 
olabilecek. 10 üniversiteden 43 
bilim insanı ve 18 uzman mü-
hendisin yer aldığı depremsellik 
araştırmasının 2024’te tamam-
lanması hedefleniyor.

Görüşler yorumlar:
İnşaat Mühendisleri Odası İzmir 
Şube Başkanı Eylem Ulutaş Ayatar:
İzmir yapı stokunun yarıdan faz-
lası riskli denebilir. 2000 yılı ön-
cesi binalardan açıkçası endişe 
duyuyoruz. 7 ve üzeri bir deprem 

beklenen kentimizde 
yapı stokunun bu olum-
suz durumu nedeniyle 
sıkıntılı bir tabloyla kar-
şılaşacağımız bir gerçek. 
Hızlı bir şekilde kentteki 
riskli yapıları belirleyip 
güçlendirme ya da ye-
niden inşa ile kenti dep-
reme dayanıklı hale ge-
tirmemiz gerekiyor. Tabi 
burada ciddi bir bütçe 
gerekiyor ve bu noktada 
devletin devreye girmesi 
ve kamu kaynaklarıyla 
destek vermesi gerekli. 
Tek başına yerel yöne-
timlerin altından kal-
kabileceği bir tablo yok 
önümüzde. Siyaset üstü 
bir bakışla, el birliği ile 
devlet, yerel yönetim 

beraber çalışmak zorunda.

Dokuz Eylül Üniversitesi (DEÜ) 
Mimarlık Fakültesi Şehir ve Böl-
ge Planlama Bölümü Şehirci-
lik Anabilim Dalı Öğretim Üyesi 
Doç. Dr. Hilmi Evren Erdin:
Toplanma alanı, afet ve acil du-
rum anında vatandaşların gü-
venli bir şekilde toplanacağı, 
kamuya ait ve konu-
mu itibariyle bölge-
de yaşayanlar ta-
rafından kolay fark 
edilebilen, hızlı ve 
düzenli bir şekilde 
erişilebilen, yeterli bir 
büyüklüğe sahip olan 
alanlardır. Toplan-
ma alanları afetlerle 
birlikte ortaya çıkan 
kriz durumunda, mü-
dahale planı hayata 
geçirilinceye kadar 
ihtiyaç duyulan ha-
ber alma, ilk yardım, 
tedavi, yiyecek, içe-

cek, giyecek, tuvalet, temizlenme 
ve yakacak temini gibi hizmetle-
rin yerine getirilmesi açısından 
önemlidir.
Bir alanın toplanma alanı ola-
bilmesi kullanılabilirlik, güvenlik 
ve erişilebilirlik parametreleri-
nin sağlanması durumunda söz 
konusudur. Kullanılabilirlik top-
lanma alanının afet kapsamında 
yüklenen görevleri vatandaşlar 
için yerine getirebilmesi olarak 
tanımlanabilir. Örneğin alanın 
büyüklüğü, doluluk-boşluk du-
rumu, eğim durumu gibi kriterler 
kullanılabilirliği etkilemektedir. 
Güvenlik vatandaşların kendile-
rini güvende hissedebilecekleri, 
ikincil tehlikelerden uzak olması 
anlamına gelmektedir. Bu nokta-
da fay hatları, zemin özellikleri, 
ana teknik altyapı hatları, köprü 
ve viyadükler, alan etrafındaki 
yapı yaşı, kat sayısı ve nizamı gibi 
kriterler güvenlik düzeyini belir-
leyen temel niteliklerdir. Erişile-
bilirlik ise, afet ve acil durumlar-
da toplanma alanına zaman ve 
mesafe temelinde en kısa sürede 
erişme anlamını taşımaktadır. 
Bu noktada yürüme mesafesi ve 
servis aldığı yolun niteliği erişile-
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bilirliği önemli ölçüde et-
kilemektedir. 2019 yılında 
Dokuz Eylül Üniversite-
si hocalarından oluşan 
bir ekiple Ulusal Dep-
rem Araştırma Progra-
mı kapsamında AFAD’a 
“Afet ve Acil Durumlar 
Sonrası Halkın Toplan-
ma Alanlarına İlişkin Kri-
terlerin Belirlenmesi ve 
Değerlendirme Yönte-
minin Oluşturulması, İz-
mir Kenti Örneği” başlıklı 
bir proje yaptık. İzmir’de 
11 merkez ilçeyi kapsa-
yan projede o gün için 
belirlenen 2784 adet potansiyel 
alanın 361 adetinin doğrudan uy-
gun olmadığı, bazılarının ise ön-
celikli olarak toplanma alanı se-
çilmesinin uygun olmadığı tespit 
edilmiştir. Kent genelinde yapılan 
kapasite analizi sonucunda, top-
lam 388 mahallenin 201 adedi-
nin (yüzde 52) yeterli kapasiteye 
sahip olduğu ve toplanma alan-
larına erişim açısından önemli 
sorunların olduğu ilçeler ortaya 
konulmuştur. 
İmar planlarının afet olgusu ve 
afet durumundaki mekansal ihti-
yaçlar çerçevesinde yeniden de-
ğerlendirilmesi gerekmektedir.

Jeofizik Mühendisleri Odası İzmir 
Şube Başkanı Sinancan Öziçer:
İzmir Körfezi ve Ege Denizi'nde-
ki gömülü faylar da belirlenme-
li. Son 30 yılda büyük ve şiddetli 
depremleri denizlerdeki fayla-
rın ürettiğini görüyor olmamız 
nedeniyle denizlerdeki fayların 
araştırılması gerektiğini düşünü-
yoruz. Bu araştırmaların ivedilik-
le yapılması lazım. Dokuz Eylül 
Üniversitesi'ne ait Piri Reis gemisi 
ile İzmir Körfezi'nde bir çalışma 
yapıyor, bu çalışmalar genişleti-

lerek Ege Denizi açıklarında Si-
sam, Samos hatta Muğla taraf-
ları da dahil olmak üzere ciddi 
bir şekilde incelenerek fayların 
analizlerinin ve geometrisinin je-
ofizik yöntemlerle çıkartılmasını 
öneriyoruz. İzmir fay hatlarının 
tomografisini çıkarılmalı ve yol 
haritamız belirlenmeli.

İzmir Büyükşehir Belediyesi faa-
liyetleri
Mevcut iskelelerde hasar oluş-
ması durumunda 2 adet yüzer 
iskele hizmete alınacak. Ayrıca 
körfez içerisinde acil durumlarda 
kullanılabilecek alternatif yanaş-
ma yerleri envanteri oluşturul-
makta. İç körfezde Pasaport, Al-
sancak Kordon, Karşıyaka Sahil, 
Konak İskelesi batı bloğu ve Ka-
rantina-Göztepe kesiminde be-
lirlenmiş olup körfez dışında ise 
Güzelbahçe, Urla, Çeşme, Foça 
ve Dikili akslarında da yanaş-
ma envanteri çalışmaları devam 
ediyor. Filomuzda bulunan 15 
yolcu gemisi ve 5 feribotumuz-
da yaklaşık 10 bin kişi kapasitesi 
ve 74 WC ile hizmet verebilecek 
durumda. Ayrıca elektrik, te-
miz-pis su bağlantıları bulunan 
5 feribotumuzun araç güvertele-

rinde toplam 3.000 met-
rekarelik alanda Sahra 
Hastanesi, yemekhane 
vb. alanlar kurulabilecek 
imkana sahip. Deprem 
anında kesintisiz ulaşı-
mı sağlayacak viyadük, 
köprü, menfez ile sanat 
yapılarında iyileştirme, 
yenileme çalışmaları 
ve alternatif yeni imar 
yollarının açılması ça-
lışmaları sürüyor. 30 
Ekim 2020 depreminden 
sonra; 61 adet köprü ve 
menfezin projelendirme 
çalışmalarına başladık. 

26 adet köprü ve menfez imala-
tını tamamladık. 16 adet köprü ve 
menfez imalatı bu sene tamam-
lanacak. 2023 sonunda 42 adet 
köprü ve menfez tamamlanmış 
olacak. 8 adet köprü için proje 
çalışmalarında sona geldik, bu 
sene yapım çalışmalarına baş-
layacağız. Deprem anında ulaşı-
mın kesintisiz sağlanabilmesi için 
alternatif yeni imar yolları açma 
çalışmalarımız devam ediyor. 
Yapımı devam eden 2,5 kilomet-
relik Buca Homeros Bulvarı-O-
togar bağlantı tüneli ile birlikte 
toplam 7,1 kilometrelik alternatif 
bir ulaşım yolu olacak. Otogar 
bölgesindeki viyadük bağlantısı 
çalışmalarında sona geldik, kısa 
sürede trafiğe açacağız. Karşı-
yaka ilçesi Ordu Bulvarı'nın Ana-
dolu Caddesi bağlantısını trafiğe 
açtık. Karşıyaka Kemal Baysak 
Bulvarı'nda demiryolu üzerinden 
yapacağımız taşıt üst geçidi ile 
Mavişehir bölgesine alternatif 
bir yol daha kazandırmış olaca-
ğız. Kamulaştırma çalışmaların-
da sona geldik, yıl sonuna doğru 
yapım ihalesi çalışmalarına baş-
layacağız.

DOSYA
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Depremin üzerinden bu kadar 
zaman geçmesine rağmen böl-
gedeki insanların hala barınma 
sorunu bulunuyor. Depremin ar-
dından bu kadar zamanı geride 
bıraktık, barınma sorununu tam 
anlamıyla çözülmüş değil. Hem 
AFAD hem de CHP Genel Mer-
kezi Osmaniye’yi İzmir’le eşleş-
tirdi. İzmir Büyükşehir Belediyesi 
ve bazı ilçe belediyelerimiz Os-
maniye’nin yaralarını sarmakla 
görevlendirildi. O günden bugü-
ne de hem Büyükşehir Belediye 
Başkanımız Tunç Soyer’i hem de 
ekiplerini sahada görüyorsunuz. 
Büyükşehir Belediyesi tarafından 
uzun süredir yapılan çalışmalar-
la ilgili de bilgilendiriliyorsunuz. 
Osmaniye’nin yanı sıra Adıya-
man, Kahramanmaraş ve Ha-

tay’da çalışmalar sürüyor. Her ne 
kadar Osmaniye kardeş şehrimiz 
olsa da diğer şehirlerde de çalış-
malar da sürüyor. Osmaniye ve 
ilçelerini görme şansımız oldu. 
Hatay Merkez ve Dörtyol’da ve 
Adana’da çalışma yürütme şan-
sımız oldu. Gördük ki henüz Ha-
tay’da maalesef enkaz altına ka-
lan kişilerin kurtarılma çalışması 
bile sonlandırılmış değil. Yani ce-
nazelerimize ulaşma çalışmaları 
henüz tamamlanmış değil. Ayrı-
ca tüm bölgedeki yıkım çalışma-
ları da tamamlanmış değil. Va-
tandaşların barınma ihtiyacı da 
henüz çözülebilmiş değil. Halen 
çadır ve konteynır, deprem böl-
gesinin en önemli ihtiyaçlarından 
biri. Bu problemin bir an önce 
çözülmesi lazım. Bizler burada 

geçici barınma probleminin bir 
an önce çözülebilmesi için çalış-
malarımızı hızlandıracağız. Hij-
yen sorunu da gittikçe problem 
haline gelen bir durum. 
Kızılay gibi yardım kuruluşları-
nın bugün toplumun yaralarını 
sarması gereken kuruluşların 
yapması gereken asli görevlerini 
yapması gerektiğini düşünüyo-
ruz. Osmaniye’de konteynır kent 
kurmak istiyoruz ama bize yer 
vermiyorlar. Şimdi kolay bir yön-
temde bulunmuş. Zaten yardım 
etmek istiyorsanız bizim buldu-
ğumuz alanlar var oraya konuş-
lanın biz orada zaten konteynır 
kent yapacağız gibi şeylerle yü-
rüyorlar. Şu anda bir okul bah-
çesinde Büyükşehir’in çalışmaları 
sürüyor.

İZSİAD Üyesi, CHP İzmir 
İl Başkanı Şenol Aslanoğlu: 
“Deprem bölgesinin temel problemi barınma”
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Depremden etkilenen şehirler-
deki sosyal hizmet ve enkaz kal-
dırma faaliyetleri devam eder-
ken; bölgeye giden DEÜ Ekibi, 
afetten zarar gören kentlerdeki 
iktisadi hayatın nasıl canlandırı-
lacağına ilişkin çalışmalarına da 
başladı.

Türkiye, deprem felaketinin ya-
ralarını sarmaya devam eder-
ken; afetin ilk gününden itibaren 
bölgede gerek arama kurtar-
ma çalışmaları ile gerek sağlık 
ve sosyal hizmetler sunarak yer 
alan Dokuz Eylül Üniversitesi 
(DEÜ), şimdi de afet sonrasında 
iktisadi hayatta neler yapılması 
gerektiğine odaklandı. DEÜ’nün 
alanındaki yetkin hocaları, afet-
ten zarar gören kentlerdeki 
sosyal ve iktisadi hayatın nasıl 
canlandırılacağına yönelik çalış-
malarına başladı.  DEÜ İktisadi 
ve İdari Bilimler Fakültesi’nden 

Prof. Dr. Asuman Altay, Prof. Dr. 
Özlem Çakır, Doç. Dr. Üzeyir Ay-
dın ile Dr. Öğr. Üyesi Ceyhun Gü-
ler; İşletme Fakültesi’nden Prof. 
Dr. Çağnur Balsarı; İzmir Meslek 
Yüksekokulu’ndan Prof. Dr. Zeki 
Atıl Bulut; Mühendislik Fakülte-
si’nden Doç. Dr. Ozan Kayacan 
ve Doç. Dr. Mustafa Özuysal’ın 

yer aldığı ekip, durum tespitine 
ve öneriye dayanan raporlarını 
Rektörlük makamına sunacak.
Felaketin ilk gününden itibaren 
bölgede faaliyet gösteren DEÜ 
ekiplerinin, şimdi de afet sonra-
sında şehirlerin ekonomik olarak 
nasıl kalkındırılacağına odaklan-
dığını kaydeden Rektör Hotar, 
“Alanındaki yetkin Hocalarımız, 
ilçede yaptığı görüşmeler sonu-
cunda, bölgedeki ticari ve eko-
nomik olarak mevcut durumu, 
potansiyeli ve ihtiyaç envanteri 
gibi birçok konuda tespitlerde 
bulundu. Buradan elde ettikleri 
bulgu ve veriler ışığında ekibimiz, 
deprem sonrasında ilçenin yerin-
de ve yeniden kalkınmasını sağ-
layacak politika ve aksiyonları 
içeren bir rapor hazırlayacak. 
Bu pilot uygulamamızın netice-
lerini de devletimizin ilgili kurum 
ve kuruluşları ile bir rapor olarak 
paylaşacağız” diye konuştu. 

AFET EKONOMİSİNE BİLİM 
YOL GÖSTERECEK

DOSYA
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 BİZDEN HABERLER

İzmir İş dünyası Türkiye’yi yasa 
boğan depremle ilgili mesaj 
yayımladı. Depremde hayatını 
kaybedenlere Allahtan rahmet 
dileyen İş dünyası 
temsilcileri yaralıla-
ra acil şifalar diledi. 
Depremde zarar gö-
ren vatandaşlara da 
koordineli bir şekilde 
yardımları ulaştıra-
caklarını dile getiren 
İş Dünyası Temsilcileri, 
depremin ülke ger-
çeği olduğuna dikkat 
çekerek, bu konuda 
alınacak tedbirlerin 

en öncelikli konu olduğunu be-
lirttiler. 
İZSİAD Yönetim Kurulu Başka-
nı Hasan Küçükkurt ise yaptığı 

açıklamada şöyle konuştu:
“Kahramanmaraş’ta meydana 
gelen çok şiddetli deprem ne-
deniyle büyük geçmiş olsun di-

leklerimizi iletiyor, 
yaralılara acil şifa, 
can kayıpları için Al-
lahtan rahmet dili-
yoruz. İZSİAD olarak 
yardım çalışmaları-
na başladık, en kısa 
sürede topladığımız 
yardımları İzmir Bü-
yükşehir Belediyesi 
gibi kurumlarla koor-
dineli olarak bölgeye 
ulaştıracağız”

İzmir İş dünyasından deprem mesajı: 
“Ulusumuzun başı sağ olsun, 

yardımları bölgeye ulaştıracağız”
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Türkiye’nin nüfusundaki artışın 
devam etmesi, aynı zamanda 
da hane halkı büyüklüğünün za-
manla azalıyor olması yeni konut 
ihtiyacının hızla artmasına ne-
den olmaktadır.

Yeni konut ihtiyacı nedeniyle 

oluşan arz talep 
dengesinin ta-
lep yönünde bo-
zuluyor olması 
nedeniyle yerel 
yönetimler yani 

belediyelerin arsa üretimine ön-
celik vermesi gerekmektedir. 
Arsa arzının arttırılması inşaat 
maliyetleri içinde çok önemli bir 
yer teşkil eden arsa bedellerinin 
toplam inşaat maliyetindeki ora-
nının azaltılması sağlanacaktır. 

Arsa maliyetlerinin düşmesi de 
daha uygun fiyatlar ile son kul-
lanıcının konuta ulaşması sağla-
yabilecektir.

Arsa üretiminin belediyelerce 
hızla yapılmasının gerekliliğin bir 
diğer önemli nedeni de maalesef 
geçmişte yeni yerleşim alanları-
nın imara açılmamış olması veya 
açılmış olsa da gerekli altyapı-
nın götürülememiş olması, toplu 
taşımın bu yeni açılan bölgelere 
ulaştırılamamış olması nedeniy-
le şehir merkezinde yoğunlukla-
rın arttırılması ve yeni yapıların 
merkezde daha yoğun bir şekil-
de yapılmasına neden olmuştur. 
Bu durum da şehir merkezlerin-
deki sosyal donatı alan yoğun-
luklarının bu bölgelerde yerleşim 
yoğunluğunun artması nedeniyle 
azalmasına neden oluş ayrıca 
yoğunluk artışını karşılayacak 
otopark altyapısı da kurulama-
mış olması nedeniyle esasen 
şehirlerin en eski ve güzide yer-
leşim semtleri şehir planlamasın-
dan yoksun bir şekilde mikro öl-
çekli planlamalar ile yönetilmeye 
çalışılmıştır. Bunun sonucu olarak 

Konut 
ihtiyacımız var

DOSYA

Haydar İNANÇ

Tablo 1
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da zaman içerisinde bu bölgeler 
önemli değer kaybına uğramış 
ve şehirlerin kimliği açısından 
önemli olan bu eski semtler de-
ğerlerini kaybetmiş ve eski yerle-
şik nüfuslarını önemli bir kısmının 
başka semtlere geçmeleri nede-
niyle kaybetmiştir. Halbuki bele-
diyelerce yeni arsa alan üretimi 
yapılması sırasında imar uygula-
maları ve planlama uygulama-
ları daha hızlı ve etkin bir şekilde 
hazırlanır ve bu planlamalarda 
gerekli sosyal donatı alanlarını 
oluşturur ve toplu taşımayı özel-
likle de raylı toplu taşımayı bu 
bölgelere götürebilirlerse hem 
arsa fiyatlarında düşme yaşana-
caktır hem de şehir merkezlerinin 
yükü azalacaktır.
Bu planlamalar yapılırken Türki-
ye’deki büyük şehirlerin çoğunun 

deprem bölgesinde olduğu da 
dikkate alınmalıdır. Planlamalar 
yapılırken Şehir Güvenliği Siste-
mi adı altında bazı tedbirlerinde 
dikkate alınması sağlanmalıdır.
Örneğin imar adaları arasında 
doğal afet durumunda sürek-
li kullanılabilecek her daim açık 
olabilecek çevresi düşük katlı 
yapılardan oluşan ana arter yol-
lar planlanmalıdır. Bu yollar do-
ğal afet durumunda acil durum 
yolları ve tahliye amaçlı kullanı-
labilmelidir. İmar Planları oluş-
turulurken ayrıca planlamanın 
yapıldığı bölgede birbirine dik 
kesen yaya koridorları ve bu ko-
ridorlar çevresinde parklar, ço-
cuk oyun alanları düzenlenerek 
hem günlük kullanıma hitap et-
mesi sağlanmalı ve aynı zaman-
da bir doğal afet durumunda 

yayaların kullanabileceği tahliye 
arterleri oluşturulmalıdır. Bu ar-
terler üzerinde toplanma alan-
larının oluşturulmasına da dikkat 
edilmelidir.

Özetle; Yerel İdarelerin planla-
ma süreçlerini hızlandırması ve 
eş zamanlı olarak alt yapıları 
ve toplu ulaşımı yeni imar böl-
gelerine ulaştırılması arsa arzını 
önemli ölçüde arttıracak olup, 
bu şekilde planlaması günümüz 
şartlarına göre yapılmış donatı 
alanlarına sahip sağlıklı planlan-
mış yeni yerleşim alanları şehir-
lere kazandırılabilir.
Tablo 1 – TUIK 12 Mayıs 2022 ta-
rihli 45632 sayılı raporu



18 19

6 Şubat 2023 te güneydoğu TÜR-
KİYE’yi vuran çok şiddetli dep-
remler bize hiç unutmamamız 
gereken ülkemizin deprem ku-
şağında olduğunu bir daha acı 
gerçeklerle hatırlattı. O günden 
beri bütün TV kanallarında yet-
kili yetkisiz pekçok konuşmacıyı 
dinledik. Bu yazım özet mahiye-
tinde olup tecrübeli bir mühendis 
olarak şahsi görüşlerimi yansıtır. 
Bu yazımı dört ana başlık altında 
sunacağım;

A) 6  Şubat Depremi
0lanlar oldu, şimdi yaraları sar-
ma zamanı ve yaptığımız hata-
ları bir daha yapmamak için ne 
yapmalıyızı iyice belleme za-
manı yapılacak en önemli şey; 
depremzedelere acilen barınak 
temin etmek, ve ihtiyaçlarını gi-
dermektir. Acil barınak asgari 
konteynır kentlerdir, çadır geçici 
çözümdür, kalıcı çözüm ise uy-
gun arazileri telaşa kapılmadan 
tespit edip, buraya bir daha yı-
kılmayacak kentler kurmak, yıkı-

ma uğrayan şehirlerimizin kim-
liklerini korumak amacıyla eski 
yerlerinde sınırlı imarlaşmayı 
gerçekleştirmektir. Ben köyleri-
mizde hızlı ve ekonomik yapıla-
bilecek tek katlı bir konut projesi 
ürettim, isteyen dostlarım aşağı-
daki linkten ulaşabilirler.    
Bir arzumda İZSİAD ailesinin bir 
araya gelerek bu projeden de 
faydalanarak bir köy kurup dep-
remzedelere bağışlanmasıdır. 
Unutmayalım ki son olarak sa-
rıldığımız bezin cebi yoktur. Bu 
büyük felaketin bize gösterdiği 
ise organize bir toplum olma-
yışımızdır. Buna kamu otorite-
sinin beceriksizliği kadar orga-
nize hareket etmeyen vatandaş 
topluluklarının yarattığı kaos 
ta dahildir. Neyi nasıl organize 
edemediğimiz ilgili kamu kuru-
luşlarının ve STK ların birinci gö-
revidir ve yazılı doküman haline 
getirilmeli yetki ve sorumluluklar 
iyice belirlenmeli ve sürekli takip 
edilerek başıboş bırakılmamalı-
dır.

B) Muhtemel İstanbul Depremi
Ben bütün yatırımları Marmara 
bölgesine çeken, büyük iç göçe 
neden olan o dönemin siyasetçi-
lerini rahmetle anamıyorum. Ne 
oldu şimdi, Türkiye’nin üretiminin 
yüzde  50 si nüfusunun yüzde 40 
ı bu bölgeye sıkış tepiş yerleşti 
ve önemli bir deprem de kapıda 
deniliyor, çözüm bulunamıyor, 
geçici tedbirler gündeme geliyor. 
Bir planım yok ama önemli bu 
bölgeden insanın ve sanayinin 
en kısa zamanda daha az insan 
yoğun ve depremselliği az böl-
gelere taşınmasıdır.

C) İzmir için ne düşünüyorum
Şehrimizin önemli bir kısmı 
alüvyon zeminlere oturmakta-
dır.2000 öncesi yapılan  ve 2000 
sonrası ehil olmıyan kimselerin 
yaptıkları ile gördüğümde çok 
üzüldüğüm gökdelen ormanı 
beni düşündürmektedir. Benim 
önerilerim şöyledir.
1)Alüvyon zeminlere yapılmış 
yüksek katlı konutlardan kaçın ve 

ÇOK YÖNLÜ 
OLARAK 
DEPREM 
KONUSU 

DOSYA

M.Şefik GÜNGÖR
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mümkün olduğunca zemin sağ-
lam yerlerde iyi yapılan az katlı 
konutlara yerleşin,, Şehrin kuzey 
kısmındaki gecekondu bölgesi ve 
boş dağlık araziler değerlendiril-
melidir.
2)Ev alırken kimden aldığınıza 
dikkat edin ve mümkün olursa 
yetkin bir mühendisi beraberini-
ze alarak o yapının taşıyıcısını in-
celetin. Bakılacak önemli huşular 
şunlar olabilir;
-Yeterli miktarda perde yapılmış 
mı?
-Bodrum veya bodrumları var 
mı?
-Heyelan riski var mı?
-Yapının geometrik merkezi ile 
rijitlik merkezi çalışıyor mu?
-Binanın en/boy oranı nasıl
-Müteahhit yetkin ve iyi şöhretli 
birisi mi?
Bu bilgiler, sizin doğru bir adım 

atmanıza yardımcı olacaktır.

D) Sağlam binalar yapmak için 
bundan sonra be yapılmalı
-Nasıl olacağını bilmiyorum ama 
neme lazımcılık, bir şey olmaz 
gibi toplumdaki garip huylar, 
ceza görmeyen yetkili fakat me-
suliyet hissi taşımayan zihniyet-
lerden kurtulmak lazım.
-Belediyelerin saha ve proje 
denetim kadroları yok denecek 
kadar azdır, ve yetersizdir, be-
lediyelere yetkin kadrolar yer-
leştirilmeli ve yetkilendirilmeli-
dir. Projeler mimar ve mühendis 
odalarının denetiminden geçiril-
melidir.
-Yapı denetim kuruluşları bir üst 
kuruluş tarafından denetlenme-
lidir.
-Yetkin mühendislik müessese-
si gerçekleştirilmelidir, ve proje 

müellifleri bir üst kurul tarafın-
dan da denetlenmelidir.
-Müteahhitlik müessesesi ciddi 
bir revizyona muhtaçtır, sınıfla-
ma ve puanlama getirilmelidir, 
bu gibi müeyyideler kağıt üstün-
de kalmamalı ve idare tarafgirlik 
yapmamalıdır. Belki daha çok 
söyleyecek şey olabilir ama ben-
den şimdilik bu kadar.
Sevgi ve saygıyla sizleri selamlı-
yorum.
M.Şefik GÜNGÖR 
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Sıfırdan kendi çabasıyla kurdu-
ğu şirket ile bugün gıda, otomo-
tiv ve inşaat sektörüne makine 
üreten firmaların çözüm ortağı 
olan Pars Endüstriyel Makine’nin 
Kurucu Genel Müdürü Alper Gün 
ile İZSİAD Dergisi için görüştük. 
Kendi gibi sıfırdan başarıyı elde 
etmek isteyen gençlere seslenen 
Gün, “Ücretten önce size bilgi ve 
tecrübe katacak pozisyonlara 
önem verin. Güven ve tecrübe 
her şeyden önemli” dedi. 

Sizi tanıyabilir miyiz?
1986 Ağrı doğumluyum. 1992 se-
nesinden beri İzmir’deyiz. 2017 
yılında Pars Endüstriyel Maki-
ne’yi kurdum. 2017 öncesinde 
de 10 senelik metal sektörü tec-
rübem vardı. Daha önce fark-
lı firmalarda çalıştım, Teknikel 

Lazer firmalarında üretim satış 
müdürlüğü, genel müdür yar-
dımcılığı gibi görevler yaptım. 
Yeterli tecrübeye eriştiğimi dü-
şündükten sonra kendi firmamı 

kurdum. 2017 yılından beri ağır-
lıklı gıda sektörüne hizmet veren 
firmaların makine aksamlarını 
üretiyoruz. Ayrıca sektörüme 
katkı koymak adına İzmir Ticaret 

“Gençlerin 
hedefi tecrübe 
ve güven tesisi 
olmalı”

Pars Endüstriyel 
Makine Genel Müdürü 
Alper Gün:

RÖPORTAJ
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Odası’nda 55. Komitede Komite 
Başkan Yardımcısı olarak görev 
alıyorum. 

Pars Endüstriyel Makine neler 
yapıyor?
Gıda makinalarına çalışan fir-
maların çözüm ortağıyız. Onların 
mevcut olan makilerinin parça-
larını üretiyoruz. Saç kesim, kıv-
rım, kaynaklı imalat, boyama, 
makine aksam ve parçaları, ma-
kinenin bütün metal aksamlarını 
final hale getirip firmalara teslim 
ediyoruz. 
Yüzde  60 gıda, yüzde  20 otomo-
tiv geri kalan yüzde  20 oranın-
da ise inşaat-reklam sektörüne 
hizmet veriyoruz. Bize gönderi-
len teknik resimler ve proje üze-
rinden bu firmalara üretimler 
yapıyoruz. Elektronik dışındaki 
tüm akşamların üretimini biz ya-
pıyoruz. Kesim kıvrım isteyen de 
oluyor, tamamen sıfırdan üretim 
isteyen de oluyor, hepsine hizmet 
verebilecek yetkinliğe sahibiz. 27 
çalışanımız ile KOSBİ’de faaliyet 
yürütüyoruz. 4 senedir bölge içe-
risindeyiz. 

Yatırım ve hedefleriniz neler, 
2023 yılı planlamanız nasıl?
2022 yılında makine parkuru-
muza yaklaşık 1 milyon dolarlık 
bir yatırım yaptık. Bu yatırım ile 
beraber 2022 Ekim ayında Al-
manya’da çalışabileceğimiz fir-
malarla bağlantılar kurduk. 2023 
yılında ihracata da yöneleceğiz. 
Çalıştığımız firmaların yüzde  
90’ının ihracat firmaları olmala-
rından dolayı ihracat da her za-
man gündemimizde bulunuyor.
Geçen sene yatırım yaptık, 200 
bin Euro’luk bir yatırımı daha 
2023 içinde yapacağız. Tabi 
şartlar, süreçler çok iç acıcı değil. 
Bankalardaki kredi imkanlarına 
göre bu yatırımı yapacağız. 2017 
yılından beri her yıl yatırım ya-
parak geldik, hem istihdam hem 
makine parkuru olarak sürekli 
büyüdük. 2023 yılında da bunu 
sürdürmek istiyoruz. Büyüme he-
defimizi sabit tutuyoruz. 

Makine sektörünü değerlendirir 
misiniz?
Makine sektöründeki en büyük 
problemimiz ara eleman sıkıntısı. 

Sanayi sektörünün temel proble-
mi aslında bu. Personel bulmak 
için firmalar çok çaba sarf ediyor. 
Kalifiye personel zaten yok, ara 
personel, yetiştirmelik personel 
de bulamıyoruz. Yıllardır metal 
sektöründeyim, şunu söyleyebi-
lirim, çok farklı makinalar üreten 
çok farklı firmalarla çalışıyoruz. 
Son 10 yılda makine sektörümüz 
büyük bir gelişim gösterdi. Yeni 
firmalar açıldı. Daha fazla yatı-
rıma yönelindi. Sanayi sektörünü 
korona da bile durmadı. Bu sü-
reçte yurt dışına, ihracata ciddi 
ağırlık verildi. Sanayi sektörünü 
ayakta tutan ihracat yapan fir-
malarımız diyebiliriz. Biz de ihra-
cat yapan firmalarla çalıştığımız 
için konuya son derece hakim bir 
noktadayız.

Ekonomiyi değerlendirir misiniz? 
Yüksek faizli krediler açıkçası 
bir fırsat sunmuyor. Mevcut kre-
di faizleri yüksek olduğu zaman 
yatırımı yapan firma, aldığı ma-
kineden yıllar içinde doğru oran-
da kar elde edemiyor. Cebinden 
para ekleyerek sistemi sürdü-

RÖPORTAJ
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rüyor. Kur olması gereken nok-
tada olmadığını öngörüyoruz. 
İhracatçının şuan kurun düşük 
kalmasından şikayetçi. Enflasyon 
ile orantılı gitmeli kur ama bugün 
bu olmuyor. Bu da ihracatçıları 
fiyat belirleme ve Pazar payını 
korumada sıkıntıya düşürüyor. 

Kendi işini kurarken neler yaşa-
dınız, gençlere ne tavsiye eder-
siniz?
Sıfırdan başlayan herkesin küçük 
küçük hikayeleri var. Elbette zor 

bir süreç. Hiçbir birikim olma-
dan bir iş kurmak ciddi anlamda 
sorumluluk ve sıkıntıları berabe-
rinde getiriyor. Ömrünün bir kıs-
mında sıkıntı çekmeyenler diğer 
kalan zamanların tamamında 
sıkıntı çekerler. Ben bu süreci zor 
atlattım ama başardım. Bu sü-
reçte en büyük katkıyı güvenilir-
likten aldım. Sektörde oluşturdu-
ğum çevrem, iyi profilim bana bu 
süreçte büyük katkı sağladı. 
Güven likidite kadar önemli bir 
veri. Bunu sağladığıma inanı-

yorum. Gençlerde şuan okul bi-
ter bitmez rahat bir iş arayışın-
dalar. Kurumsal firmalarda da 
çaba göstermeniz, mutfaktan işe 
başlamanız lazım. Ücrete takıl-
madan, iş deneyimi edinmek ve 
güven tesis etmek için çaba gös-
tersinler. Güven ve deneyimi elde 
ettikten sonra para zaten arka-
dan geliyor, sizin onu istemenize 
bile gerek kalmıyor. Yeter ki işi-
nizi severek, özenerek yapın, bu 
size başarıyı getirecektir. 

İZSİAD ile yolunuz nasıl kesişti?
Ektam Makine Ali Kara’nın re-
feransı ile İZSİAD’a üye oldum. 
Uzun yıllardır Ali Bey ile çalışı-
yoruz. İZSİAD yemeğine katılım 
gösterdim ve İZSİAD ekibiyle 
tanıştım. Çok kaliteli, samimi bir 
ortam gördüm ve katılmak iste-
dim. Böylece İZSİAD ailesine da-
hil oldum. STK topluma borcu-
nuzu ödeme imkanı sağlayan bir 
alan. İZSİAD ile beraber topluma 
da faydalı işler içinde olmayı he-
defliyorum. 
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25 yıllık kurumsal çalışma haya-
tının ardından, eşiyle beraber ta-
rımsal faaliyete başlayan Nadide 
Ayyıldız, uzun yıllar süren profes-
yonel iş yaşamından, zeytin ve 
ceviz bahçelerine geçiş yolculu-
ğunu anlattı. Ege Asırlık markası 
ile zeytinyağı ve ceviz sektörüne 
giren Ayyıldız, kuruluş ve üre-
tim süreçlerini İZSİAD Dergisi ile 
paylaştı. 

Sizi tanıyabilir miyiz?
Anadolu üniversitesi İşletme Fa-
kültesi Mezunuyum. Evli ve 1 ço-
cuk annesiyim. Uzun yıllar özel 
sektörde, kurumsal şirketlerde 
çeşitli görevler yürüttüm. Son 
olarak Güres Grupta Çevresel 

Etki ve Ku-
rumsal İlişki-
ler Direktörü 
olarak ka-
riyerimi ta-
mamladım.
25 yıllık yoğun 
bir özel sek-
tör tecrübe-
sinden sonra 
‘sevdiklerimi-
ze daha fazla 
zaman ayırıp, 
daha sakin 
yaşayabilmek 

için' aile işletmemizi kurmaya 
karar verdik. Son birkaç yıldır 
eşimle birlikte Salihli’de zeytin-
yağı ve ceviz üretiyoruz. 500 
rakımda, çevresel kirletici fak-
törlerden uzak, ari bir bölgede 
tarım yapıyoruz. 

Nasıl bir üretim hedeflediniz, bu 
çalışmalarınız hakkında bilgi ve-
rir misiniz?
Bulunduğumuz bölge susuz ta-
rım yapmaya uygun. Zeytin üre-
timimizin yağlık olması nedeniyle 
doğal yağışlar dışında sulama 
yapmıyoruz. Bu da yağın kalite-
si, nefaseti ve aromasına önemli 
katkıda bulunuyor.

Ceviz için ise daha sürdürülebi-
lir tarım yapıp aynı zamanda da 
yeraltı kaynaklarını kullanma-
dan, yüzey sularından fayda-
landığımız bir sulama gerçek-
leştiriyoruz. Buradaki öncelikli 
hedefimiz uzun yıllar tarım ya-
pılmamış bir araziyi tekrar ağaç-
landırıp, üretir hale getirmekti, 
bunu başardık.  
Ceviz bahçemiz henüz çok genç. 
Yaklaşık 7 yıldır fidan yetiştirme 
ve geliştirmeyle uğraşıyoruz. İyi 
tarım uygulamalarıyla başladı-
ğımız üretim sürecimize daha 
sonraki süreçte organik tarıma 
geçiş yaparak olabildiğince te-
miz ve güvenilir ürün elde etmeyi 
hedefliyoruz. Ürünlerimizi, kendi 
markamız olan Ege Asırlık Ceviz 
ve Ege Asırlık Zeytinyağı ile tüke-
ticiye sunmak istiyoruz. 
Henüz işin çok başındayız ve yeni 
doğan bir bebeği ayaklandırma-
ya çalışıyoruz.

Neden tarım, neden Salihli?
Kurumsal çalışma hayatlarımız 
süresince çeşitli şehirlerde yaşa-
dık. Yoğun iş ortamı ve seyahat-
ler, bizi emekli döneminde daha 
sakin ve yalın bir yaşam isteğin-
de buluşturdu. İlk bahçe sahi-

Nadide Ayyıldız:“Zeytinyağı 
ve cevizi 
Ege Asırlık 
markası ile 
sunacağız”
Haber ve Fotoğraf: Alpay Sönmez 
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bi olmaya karar verdiğimizde, 
amacımız sadece doğal ortam-
da kendi ürünümüze ve sakin bir 
yaşama ulaşmaktı. Tarım alan-
ları kimyasalla çok kirlenmemiş, 
doğası, havası temiz, bereketli 
Salihli toprakları bizim için en 
uygunuydu. Çevresel kirlikten 
uzak olması ve yüksek rakım ne-
deniyle ceviz üretimine oldukça 
uygundu. Bu bakımdan Salihli’yi 
tercih ettik. 
Küçücük fidanların büyük emek 
ve gayretle genç fidanlara ve 
ağaçlara dönüştüğünü gördük-
çe, heyecanla beklenen mahsule 
ulaşıp hasat zamanı elde edilen 
üründen ailemiz, dostlarımız ve 
fikrine güvendiğimiz kullanıcılar-
dan memnuniyet aldıkça hobimiz 
tam zamanlı işimize dönüşmeye 
başladı.  2022 yılının sonunda şir-
ketimizi kurup, aile işletmemizin 
temellerini attık. Ağaçlarımızın 
bakım ve gübreleme programı, 
budama detayları ile ziraat mü-
hendisi olan eşim ilgileniyor. Ben 
ise ticaret, pazarlama ve marka 
yönetimi kısımlarını yönetiyorum. 

Satış noktaları aşamasında gö-
rüşmeleriniz sürüyor, onlineda ve 
butik şarküteri noktalarında Ege 
Asırlık markamızı bulabileceksi-
niz.

Hedefleriniz neler? Bölgedeki di-
ğer üreticilerle ilişkileriniz nasıl?
Bulunduğumuz bölge zeytin üre-
timi açısından zengin. Şimdilik 
kendi ürünümüzden elde ettiği-
miz sınırlı miktarda, ancak ka-

litesi ve lezzetine güvendiğimiz, 
erken hasat natürel sızma zey-
tinyağını piyasaya sunuyoruz. 
Üretime gösterdiğimiz özenin 
aynısını hasatta ve elde ettiğimiz 
kaliteli zeytinyağının müşteriye 
ulaşıncaya kadar, sahip olduğu 
içeriği muhafaza etmesi için de 
gösteriyoruz. 
Bölgemizde ürününü bizim-
le paylaşmak isteyen üreticiler 
var. Şimdilik dahil olmayı plan-
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lamıyoruz. Ancak ileride satış-
lar istediğimiz düzeyde giderse, 
bahçesine güvendiğimiz bölge 
üreticisinin bakım ve hasat sü-
reçlerini biz yöneterek, ürününü 
kendi markamıza dahil edebili-
riz. 
Bulunduğumuz bölge halkının 
bizimle birlikte ürününden kat-
ma değer elde etmesi bizleri de 
mutlu eder. Ancak amacımız çok 
ürün değil, iyi/organik tarım-
la elde edilmiş kaliteli, güvenilir 
ürün.

Zorlukları var mı varsa neler?
Elbette kolay değil. Her geçen 
gün iklim koşullarının değişmesi, 
kuraklığın artması, susuz tarım 
yapsak da bitki gelişimine bağlı 
olarak bizleri olumsuz etkiliyor. 
İklim krizi kaygı verici bir hal alı-
yor. Bu işi kurarken en zor yanı 
bahçe bakımıydı. Fakat bunu 
markayla pazara sunma nokta-
sında da başka zorluklar ortaya 

çıkıyor. Pazarı tanımak zor ve 
rekabet yoğun. Büyük ve güçlü 
firmalar fason üretim yapmak 
yerine sizin ürününüzü düşük fi-
yatla alıp, kendi markası ile sat-
mayı tercih ediyor.  Yeni mar-
kaların çıkması önünde bu tarz 
yaklaşımlar engel oluşturuyor. 
Biz ürünümüzü kendi markamız 
ile sunmak istiyoruz ve bu yolda 
kararlıyız. 

Zeytinyağı ve ceviz piyasası na-
sıl?
Her iki piyasa içinde aslında ül-
kemizde kaliteli ve belli düzey-
de üretime sahip olmasına rağ-
men zeytinyağı ve ceviz ithalleri 
iç piyasada fiyat performansını 
olumsuz etkiliyor. Kontrolsüz it-
halat sektörü olumsuz etkiliyor.
Özellikle kabuklu cevizde tüketici 
cevizin ithal olduğunu anlamıyor 
ve doğrudan düşük fiyatlı ürünle 
bizim yerli üretim cevizi karşılaş-
tırıyor.

Zeytinyağında ise tahşiş en 
önemli konu. Bu da fiyata doğ-
rudan yansıyor. Ürünün içeriğine 
(erken hasat, olgun hasat, asit 
ve polifenol derecelerine) göre 
fiyatlar değişse de Türkiye'deki 
Zeytinyağı borsalarında natürel 
sızma toptan fiyatı 90 TL civarı-
dır. 

İZSİAD ile tanışmanız nasıl oldu?
İZSİAD Yönetim Kurulu Başka-
nı Hasan Küçükkurt ile Abalıoğ-
lu’nda çalıştığım dönemden beri 
tanışıyoruz. Onun vasıtasıyla 
İZSİAD’a üye oldum. Kurum-
sal hayatım bitince bu süreçte 
edindiğim bilgileri paylaşmak, 
STK’larda görevler alarak bu bi-
rikimlerimi toplum için kullanmak 
istiyordum. İZSİAD’ın buna çok 
uygun bir STK olduğunu bildiğim 
için buraya üye olmak istedim. 
Önümüzdeki süreçlerde İZSİAD 
bünyesinde görevler almayı he-
defliyorum.
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Cumhuriyet Halk Partisi İzmir İl 
Başkanı Şenol Aslanoğlu üyesi de 
olduğu ve bir dönem yönetimin-
de de yer aldığı İzmir Sanayici ve 
İş İnsanları Derneği’ni (İZSİAD) 
ziyaret etti. İl Başkan Vekili Mühir 
Sirhan Özen, İl Sekreteri Özlem 
Ünsal, İl Başkan Yardımcısı İnanç 
Nurlu’nun da katıldığı ziyarette, 
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Hasan Küçükkurt ile İZSİAD Yö-
netim Kurulu Üyeleri de yer aldı. 
Kısa bir süre önce CHP İl Başkan-
lığı’na atan üyeleri Şenol Asla-
noğlu’na ziyaretleri için teşekkür 
eden İZSİAD Yönetim Kurulu Baş-
kanı Hasan Küçükkurt, toplantı-
nın gündeminin yaşanan deprem 
felaketi olduğunu söyledi. 

“Tüm kurumlarla işbirliği 
yapacağız”
İZSİAD olarak depremzedelere 
yardım için seferber oldukları-
nı, çalışmalarının hala da sür-

düğünü dile getiren Küçükkurt, 
“Toplantıda deprem bölgesine 
giden CHP İl Başkanı Şenol As-
lanoğlu’ndan bilgi aldık. Türkiye 
gerçekten büyük bir felaket yaşı-
yor. Biz de bu felakette bölgede-
ki yurttaşların acısını hafifletmek, 
onların daha sağlıklı bir ortam-
da yer almalarını sağlamak için 
yardım faaliyetlerinde bulunuyo-
ruz. Bu konuda İzmir Büyükşehir 
Belediyesi, İzmir Valiliği başta 
olmak üzere tüm kurumlarımız-
la iş birliği yapıyoruz. CHP İzmir 
İl Başkanlığı’nın da bölgede ka-
tıldığı yardım faaliyetlerine de 
destek olabiliriz. Ülke olarak bu 
felaketten ancak dayanışma ile 
çıkabileceğimiz bilinci ile hareket 
etmeye devam edeceğiz” dedi. 

“STK’larla birlikte çalışacağız”
CHP İl Başkanı Şenol Aslanoğlu 
da üyesi olduğu derneği ziyaret 
etmekten mutlu olduğunu be-

lirterek, son depremde de İZSİ-
AD üyelerinin gösterdiği daya-
nışmanın herkese örnek olması 
gerektiğini söyledi. Geçen hafta 
depremin en çok etkilediği Ga-
ziantep Nurdağı’nda inceleme-
lerde bulunduğunu ifade eden 
Aslanoğlu, “Büyük bir felaketle 
karşı karşıyayız. Depremin yara-
larını uzun sürede anca saraca-
ğız. Ancak bu felaket ortamında 
Türkiye’nin her yerinde gösterilen 
yardım kampanyaları büyük bir 
dayanışma örneği sergiliyor. Bu 
da bize ümit veriyor. Ülke olarak 
hep birlikte olursak bu yaraları 
sarabiliriz. Biz de İzmir’deki tüm 
STK’larla birlikte çalışarak dep-
remzedelerin ihtiyaçlarını kar-
şılamaya devam edeceğiz” diye 
konuştu. 

Küçükkurt: “Felaketten 
dayanışma ile çıkarız”

 BİZDEN HABERLER
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Güzelbahçe Belediye Başkanı 
Mustafa İnce ile İZSİAD Dergi-
si için görüştük. Güzelbahçe’nin 
tarihinden günümüze gelişimini, 
başkanlığı döneminde hayata 
geçirilen projeleri, bundan son-
ra yapılması hedeflenen projeler 
ve çalışmaları İZSİAD Dergisi için 
anlatan Güzelbahçe Belediye 
Başkanı İnce, ilçenin turistik po-
tansiyeline dikkat çekerek “İzmir 
Körfezi’nin tek mavi bayraklı sa-
hili bizim sınırlarımız içinde, bu-
nun artması gerekli, körfez ta-
mamen yüzülebilen bir iç deniz 
olmalı” dedi. 

Öncelikle sizi tanıyabilir miyiz?
1965 yılında Güzelbahçe'nin Yaka 
Mahallesi'nde doğdum.
İlk ve orta öğrenimimi Güzel-
bahçe’de, lise öğrenimimi ise 
Karataş Lisesi’nde tamamladım. 
1987 yılında Ege Üniversitesi Zi-
raat Fakültesi, Peyzaj Mimarlığı 
Bölümü'nden mezun oldum. As-
kerlik görevimi Ankara Gülhane 
Askeri Tıp Akademisi’nde (GATA) 
tamamladım. 
1992 yılında Narlıbahçe CHP İlçe 
örgütüne üye oldum. 1999 yılında 
CHP’den Güzelbahçe Belediye-
si Meclis üyeliği yedek listesine 
yazıldım. 2003 yılında yedek lis-
teden meclis üyeliğine girdim. 
2004 yılı seçimlerinde CHP’den 

ikinci sıradan meclis üyesi oldum. 
2009 yerel seçimlerinde CHP’den 
belediye başkanı  seçildim. 2014 
yerel seçimlerinde CHP’den tek-
rar belediye başkanı seçildim. 

2019 yerel seçimlerinde üçün-
cü kez CHP’den belediye baş-
kanı seçildim. 2002-2007 yılları 
arasında İzmir Ziraat Odası’n-
da ikinci başkan olarak yönetim 

Güzelbahçe Belediye Başkanı 
Mustafa İnce: “Halk için 
çalışıyoruz, Güzelbahçe’yi 
güzelleştiriyoruz”
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kurulunda görev yaptım. 2006 
-2009 yılları arasında Güzelbah-
çe Belediye Spor Kulübü Başkan-
lığı görevinde bulundum. 
TMMOB Peyzaj Mimarları Oda-
sı, İzmir Ziraat Odası, Güzel-
bahçe Kültür Sanat ve Musiki 
Derneği, Güzelbahçe Çağdaş 
Yaşamı Destekleme Derneği ve 
Güzelbahçe Belediye Spor Kulü-
bü Derneği'ne üyeyim. İngilizce 
biliyorum. Evliyim ve iki çocuk 
babasıyım.

Güzelbahçe Belediyesi hakkında 
bilgi verir misiniz, tarihçesi ne-
dir, ilçenin demografik özellikleri 
nelerdir? 
Güzelbahçe’nin tarihi M.Ö. VII.
yüzyıla dayanmaktadır. Bu dö-
nemde bölgemizi Dor Kabilesi 
işgal etmiş ve buraya “Klonami-
ye” adında bir şehir kurulmuş-
tur. Yerleşim yeri olarak seçilen 
ilçemiz, aynı zamanda 12 İyon 
kentinden biri olan Klazomenia 
(merkezi Urla’dır.) şehri civarın-
dadır. Yöre tarih boyunca, Pers, 
Yunan, Roma ve Bizans dö-
nemlerinde yerleşim yeri olmuş, 

özellikle askeri birliklerin konak-
ladıkları bir merkez haline gel-
miştir. Bölge 1084 yılında Büyük 
Selçuklu Sultanı Melikşah zama-
nında Çaka Bey tarafından ele 
geçirilmiştir. 16. yüzyılda Kağız-
manlı Türkler, İzmir’e ve oradan 
da denizi takip ederek, bu günkü 
Güzelbahçe – Buldanaltı mev-
kiine yerleşmişlerdir. Burada, 
Rumların hakimiyetinde bulunan 
Klazomen Beyliği’nin yönetimi 
altında yaşamışlardır. Yerleşme-

ye karar verdikleri bölge orman 
olduğundan insan gücü ile tarı-
ma elverişli araziler açmışlardır. 
1893 yılında, Girit’te yaşayan 
Müslümanların bir kısmı muhacir 
olarak Güzelbahçe’ye gelip, bu 
mahalleye yerleşmişlerdir. 1936 
yılında ilçemiz Bucak Müdürlü-
ğü olarak Urla’ya bağlanmış ve 
Klizman ismi Kızılbahçe olarak 
değiştirilmiştir. 1954 yılında Ur-
la’ya bağlı ilk belediye kurularak 
Kızılbahçe adı verilmiştir. İlk Be-
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lediye Başkanı Mustafa TUNAR 
olmuştur. 1958 yılında, Kızılbahçe 
ismi değiştirilerek Güzelbahçe 
ismini almış ve aynı tarihte köy-
leri ile birlikte Urla İlçesinden ay-
rılarak, İzmir - Merkez kazasına 
bağlanmıştır. 

Belediyeyi hangi vizyon, misyon 
ve değerlerle yönetiyorsunuz? 
İnsanların yaşamaktan mutlu 
olduğu, kendilerini güvende his-
settiği, kendileri geliştirebildiği, 
çocuklarını geleceğin dünyasına 
hazırladığı; bilgeliğin, sanatın ve 
kültürün yaşanabildiği bir Güzel-
bahçe. Güzelbahçe’de yaşayan 
vatandaşların; kentin tarihi, kül-
türü ve ekonomisiyle bütünleşen, 
zenginlik ve değerlerini paylaşan 
huzurlu bir şehir hayatı sağla-
mak. Atatürk İlke ve Devrimle-
rine Bağlılık - İnsan Haklarını 
Esas Almak - Vatandaş Memnu-
niyetine Önem Vermek - Çözüm 
Odaklı Olmak - Herkese Açık ve 
Ulaşılabilir Olmak- Şeffaf ve He-
sap Verebilir Yönetim Anlayışına 
Sahip Olmak - Kent Tarihine ve 
Estetiğe Önem Vermek - Sosyal 

Belediyecilik Anlayışına Sahip 
Olmak – Çevre ve Doğayı Ön-
celikli Tutmak - Teknoloji ve Bilgi 
Sistemlerini Kullanarak Yenilikçi 
Olmak - Çocuk ve Engelli Hakla-
rını Korumak - Hayvan Haklarını 
Gözetmek

İlk koltuğa oturduğunuz günden 
bugüne hayata geçirdiğiniz pro-
jelerden bahseder misiniz?
Atatürk Mahallesi Cephe Yeni-
leme ve Meydanı Düzenlemesi: 

Atatürk Mahallesi’nde kent este-
tiği ve cephe yenileme proje ça-
lışmasını İzmir Büyükşehir Bele-
diyemizin yapmış olduğu yüzde 
75’lik destekle tamamladık. Ma-
hallemizi şehrin cazibe merkez-
lerinden biri haline getirdik. 90 
gün gibi kısa bir sürede projeyi 
tamamladık. Güzelbahçe Ata-
türk Kültür Merkezi: Toplantı ya-
pacak bir salonumuz yokken yıl-
lardır hayali kurulan Güzelbahçe 
Atatürk Kültür Merkezi’ni İzmir 
Büyükşehir Belediyemizin büyük 
katkısıyla hizmete açtık. 
Tahtacı Kültürevi: Yaka Mahal-
lesi’ne Tahtacı Kültür evi yaptık. 
Kültür evi aynı zamanda cem evi 
olarak hizmet vermektedir. 4 ay 
gibi kısa bir sürede tamamladık.
Güzelbahçe Polikliniği: Kültür 
Merkezi altında bulunan 660 
m²’lik belediye mülkünü Urla 
Devlet Hastanesi’ne bedelsiz ve-
rerek poliklinik hizmeti verilmesi-
ni sağladık. 
Spor Kompleksi: Hayırsever Ayşe 
Mayda’nın desteğiyle ilçemize 
spor tesisi kazandırdık. 90 gün 
gibi kısa bir sürede projeyi ta-
mamladık.
Yeni Balıkçı Barınağı: Ayrıca 
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Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı 
ile yapmış olduğumuz çalışmay-
la Güzelbahçe’ye yeni bir balıkçı 
barınağı kazandırdık. 
İki köprü inşa ettik: 135 işyerinin 
bulunduğu Yelki Sanayi Sitesi’ne 
giden yol üzerine köprü inşa et-
tik. Ayrıca Yelki mahallemizde 
vatandaşların arazilerine git-
melerini sağlamak için Çamlıçay 
Deresi üzerinde ikinci bir köp-
rü daha yaptık. ilk köprümüzü 
45 günde diğer köprümüzü 180 
günde tamamladık. 
Ağaç Dikimine Devam: Güzel-
bahçe Belediyesi Personeli Or-
manı, Çulfa Ormanı, Özgürlük, 
Demokrasi ve Birliktelik Ormanı 
ve Z Kuşağı Ormanlığı oluştur-
duk. Toplamda 205 bin metreka-
re pasif alanda zeytin, fıstık çamı, 
okaliptüs, dikimi gerçekleştirdik.
Bardacık Festivali: Bardacık Fes-
tivali artık ismini şehrin dışına da 
taşımaya başladı. Payamlı Kö-
yü’nde Bardacık Festivali saye-
sinde üreticinin ürününe değer 
katıyoruz. 
Geleneksel El Sanatları Festiva-
li: Ülkemizin birçok ilinden ve İz-
mir’den unutulmaya yüz tutmuş 
geleneksel el sanatlılarımızı ve 

sanatçılarımızı buluşturduğu-
muz El Sanatları Festivali’ni ya-
pıyoruz. Altyapıya büyük yatı-

rım: İlçenin altyapısını yeniledik 
ve yenilemeye devam ediyoruz. 
Çeşitli cadde ve sokağa yağmur 
suyu kanalları inşa ettik. Doğal-
gazdan kaynaklı bozulan yolları 
yeniledik. 1 Milyon metrekareye 
yakın parke taşı döşedik. 31 bin 
ton asfalt yol yaptık. 250 bin bor-
dür taşı döşedik. 30 bin metre tül 
yağmur suyu kanalı döşedik. 

Tematik park: Kahramandere 
Mahallesi, Şehit Kemal Caddesi 
üzerine Zeytin Park ve 590 met-
rekarelik alanda Güzelbahçe Te-
matik Parkı’nı yaptık.
Sevimli dostlar için barınma evi: 
Yelki’de sokak hayvanları için 
bakım ve barınmaevi yaptık. 16 
adet, sokak dostlarına yeni kafes 
inşa ettik, ayrıca mahallelerimiz-
de can dostlarımıza geri dönü-
şümden kulübeler yaparak ilçe-
nin farklı yerlerine yerleştirdik. 
Seçim Bildirgemizdeki ‘haybu-
lans’ hayvan ambulansı sözünü 
yerine getirdik, hizmete koyduk.
Atık Toplama Merkezi: Temizlik 
İşleri Şantiyemizde, Geri dönüş-
türülebilecek malzemelerin top-
lanabileceği bir merkez kurduk.  

Konutlardan, okullardan, kamu 
binalarından ve işyerlerinden  
2022 yılında  425 ton ambalaj 
atığı, 10 ton tekstil atığı, .  300 kg 
bitkisel atık yağ, 200 kg elektro-
nik atık, 267 kg atık pil, 115 kg atık 
ilaç toplanıp  13271,23 ton evsel 
atık Urla Transfer İstasyonuna 
teslim edilmiştir.
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Belediye olarak yeni projeleriniz 
nelerdir? Hangi alanlardaki pro-
jelere öncelik veriyorsunuz?  
Çamlı Köy Meydanı: Güzelbah-
çe’de tüm mahallelere doğalgaz 
hattı döşendi. Bazı bölgelerin 
sorunu çözüldükten sonra do-
ğalgaz çalışmaları başlayacak. 
Çamlı Köyümüze önümüzdeki yıl 
doğalgaz girdikten sonra seçim 
bildirgemizdeki ‘Meydan Proje-
si’ne başlayacağız.
Sahil Düzenleme Projesi: Bakan-
lığın istediği ÇED (Çevresel Etki 
Değerlendirmesi) raporunu be-
lediyemiz hazırlayıp bakanlığa 
sunacak, sonrasında İzmir Bü-
yükşehir Belediyemiz ile birlikte 
proje üzerinde görüşüp çalışma-
lara başlanacak.
75. Yıl Cumhuriyet Bulvarı (24,5 
Metrelik Yol): Yıllardır hayali ku-
rulan bu yolla, 2021 yılında ilk 
ağaç taşıma işlemine başlayarak 
Ayşe Mayda Spor Tesisleri ile İlçe 
Emniyet Müdürlüğü arasındaki 
etabı tamamladık. Bu süreçten 
sonra İzmir Büyükşehir Belediye-
miz, alanı programına alıp çalış-
malara başlamasını bekliyoruz.
Özbilimkent Köprüsü: İlçede ha-
yati önem taşıyan iki köprümüzü 
yapmıştık. Özbilimkent Köprüsü 

olarak bilinen Çamlıçay deresi 
üzerinde bulunan bu köprümüzü 
de tamamlayıp halkımızın hiz-
metine sunacağız.
Gençlik Merkezi: Güzelbah-
çe’deki gençlerimizin bir araya 
geleceği, projeler sunabileceği 
‘Genç Çınarları’ Güzelbahçe’miz-
de yetiştireceğiz.
Kadın Danışma Merkezi: Kadın-
larımızın yaşamış oldukları so-

runlardan dolayı kendilerini gü-
vende hissedebilecekleri bir yer 
yapacağız. 2023 yılında Kadın ve 
Aile Müdürlüğü kurduk, burada 
faaliyetleri yürüteceğiz.

İnkaya Mağarası: Yelki Mahal-
lesi’nde bulunan İnkaya Mağa-
rası ile ilgili 9 Eylül Üniversitesi 
ile çalışmalar yaptık. Turizme 
kazandırmak için çalışmalarımız 
devam ediyor.
Ekonomi Üniversitesi: İlçemiz-
de 17 Kamu, 53 özel, ayrıca 1 
kamu olmak üzere 3 otizm oku-
lu da bulunuyor. Yaklaşık 10 bin 
öğrenci eğitim gördüğü Güzel-
bahçe’de bir üniversite artık el-
zemdir. İlçemize gelecek Eko-
nomi Üniversite’sinin planlarının 
tamamlanması ve belediyemize 
sunulmasıyla ruhsatını hızlı bir 
şekilde çıkarıp üniversitemize 
kavuşacağız.

Eğitim, kültür ve sanatla ilgili 
çalışmalarınız nelerdir?  
Doğası, denizi ve balığı ile ön 
plana çıkan Güzelbahçe’nin bir 
başka vizyonu ise ‘eğitim’. Gü-
zelbahçe, çok sayıda özel oku-
lun yer aldığı ve adeta İzmir’in 
Oxford’u olarak tanımlanan bir 
ilçesi konumunda. İlçede halen 

aralarında ODTÜ, Bahçeşehir, 
Bilfen, Doğa ve Uğur kolejleri 
gibi Türkiye’nin çeşitli kentlerin-
de de bulunan köklü kurumları 
eğitim verirken,  MEV Okulları, 
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Bilgince, Kent Koleji, Oğuzhan 
Özkaya Okulları, Piri Reis ve Ege 
Sistem koleji gibi özel okulların ilk 
ve orta dereceli okulları faaliyet 
gösteriyor. Ayrıca kamuya ait de 
20’ye yakın ilk ve orta dereceli 
okul bulunuyor. İzmir’in şirin il-
çesi Güzelbahçe, tam bir eğitim 
cenneti konumunda. 38 bine ya-
kın nüfuslu ilçemizde çoğu başka 
ilçelerden olmak üzere yaklaşık 
10 bin öğrenci eğitim görüyor. 
Güzelbahçe Belediyesi, eğitim 
konusunda önemli çalışmalara 
imza atıyor. Öğrencilere spor-
dan sanata pek çok konuda eği-
tim veriliyor. Kadınlara uzman 
eğitimciler tarafından hobi ve 
beceri kurslarının yanı sıra insan 
hakları ve sağlık eğitimi veriliyor. 

Belediye sınırları içinde yer alan 
sanayi ve ticari tesisleri ile nasıl 
bir ilişkiniz var, istihdamın artı-
rılması, kente katma değer ka-
zandırılması noktasında neler 
yapıyorsunuz? 
Büyük sanayi ve ticaret kuruluş-
ları olmasa da Güzelbahçe’de 
çeşitli büyüklüklerde sanayi ve 
ticaret tesisleri bulunmaktadır. 
Bu tesislerle ilgili her zaman bir 
iletişim ve birlikte hareket etti-
ğimiz süreçler yaşanmaktadır. 

İstihdam konusunda çalışma-
larımız olduğu gibi kente belirli 
noktalarda katma değer kazan-
dırmaktadır. 

Güzelbahçe’nin turizmden de 
aldığı payı artırması için beledi-
ye olarak yaptığımız projeler ve 
katkılar nelerdir? 
Güzelbahçe günü birlik turizmin 
yoğun yaşandığı bir ilçe. Özellik-
le balık ve kahvaltı restoranları 
konusunda İzmir’in önde gelen 
ilçesi. Güzelbahçe yarımadanın 
kapısı konumumda Çeşme, Ala-
çatı, Seferihisar Urla gibi turizmin 
yoğun yaşandığı ilçelere gitmek 

için Güzelbahçe’yi görmeden 
geçemezsiniz. Bu da insanla-
rın geçiş noktasında olduğu için 
Güzelbahçe’nin mavi ve yeşiliyle 
özgü yapısını görüp öyle geç-
melerini sağlıyor. Güzelbahçe 
körfezin ilk ve tek mavi bayraklı 
plajıyla da turizm açısından halk 
tarafından ilgi gören bir alan. Bu 
noktada Güzelbahçe Belediyesi 
olarak turizm açısından birçok 
katkıyı koyarak Güzelbahçe’nin 
turizm açısından gelirlerini artır-
mayı hedefliyoruz. 

İZSİAD ile ilişkileriniz ne düzey-
de, kent ekonomisine daha çok 
katkı sağlanması için projeleri-
niz olacak mı, bu konudaki de-
ğerlendirmeleriniz nelerdir? 
Belirli zamanlarda İZSİAD ile ile-
tişimlerimiz olmakta. Yapılacak 
projelerde ortak çalışmalar için 
her zaman iş birliği ve birlikte 
hareket etmeye hazırız. Sorular 
dışında sizin önemsediğiniz, ak-
tarılmasını istediğiniz konuları 
da alabiliriz. Bizlere bu imkanı 
sağladığınız için öncelikle İZSİAD 
Başkanımız sayın Hasan Küçük-
kurt’a ve İZSİAD yönetim kurulu-
na, emek veren tüm arkadaşlara 
teşekkür ediyorum. 
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Habitat Derneği Genel Sekre-
ter Yardımcısı Hande Yavaşça 
ile İZSİAD Dergisi için konuştuk. 
Derneğin kuruluş hikayesini ve 
yürüttükleri çalışmaları paylaşan 
Yavaşça, “İZSİAD üyelerine eği-
timler verebilir, KOBİ’ler ve giri-
şimciler için eğitim programları 
hazırlayabiliriz” dedi.   

Derneğinizin kuruluş öyküsünü 
kısaca anlatır mısınız? 
1992 yılında Rio Yeryüzü Zirvesi 
gerçekleşiyor ve sürdürülebilir 
kalkınma tüm insanlığın 21. yy’da-

ki ortak hedefi olarak 
çıkıyor. Bu doğrultu-
da da “Gündem 21” 
başlıklı bir Eylem Planı 
zirvenin temel çıktısı 
oluyor. Bu zirveye ka-
tılan bir grup genç, 
1996 yılında yapılması 
planlanan Habitat II 
Konferansı’nın İstan-
bul’da yapılması için 
başvurularda bulunu-
yor ve Habitat Derneği’nin hika-
yesi başlıyor. 1996 yılında İstan-
bul’da gerçekleştirilen Habitat 

II Konferansı’nın 
ardından 1997 yı-
lında Sezai Hazır 
ile birlikte 2 liseli 
genç o zamanki 
adıyla “Habitat 
II ve Gündem 21 
Kararları’nın Ha-
yata Geçirilmesi 
için Gençlik Der-
neği’ni kuruyor. 
İlk etapta yöne-
tişim konusunda 

çalışmalara başlanıyor ve önemli 
bir yerel demokratikleşme prog-
ramı olan “Türkiye Yerel Gündem 
21 Programı” başlıyor. Program 
kapsamında farklı kentlerde 
çalışan Gençlik Meclisleri ara-
sında zamanla ulusal anlamda 
bir iletişim ağı oluşuyor ve 2004 
yılında TBMM tören salonunda 
77 ilden 306 gençlik delegesinin 
katılımıyla gerçekleştirilen tören-
le Ulusal Gençlik Parlamentosu 
kuruluyor.
Habitat Derneği’nin çalışmala-
rı küresel ortaklıklar dahilinde 
projelere dönüştürülüyor ve ilk 
olarak Microsoft ve Birleşmiş 

üyeleri, KOBİ ve  girişimcilere 
eğitim programları 
oluşturabiliriz”

Habitat Derneği Genel Sekreter 
Yardımcısı Hande Yavaşça: “İZSİAD

RÖPORTAJ
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Milletler Kalkınma Programı or-
taklığında Bilenler Bilmeyenlere 
Bilgisayar Öğretiyor projesi ha-
yata geçiriliyor. Türkiye’nin dört 
bir yanından dahil olan gönüllü 
eğitmenleri ile teknoloji alanın-
da dezavantajlı gruplara yönelik 
bilgisayar okuryazarlığı eğitim-
leri veriliyor. Daha birçok küre-
sel ortaklıkla birlikte girişimcilik, 
dijital dönüşüm ve kapsayıcı ve 
sürdürülebilir büyüme alanla-
rında sayısız birçok proje hayata 
geçiriliyor.
2019 yılına gelindiğinde fark-
lı sosyal grupların, toplulukların 
ve işletmelerin bir araya gele-
rek, fikir ve network paylaşımın-
da bulunabilecekleri, girişimcilik 
ve teknoloji odaklı sürdürülebilir 
Kalkınma Amaçları’nı destekle-
yen eğitim, atölye çalışmaları ve 
projelerin hayata geçirilmesini 
hedefleyen, 12 ilde topluluk mer-
kezleri kuruluyor. Ağ oluşturma 
konusunda geçmişten bugüne 
birçok deneyim elde eden ve ba-
şarıyla yürüten Habitat Derneği, 
2020 yılında 178 ülkede aktif olan 
Global Girişimcilik Network’ünün 
bir parçası olarak GEN Türkiye’yi 
hayata geçirmiştir.  Şu anki du-
ruma yönelik; 6 Şubat’ta yaşa-
nılan Kahramanmaraş depremi 
sonrasında birçok paydaş ile 

yürütülen çalışmalarını bölge-
deki ihtiyaçları giderecek şekilde 
yönlendiriyor ve bölgenin en kısa 
sürede kalkınmasını sağlayacak 
planlamalar ile çalışmalarını yü-
rütüyor.

Bugüne kadar gerçekleştirdiği-
niz çalışmalardan ve projeler-
den bahseder misiniz?
Dijitalleşen dünya ile uyumlu, 
sürdürülebilir kalkınmayı hedef-
leyen güçlü ortaklıklar temelin-
de, toplumsal kapasite geliştirici 
ve sosyal etki odaklı projeler üre-
ten bir sivil toplum kuruluşuyuz. 
Bugüne kadar teknoloji, top-
lumsal cinsiyet eşitliği, girişimci-

lik, kadının güçlenmesi, finansal 
bilinç, döngüsel ekonomi, sosyal 
uyum konularında birçok proje 
yürüttük ve yürütmeye de devam 
ediyoruz. Projelerimizi küresel 
ortaklıklar, kamu ve farklı STK’la-
rın ortaklıklarında yürütüyoruz. 
Örneğin; UNDP, UNHCR, UNICEF, 
UN Women, Visa, Türkiye Vodefo-
ne Vakfı, Cisco, Microsoft, TOBB, 
Teknosa, Meta, İTÜ, Türk Tele-
kom, Netflix, QNB Finansbank vb. 

İzmir’de yaptığımız çalışmalar 
nelerdir, yeni dönemde ne gibi 
projeleriniz olacak? 
İlk sorunun cevabında bahsetti-
ğim Topluluk Merkezleri’mizden 
biri olan İzmir İstasyon, Borno-
va’da Dramalılar Köşkü’nde yer 
alıyor. Halihazırda Habitat Der-
neği olarak yürüttüğümüz tüm 
projelerimizin eğitim, atölye ve 
faaliyetlerini İzmir İstasyon’da 
uyguluyor ve hayata geçiriyo-
ruz. Yerel yönetimlerle yapılan 
iş birlikleri doğrultusunda İzmir 
genelinde yaygınlaştırmayı sağ-
lıyoruz. Yeni dönemde de Habi-
tat Derneği olarak uyguladığımız 
projelerimizi arttırarak ve yeni iş 
birlikleriyle daha geniş ölçekte 
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daha fazla kişiye erişmeye yöne-
lik İzmir İstasyon’da çalışmaları-
mıza devam edeceğiz. 

Derneğinizin gelecek hedefleri 
konusunda neler söylersiniz?
6 Şubat Kahramanmaraş dep-
remi ile Habitat Derneği olarak 
öncelikli çalışmalarımızı deprem 
bölgesine çevirdik ve o bölgede 
destek sağlayacak çalışmalara 
başladık. Bundan sonraki dö-
nemlerde çalışmalarımızı dep-
remden etkilenen illeri öncelikli 
tutarak, bölgenin kalkınmasını 
hedefleyen, teknoloji, kapsayıcı-
lık, sürdürülebilir kalkınma, ka-
dın kooperatifçiliği ve girişimcilik 
alanlarında projeler geliştirerek 
uygulamayı ve uluslararası alan-
da çalışmalarımızı yaygınlaştır-
mayı hedefliyoruz.

STK’larla birlikte özel çalışmala-
rınız var mı? Bu konularda neler 
yapıyorsunuz? 
Habitat Derneği olarak farklı ku-
rumlarla birlikte yürütülen ça-
lışmaların gücüne inanıyoruz ve 
sürdürülebilir kalkınma amacıyla 
yürüttüğümüz çalışma alanla-

rımızda çok paydaşlı, kapsamlı 
kitlelere erişmeye yönelik önce-
lik vermeye özen gösteriyoruz. 
KAGİDER, TÜRKONFED, TÜSİAD, 
SEDEFED, SKD Türkiye, İZSİAD, 
DEGİAD gibi birçok STK ile hem 
yerelde hem de ulusalda kalkın-
ma odaklı, sürdürülebilir çalış-
malar yürütüyoruz.

Sizin eklemek istediğiniz, belirt-
mek istediğiniz projeler var mı 
bu konuda neler söylersiniz? 
6 Şubat Kahramanmaraş Depre-
mi tüm ülkemizi derinden etkiledi. 
Depremin ilk gününden itibaren 
bölgeye yönelik öncelikli 
olarak ihtiyaç listelerinin 
teminine yönelik birçok 
çalışma hayata geçti. Bu 
süreçte ve bundan son-
rasında, en kısa sürede 
bölgenin toparlanması 
ve kalkınmasına yönelik 
birçok projenin haya-
ta geçmesi gerektiğine 
inanıyorum. STK’lar ola-
rak hepimize görev dü-
şüyor ve takipçisi olarak 
hem bu sürecin hem de 
desteklerin devamlılığını 

sağlayıp çalışmalarımıza devam 
etmemiz gerekiyor.

İZSİAD ile ilgili neler söylersiniz, 
ortak projeler içinde yer almak 
ister misiniz? 
Habitat Derneği olarak iZSİAD’ın 
faaliyetlerini yakından takip edi-
yoruz ve ortak projelerde yer al-
maktan memnuniyet duyuyoruz.
Halihazırda yürüttüğümüz pro-
jelerimizin eğitimlerini İZSİAD’ın 
üyelerine verebilir ve KOBİ’ler ve 
girişimciler için eğitim program-
ları gerçekleştirebiliriz. 
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İzmir Sanayici ve İş İnsanları 
Derneği (İZSİAD) Yönetimi, aynı 
zamanda İZSİAD üyesi olan CHP 
İzmir İl Başkanı Şenol Aslanoğlu 
ve İYİ Parti İzmir İl Başkanı Sinan 
Bezircioğlu’nu makamlarında zi-
yaret etti. 

Ziyarete İZSİAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Hasan Küçükkurt, İZSİ-
AD Danışma Kurulu Başkanı Ala-
attin Yüksel, İZSİAD Başkanvekili 
Mukaddes Çelik, İZSİAD Başkan 
Yardımcıları Ali Talak, Ali Kara 
ile Yönetim Kurulu Üyeleri Başak 
Çayır Canatan ve Gökçe Kesikçi-
ler Buğday katıldı.
İYİ Parti İzmir İl Başkanı Sinan 

Bezircioğlu ve CHP İzmir İl Baş-
kanı Şenol Aslanoğlu’nun İZSİAD 
üyesi olduğunu hatırlatan İZSİAD 
Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Küçükkurt, “İl başkanlığı gibi cid-
di bir makamda görev üstlenen 
iki arkadaşımızı kutlamak ve yeni 
görevlerinde başarı dilemek için 
kendilerine nezaket ziyaretinde 
bulunmak istedik” dedi. 

İki il başkanının da son derece 
başarılı birer iş insanı olduğunu 
hatırlatan İZSİAD Yönetim Kuru-
lu Başkanı Hasan Küçükkurt, “İş 
yaşamlarında olduğu gibi parti il 
başkanlığı görevlerini de layıkıy-
la yerine getireceklerine inanıyo-

rum. Seçim dönemine girdiğimiz 
bu süreçte üstlendikleri bu ciddi 
görevde kendilerine başarılar di-
liyorum” diye konuştu. 

İYİ Parti İzmir İl Başkanı Sinan 
Bezircioğlu ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek İZSİ-
AD’ın kendilerine verdiği deste-
ğin çok değerli olduğunu söyledi. 
CHP İzmir İl Başkanı Şenol As-
lanoğlu da İZSİAD’ın ziyaretin-
den dolayı mutlu olduğunu ifa-
de ederek gösterdikleri bu ince 
davranış nedeniyle tüm İZSİAD 
ailesine teşekkür ettiğini belirtti. 

İZSİAD, Bezircioğlu ve 
Aslanoğlu’nu ziyaret etti

 BİZDEN HABERLER
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Gözdecan Açıkhava Reklamcılı-
ğı’nın kurucusu Fatih Özcan, öğ-
retmenlikte hobi olarak başladığı 
tabela boyama, araç kapılarına 
resim çizme etkinliğini mesleği 
haline dönüştürdü. Öğretmen 
olarak sınıfındaki tarih ve mev-
sim şeritlerini çizerek başladığı 
boyama serüveni, kendisini bu-
gün İzmir’in en önemli Açıkhava 
reklamcılığı ve tabela sektörünün 
önemli bir oyuncusu yaptı. Fatih 
Özcan, öğretmenlikten tabela ve 
açıkhava reklamcılığına dönüşen 
mesleki yaşamını ve sektörünü 
İZSİAD Dergisi için anlattı.

Sizi tanıyabilir miyiz?
1959 Siirt doğumluyum. İlk ve orta 
öğretimimi Siirt’te tamamladım. 
Babam memur olduğu için liseyi 
Batman Lisesi’ni tamamladıktan 
sonra Siirt Eğitim Enstitüsü’n-
den 1979 yılında sınıf öğretmeni 
olarak mezun oldum. Tam 25 yıl 
öğretmenlik yaptım. Mardin’de, 
Batman’da öğretmenlik yaptım. 
Rotasyon ile tayinim çıktı, Ka-
raman’da öğretmenlik yaptım. 
Sonra evlenerek eş durumundan 
İzmir’e geldim. 2003 yılına kadar, 
25 yıl öğretmenlik görevini icra 

ettim. Bu süreçte öğretmenlik 
yaparken bu işe de başlamıştım. 
Boş vakitlerimi değerlendirmek 
için, hobi niyetine başladığım 
bir işti bu. Ayrıca öğretmenlik 
yaparken sınıfta kullandığımız 
materyaller olan mevsim şeridi, 
tarih şeridi, haftalık ders progra-
mı gibi materyalleri de ben yapı-
yordum. 

Mesleğe başladığınızda sektör 
nasıldı, nasıl bir iş yürütüyordu-
nuz, sektördeki iş yapış biçiminin 
gelişimini anlatır mısınız?
Altındağ’da küçük bir dükkanda 
başladım. 1987 yılından beri bu 
mesleğin içindeyim. O zamanlar 
fırçayla yazı yazıp resim yap-
maktı işimiz. Aslında tabelacıyız 
biz. Istakalarımız, samur fırçala-
rımız ve yağlı boya, tiner ile araç 
kapılarına, tabelalara resimler 
çizip yazılar yazıyorduk. Dedi-
ğim gibi sınıfımızdaki materyal-

leri, tabloları da ben yapıyor-
dum. Bu işin gelişmesi ile yatırım 
yapmaya başladım, 1992 yılında 
60 cm’lik bir Plotter aldık, folyo 
kesiyorduk, ayıklıyorduk, camla-
ra yapıştırıyorduk. 1992 ile fırça 
tedavülden kalkmış oldu. Geç-
mişte yaptığımız mevsim, tarih 
şeridi gibi işler de böylece bit-
ti. Ploteri daha sonra 120 cm’lik 
ile değiştirdik. 10 yıl bu makine 
çalıştık. 2003 yılında, 25 yılı dol-
durduktan sonra öğretmenlikten 
emekli olup bu mesleğe ağırlık 
verdim. Makineleşme da ağırlık 
kazandı. Dijital baskı da gelişti, 
bas kes dediğimiz dekupe ya-
pan makinalar çıktı, onları aldık. 
Sonra müşterilerin yönlendirmesi 
ile ışıklı kutu harf yapma işine de 
girmiş olduk. Plotter, dijital baskı 
sonrasında Router aldık. Router 
ile hem harf, hem ahşap hem de 
alüminyum harfler kesip onları 
işlemeye başladık. Onun deva-

Öğretmenlikten iş dünyasına 
başarı yolculuğu:
Fatih Özcan 
hobisini işe 
dönüştürdü
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mında da lazer makine aldık. 
Altındağ’daki ilk işyerimizden 
sonra Gıda Çarşısı’na geçtik. Bir 
süre orada çalıştıktan sonra Fo-
rum Bornova bölgesindeki Kim-
yacılar Sitesi’nden atölye satın 
aldık. Ancak bu yerin dönüşümü 
nedeniyle o mülkümüzü müteah-
hite vererek 2015 yılında Pınar-
başı’nda bulunan şimdiki yeri-
mize taşındık. Bugün Viessmann, 
Bortar, Dimes, Zel, Batı Lastik 
gibi kurumsal firmalara, 15 kişilik 
bir ekip ile hizmet veriyoruz. 

Sektör nasıl, sektör değerlendir-
mesi alabilir miyiz?
Temeli sanata dayanan tabe-
lacılık mesleği, teknolojinin ge-
lişmesiyle doğru orantılı olarak 

sektörde kullanılan malzeme ve 
makine çeşidi ile endüstriyelleş-
miş ve günümüzde endüstriyel 
reklamcılık sektörüne evrilmiş 
vaziyette. İnsan hayatının dokun-
duğu, gördüğü, ulaştığı her yer-
de bir ürünü ile yer alan endüst-
riyel reklamcılık sektörü, ürün 
çeşitliliği bakımından çok farklı 
alanlarda üretim yapan ender 
sektörlerden birisi. Metalden ah-
şaba, elektronikten plastiğe he-

men her sektörden 
girdi kullanarak ku-
rumların, şirketlerin 
ve tüketicilerin ha-
yatını kolaylaştıran 
çok sayıda üretimi 
gerçekleştirmekte 
ve kullanıma sun-
maktadır. Endüst-
riyel reklamcılık 
sektöründe faaliyet 
gösteren firmalar 
akla gelen her türlü 
malzemeyi işleye-
rek reklam, tanıtım 
ve sergileme ürünü 
haline getirebiliyor. Endüstriyel 
reklamcılık sektörü, dünya ül-
kelerinde olduğu gibi ülkemizde 
de hızlı bir şekilde gelişimini sür-

dürüyor. Son yıllarda baskı sek-
töründeki gelişmeler ve sürekli 
yenilenmeler, reklam sektöründe 
çığır açan LED teknolojisi, geliş-
tirilen yeni malzeme ve makine-
ler, açık havadaki üç boyutlu ve 
hareketli uygulamalar, 3D açık 
hava reklamları endüstriyel rek-
lamcılık sektörünün gelişimine 
hız kazandırdı diyebilirim. Dün-
yadaki gelişimi uluslararası fu-
arlar ve teknolojiler ile yakından 

takip eden Türkiye Endüstriyel 
Reklamcılık Sektörü, dünya ül-
keleriyle paralel bir gelişim ser-
gilemekte, uluslararası standart-
larda üretimler gerçekleştirerek 
global etkinliğini her gün arttı-
rıyor. Sektörde faaliyet gösteren 
temsilcilerden alınan görüşler 
neticesinde günümüzde firma 
sayısının 52.000, çalışan sayı-
sının ise 200 bin olduğu tahmin 
ediliyor. Endüstriyel reklamcılık, 
ülke ekonomisine ve istihdama 
katkı sağlayabilecek potansiyel 
yapısı göz önünde bulundurul-
duğunda ülkemiz açısından ol-
dukça önemli bir sektör. 
Kurumsal Kimlik Uygulamaları, 
Perakende Satış Noktaları Mima-
ri ve Görsel Uygulamaları, Bas-
kı Hizmetleri, Şehir Mobilyaları, 
Dijital Tabela ve Uygulamaları, 
Teşhir ve Tanıtım Uygulamaları, 
Uyarı Levhaları ve Yönlendirme 
Sistemleri temel faaliyet alanla-
rımızı oluşturuyor. 

Sektörel örgütlenme var mı? 
Varsa yapısı hakkında bilgi verir 
misiniz?
Sektörümüz geniş bir iş alanına 
sahip ve büyük bir ivme ile ge-
lişme içinde. Bu noktada bir de 
sektörel derneğimiz var. 2000 
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yılında İstanbul merkezli olarak 
kurulan Açıkhava Reklamcılar 
Derneği’ne 2009 yılında üye ol-
dum, yönetim kuruluna girdim. 
36 ilde örgütlü bir dernek, sektö-
rün en önemli STK’sı diyebilirim. 
Her ilde temsilcilik bulunuyor. 
Yönetim Kurulu’nda 6 yıl görev 
yürüttüm. O dönemde sektörün 
gelişimini sağlamak ve insanlara 
sektörümüzü daha iyi tanıtmak 
için çaba gösterdik. Bu süreçte 
ARD bünyesinde Genç ARD’li-
ler birimini oluşturduk. Genç-
lerle beraber sektörün gelişimi 
için çaba içine girdik. 36 ildeki 
temsilcilerle sürekli iletişim ha-
lindeydik. Öyle olunca çevremizi 
de Türkiye çapında genişlettik. 
2 ayda bir mutlaka İstanbul’da 
toplanıyorduk. STK’nın gerçek-
ten her ülkede güçlü olması ge-
rektiğini düşünüyorum. Gelişmiş, 
modern toplumların hepsinde bu 
böyle. 2015 yılına kadar götür-
düğüm bu görevi merkezi İstan-
bul’da olması sebebiyle bıraktım. 
Artık ARD içinde sadece üye ola-
rak bulunuyorum. İki dönemdir 
de EBSO’da 37. Elektrik Aydın-
latma ve Işıklı Reklam Sanayi Ko-
mitesi’nde komite başkanı olarak 
görev yapıyorum. 

Ekonomiyi değerlendirir misiniz?
Bizim tüm girdilerimiz döviz ile. O 
sebeple dövizin her hareketi bizi 
olumsuz etkiliyor. İstikrar olma-
dığı sürece bizim işlerimizin iyi 
olması beklenemez. Yılda bir fi-
yat yenilerken artık haftalık fiyat 
verir durumdayız. Bizim sektörü-
müz içinde branda var, mobilya 
var, alüminyum var, kozmetik, 
elektrik var. Dijital baskı, kartvizit 
aklınıza gelebilecek hemen he-
men her sektöre hitap ediyoruz. 
Böyle olunca kendinizi tek alanla 
sınırlandıramıyorsunuz. Talepler 
sizi yönlendiriyor. Bu ekonomi-

deki istikrarsızlık bizi de olumsuz 
etkiliyor. Bir ürüne fiyat verirken 6 
ay o fiyat üzerinde düşünmeme-
miz gerekiyor ki biz daha sağlıklı 
üretim yapabilelim. Ancak şuan 
haftalık yol almak durumunda-
yız. İzmir için de bir iki şey söy-
lemek isterim, İzmir’de iş yapıyor 
olmaktan mutluyum. İzmir tam 
anlamıyla bir sanayi kenti olma-
sa da bunu avantaja çevirebilmiş 
bir kent. İzmir emeklilerin yoğun-
ca yaşadığı, yaşama yönünden 
olumlu imkanlar sunan bir kent. 
İş yaşamı da büyük bir rekabet 
ve hırs ile yürümüyor. İş ilişkile-
ri de belli bir dinginlikle sürüyor. 
Kimse birbirinin üstüne basarak 
büyümeye çalışmıyor. Ben de bu 
şekilde iş yürütüyorum. 

İZSİAD ile yolunuz nasıl kesişti?
2009 yılında İZSİAD’a üye oldum. 
13 yıldır İZSİAD’da bulunmaktan 
dolayı mutluyum. Her iş insanı-
nın içinde bulunması gereken bir 
örgüt İZSİAD. Ülkede gelişen her 
olayda, olumlu ya da olumsuz, 
mutlaka elini taşın altına koyan, 
çözüm üretmeye çalışan bir STK 
İZSİAD. Şuanda İzmir’de başka 
derneklerde var ama en etkilisi 
İZSİAD’dır diyebilirim. 

RÖPORTAJ
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Gazeteci Müslüm Karaaslan’ın 
geçtiğimiz eylül ayında yayınla-
nan ilk kitabı “Son Ay Tutulması” 
sosyal sorumluluk projesine dö-
nüştü. Karaaslan, Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti’nde ve Alman-
ya’nın Stuttgart kentinde düzen-
leyeceği imza günlerinde, kita-
bından elde edilecek tüm geliri 
depremzede ailelere bağışlaya-
cak. Gazeteciliğe üniversite eği-
timi döneminde başlayan ve 30 
yıldır aralıksız sürdüren Sürekli 
Basın Kartı sahibi gazeteci Müs-
lüm Karaaslan, geçtiğimiz eylül 
ayında yayınlanan şiir kitabı Son 
Ay Tutulması’nın imza günleri-
ne devam ediyor. Daha önce iki 
imza günü gerçekleştiren Kara-
aslan, 27 Mart’ta Lefkoşa’da De-
niz Plaza’da bir imza günü daha 
düzenleyecek.

Acılarını paylaşıyorum
Duyarlılığından dolayı Kıbrıs Türk 
Ticaret Odası Başkanı Turgay 
Deniz başta olmak üzere, emeği 
geçen yönetim kurulu üyelerine 
teşekkür eden Karaaslan, “Basın 
mensubu olarak bizlerin sadece 
kamuoyunu bilgilendirme, ay-

dınlatma, bilinçlendirme göre-
vi yok. Toplumsal statüye sahip 
herkesin daha farklı toplumsal 
sorumluluklarının da olması ge-
rektiğini düşünenlerdenim. 6 
Şubat’ta hepimizi derinden sar-
san, Türkiye’nin en büyük fela-
ketlerinden biri olan depremle 
karşıya karşıya kaldık. Ne yazık 
ki büyük kayıplar verdik. Haya-
tını kaybeden yurttaşlarımızın 
anıları önünde saygıyla eğili-
yorum. Ailelerine ve yakınlarına 
da başsağlığı ve sabır diliyorum! 
Çok zor bir süreçten geçiyoruz. 
Depremin ardından tüm Türkiye 
seferber oldu. Ben de bir birey 
olarak depremzede ailelerimize 
emeğimle katkı koymak istedim.” 
Dedi.

Yavru Vatan’la gönül bağımız 
var
Geçmiş yıllarda açtığı fotoğraf 
sergileriyle de sosyal sorumluluk 
projelerinde yer aldığını hatırla-
tan Karaaslan, “1999 Marmara 
Depremi’nde bir basın mensubu 
olarak görev almış, İzmir’e dö-
nüşte depremzede vatandaşla-
rımız yararına fotoğraf sergisi 

açmıştım. Yine bunun dışında 
iki ayrı fotoğraf sergisiyle daha 
sosyal sorumluluk projesi kap-
samında yer aldım. 6 Şubat’ta 
yaşanan depremde Kuzey Kıb-
rıs Türk Cumhuriyeti’ne de ateş 
düştü ne yazık ki!.. Bir turnuva 
için Adıyaman’a gelen araların-
da sporcu kardeşlerimiz, aileleri 
ve öğretmenlerinin de olduğu 35 
canımızı yitirdik. Bu açıdan da 
Yavru Vatan’la da bir dayanışma 
köprüsü kurmak istedik. Mesle-
ğimden dolayı daha önce birçok 
kez Kıbrıs’ta bulundum. Buradaki 
dostlarımızla yıllara dayanan bir 
gönül bağımız var.  Kıbrıs Türk 
Ticaret Odası Başkanı Sayın Tur-
gay Deniz, sahibi olduğu Deniz 
Plaza’nın kapısını imza günü için 
açtı. Yine Girne Belediyesi ile de 
görüştük. Bir aksilik olmazsa Gir-
ne’de de bir imza günü gerçek-
leştireceğiz. Önümüzdeki ay da 
Almanya’nın Stuttgart kentinde 
sivil toplum örgütlerinin desteği 
ile bir etkinlik gerçekleştirmeyi 
planlıyoruz. Duyarlı davranan 
herkese teşekkür ederim!..” diye 
konuştu.

İlk kitabı “sosyal 
proje”ye dönüştü
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TOPAZ A.Ş.’ nin Kurucu ortağı ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Hasan 
Ali YILDIZ ile firmasını, bulundu-
ğu sektörü ve ihracatı konuştuk. 
Kuruluş döneminde yaşadıkları 
zorlukları ve bugün 40 ülkeye ih-
racat yapan bir firma haline geliş 
sürecini İZSİAD Dergisi için anla-
tan YILDIZ, son dönemde döviz 
kuru nedeniyle ihracatta fiyat 
belirlemede çok zorlandıklarını 
ifade etti. 

Sizi tanıyabilir miyiz, Hasan Ali 
Yıldız kimdir?
1958 yılında Konya’nın Ermenek 
ilçesinde doğdum. Köy Enstitü-
sü mezunu öğretmen bir baba-
nın oğluyum. 1969 yılında ailece 
İzmir’e taşındık. Lise eğitimimi 
Motor Meslek Lisesi’nde aldım. 
Sonrasında ise Balıkesir Üniver-
sitesi’nden Makine Mühendisi 
olarak mezun oldum. Eşimle üni-
versitede tanışıp evlendik. As-
kerlik sonrası Balıkesir ve İzmir 
de çeşitli kuruluşlarda çalıştım. 
Balıkesir de tarım makinaları 
sektöründe bir süre çalıştıktan 
sonra METAŞ bünyesindeki AY-
SAN firmasının tarım makinele-
ri departmanın da da çalışma 
fırsatı buldum. İnşaat sektörüne 
geçişim tesisat projesi işleriyle 
serbest çalışmaya başlayarak 
oldu. Daha sonra Halk Bankası 

şube tadilatı ve kurulum işlerinde 
A Grubu müteahhit olarak görev 
aldım. 12 sene boyunca eşimle 
birlikte 1988 yılında kurduğu-
muz KIVANÇ İNŞAAT firması ola-
rak, 100’den fazla Halk Bankası 
ve onlarca Vakıfbank şubesini 
anahtar teslim olarak hazırladık. 

TOPAZ A.Ş. nasıl kuruldu, bu-
günkü ortaklık yapısı nasıl?
Topaz, 1998 yılında beş ortak ta-
rafından kuruldu. Zamanla or-
taklık yapıları değişti ve bazı or-
taklar ayrıldı. Ardından eşim de 
şirkete katıldı ve ortaklık sahibi 

oldu. Günümüzde, firmanın bü-
yük çoğunluğu bana ve aileme 
ait.

TOPAZ A.Ş.’nin faaliyet alanı ne-
dir, neler yapıyorsunuz?
Ön üretimli, yani prekast beton 
elemanlar üretiyoruz. Yer dö-
şemesi, merdiven basamakları, 
kaplama elemanları başlıca üre-
tim kalemlerimiz, ancak müşteri-
lerin talepleri doğrultusunda her 
türlü prekast beton elemanı üre-
tebiliyoruz. Ürünlerimiz yapı sek-
töründe hem iç hem de dış piya-
sada talep görüyor. Dış piyasaya 

TOPAZ Yönetim Kurulu 
Başkanı Hasan Ali Yıldız:
“İhracatta fiyat tutturmakta 
zorlanıyoruz”
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açılmamız kuruluş döneminde 
Almanya’ya ihracat yaparak 
başlamıştı. Zorlu dönemlerimiz 
oldu, ihracat kesintiye uğra-
dı. Hem krizler hem de ortaklık 
problemleri nedeniyle o dönem-
de firmayı ayakta tutabilmek 
için çok emek verdik ama tüm 
zorlukları aşarak daha da güç-
lendik. 12 yıl önce iç mimar olan 
oğlum Kıvanç Yıldız, TOPAZ bün-
yesine katıldı. Firmaya yeni bir 
perspektif kattı, ARGE çalışma-
ları yürüttü, ürünlerimizin ABD 
ve Avrupa pazarında iyi bir yer 
edinmesinde büyük katkı sağla-
dı. TOPAZ ürünleri bugün, OBO 
(Overseas Building Operations) 
onaylı olup ABD elçilik binaların-
da kullanılıyor. Yakın zamanda, 
yüksek mimar olan kızım Pelin 
Yıldız da firma bünyesine katıldı. 
Abisi ile birlikte TOPAZ’ ın üretim 
ve pazarlama faaliyetlerini yürü-
tüyorlar. Eşim Emel ile birlikte biz 
de firmanın idari işler ve finans-
man ile ilgileniyoruz.
TOPAZ’ ın uluslararası bir firma 
olması ve ürün gamını arttır-
ması ile birlikte, daha çok ihra-
cata ağırlık verdiğimiz PLACCO 
adında bir firma daha kurduk. 

PLACCO ürünleri ile yüksek da-
yanımlı, büyük boyutlu, ince ter-
razzo levhalar üretmeye baş-
ladık. 300x150 cm ebatlarında 
2 cm kalınlığında, 60x60 1,2 cm 
kalınlığında epoksi içermeyen 
ürünler üretebilen Türkiye’de tek, 
dünya da sayılı firmalar arasın-
dayız. Yurtdışında başta ABD, 
Kanada ve Avrupa ülkeleri ol-
mak üzere 40 civarı ülkeye ih-
racat yapıyoruz. Bangkok, Ka-
tar ve İsveç’te çeşitli projelerde 

yer alıyoruz. Kanada Montreal 
Metrosu’nda TOPAZ ürünlerini, 
Montreal Hilton Otel’de PLACCO 
ürünlerini bulabilirsiniz. İç piya-
sada ise İstanbul Metrosu, İstan-
bul Havalimanı, Finans Merkezi 
ve çeşitli illerdeki Şehir Hastane-
leri gibi projelerde yer aldık, al-
maya devam ediyoruz. 
Üretici firmayız. Proje bazında 
malzeme üretimi yapıyoruz.
Üretimimizin yüzde  35’i ihracat. 
20 bin metrekare ve 13 bin met-
rekare üzerine kurulu iki ayrı te-
sisimizde her iki firmamızda top-
lam 120 çalışana sahibiz.

Hangi markalarla çalışıyorsu-
nuz, sektörde sizi ayıran özellik-
ler neler?
PLACCO’ da ürettiğimiz terraz-
zo ürünler lüks segmente giriyor. 
Müşterilerimiz arasında Türki-
ye’nin öncü mobilya markaların-
dan Adasan, Koleksiyon Mobilya, 
Hamm Design, Den Design, Ur-
banoloji gibi markalar yer alı-
yor. Bu firmalara tasarımlarının 
gerektirdiği ebatlarda masa ve 
sehpa tablası üretiyoruz. Onun 
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dışında ABD HomeDepot mağa-
zalarına düzenli olarak terrazzo 
yer döşemesi üretiyoruz.

İhracatçılar bu dönemde zorda, 
bu konuda ne dersiniz? 
Açıkçası şu an ihracat da zarar 
ediyoruz diyebiliriz. ABD pa-
zarında bir yer edindik ve bunu 
kaybetmek istemiyoruz. Bu se-
beple de bu kur politikası hep 
böyle gitmeyecek düşüncesiyle 
fiyat tutturabilmek için zararına 
satış yapıyoruz. Tüm ihracatçılar 
gibi bizim de kur sebebiyle sıkın-
tımız büyük. Çimento 100 dolar 
civarındayken, şimdi 145 dolar. 
Dolar bazında yüzde 45 ar-
tış var. Enerji, işçilik giderleri de 
aynı şekilde. Çalışanlarımızı da 
korumaya çalışıyoruz ancak kur 
aynı kalınca zarar etmeye baş-
ladık diyebiliriz. İtalya en büyük 
rakibimiz. Zam yaparsak onlarla 
fiyat olarak aynı seviyeye gele-
ceğiz fakat lokasyon ve marka 
bilinirliği avantajları onları pa-
zarda öne geçiriyor. Kısacası 
pazarda edindiğimiz yeri, müş-
terilerimizi kaybetmemek adına, 
fiyat artırmadan zararına satış 
yaparak düzelecek ümidi ile ih-

racat operasyonlarımızı bir şekil-
de yürütmeye çalışıyoruz. 
İç piyasada da sıkıntılar var sek-
törel olarak. Biz çevre bilincine 
sahip, doğaya saygılı bir firma-
yız ve üç ayrı arıtma sistemine 
sahibiz. Ancak örneğin Van’da 
bir firma arıtma kullanmadan 
üretim yapıyor. Arıtma masra-
fı olmayınca ürünü daha ucuza 
mal ediyor. Bizim İzmir fabrika 
teslim verdiğimiz ürünü o üreti-
mi ve nakliyesi dahil aynı fiyata 
İzmir’e getirebiliyor.  Üretimin, 
ürünün bir standardı olması la-
zım. Bu yüzde n de denetimler 
daha güçlü yapılmalı. 

Hedefleriniz neler?
Fabrikalarımızı farklı bir alana 
taşıma düşüncemiz var. Piyasa-
nın oturmasını bekliyoruz. Ma-
nisa sınırları içerisinde arazileri-
miz mevcut. Tesislerimizi oraya 
taşıma düşüncemiz var. Ama 
zamanlama ne zaman olur açık-
çası belli değil. Önce önümüzü 
görmemiz lazım.

İzmir ekonomisi için neler söy-
lersiniz?
Biz ne kadar vergi veriyorsak 
o kadar pay almak zorundayız 
kent olarak. Bu olmuyor. İzmir’in 
temel problemi bu. İzmir’in öde-
diği vergi yatırım olarak geri gel-
meli. Bu sağlanırsa İzmir ekono-
misi büyük bir atılım yapar. Enerji 
maliyetleri çok yüksek, bu nokta-
da teşvikler verilirse İzmir’in çok 
büyük bir potansiyeli olduğunu 
düşünüyorum.

İZSİAD’ a ne zaman katıldınız?
İZSİAD’ a katılalı 10 yıl oldu. İZSİ-
AD’ da ki dayanışmadan ve yar-
dım organizasyonlarından çok 
memnunuz. Bu noktada kurulu-
şumuz adına İZSİAD’ a katkı sağ-
layabilmekten de çok mutluyuz.

RÖPORTAJ
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Cumhuriyetimizin 100 yılında ül-
kemizin her bölgesinden 100’ün 
üstünde kadın derneği başkanı 
ve temsilcisi İzmir’de Kadın ve İk-
tisat Kongresi’nde buluştu. İzmir 
Büyükşehir Belediyesi ve İZSİ-
AD’ın da bünyesinde bulunduğu 
BASİFED iş birliği, TÜRKONFED 
desteği ile gerçekleştirilen Kadın 
ve İktisat Kongresi’nde Cumhuri-
yetimizin ikinci yüzyılının kapısını 
kadınların açacağı mesajı verildi. 

İzmir Büyükşehir Belediyesi ev 
sahipliğinde İZSİAD’ın da üye-
si olduğu Batı Anadolu Sanayici 
ve İş İnsanları Dernekleri Fede-
rasyonu’nun (BASİFED) ortaklı-
ğı ve Türk Girişim ve İş Dünyası 
Konfederasyonu’nun (TÜRKON-
FED) desteğinde, Tüpraş’ın tema 
sponsorluğu ile düzenlenen “Ka-

dın ve İktisat Kongresi”, Ahmed 
Adnan Saygun Sanat Merke-
zi’nde gerçekleştirildi. Kongrenin 
öğleden önce yapılan özel Forum 
bölümüne ülkemizin her bölge-
sinden 100’ü aşkın kadın dernek 
başkanı ile temsilcisi katılım gös-
terdi. Farklı meslek gruplarından 
kadınların bir araya geldiği Fo-
rum’da ikinci yüzyılın Türkiye’sinin 
kadın politikalarına dair görüş ve 
değerlendirmeler gerçekleştiril-
di. Cumhuriyetimizin 100. yılında, 
ikinci yüzyıla doğru kadın bakış 
açısının hayatın her alanında fır-
sat eşitliği temelinde gerçekleşti-
rilmesine yönelik politika önerile-
ri de ele alındı.

İkinci Yüzyıla Girerken Kadın 
Bakış Açısı Ele Alındı
Forumun açılış konuşmalarının 

ardından düzenlenen “İkinci Yüz-
yıla Girerken” oturumuna İzmir 
Köy Koop Birliği Başkanı Neptün 
Soyer, DİSK Genel Başkanı Arzu 
Çerkezoğlu ve TÜRKONFED Yö-
netim Kurulu Başkan Yardımcısı 
ve İş Dünyasında Kadın Komis-
yonu Başkanı Reyhan Aktar da 
konuşmacı olarak katıldı. 

Kadın ve İktisat Kongresi, Tür-
kiye’nin dört bir yanından ge-
len 100’ü aşkın kadın derneği ve 
temsilcisinin, ikinci yüzyılın ka-
dın politikalarının şekillenmesine 
dair görüş, öneri ve değerlen-
dirmeleri ile tamamlandı. Forum 
sonunda ortaya konan politika 
önerileri öğleden sonra gerçek-
leştirilecek Kongre’nin sonuç bil-
dirgesine de yansıyacak.

CUMHURİYETİMİZİN İKİNCİ YÜZYILININ 
KAPISINI KADINLAR AÇACAK!
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İzmir İş Dünyasının önde gelen 
kurumlarının temsilcileri, Türki-
ye’nin önde gelen sanayicilerin-
den olan ve ilklere imza atan Ya-
şar Holding Kurucusu ve Onursal 
Başkanı Selçuk Yaşar’ı kaybet-
menin derin üzüntüsünü yaşıyor. 
Yaşar Ailesi’ne ve Türk iş dünya-
sına başsağlığı dileyen İzmir İş 
Dünyası’nın temsilcileri, duayen 
ve örnek iş insanı olan, TÜSİAD, 
ESİAD, Başkanlar Kurulu gibi ku-
rumların kurulmasında öncülük 
eden Selçuk Yaşar’ı unutmaya-
caklarını ifade ettiler. 

BASİFED Yönetim Kurulu Başka-
nı Mehmet Ali Kasalı:
“Büyük Karşıyakalı Selçuk Ba-
ba’yı unutmayacağız”
Karşıyakamızın ‘Selçuk Baba’sı, 
değerli büyüğümüz, İzmir iş dün-
yasının duayen sanayicisi Selçuk 
Yaşar’ı kaybetmenin derin üzün-
tüsü içinde,  Yaşar Ailesi’ne,  Ya-
şar Grubu’na, Karşıyakamıza,  
İzmir’e  ve  tüm Türk iş dünyasına 
baş sağlığı diliyorum.  
Selçuk Yaşar, İzmirimizin ulu-
sal ölçekte en büyük sanayicisi, 
Türkiye’nin önemli sektörlerdeki 
ilk girişimcisi, sanayideki öncü-

sü, Türkiye’nin en etkin iş dünyası 
örgütü TÜSİAD’ın 3 önde gelen 
kurucusundan birisidir.  İzmir’in 
en önde gelen iş dünyası örgütü 
ESİAD’ın fikir babası ve kurucu-
su da olan Yaşar, birçok kentin 
gıpta ile değerlendirdiği İzmir iş 
dünyası örgütlerinin düzenli ola-
rak bir araya gelip fikir ve görüş 
birliğini sağladığı “BAŞKANLAR 
KURULU”nun fikir babası ve ku-
rucusudur. En büyük Karşıyakalı, 
Türkiye’de hiçbir spor kulübün-
de nasip olmayan KafSinKaf’ın 
en büyük hamisi, Birçok Kaf-
SinKaf’lının “BABA” diye andı-
ğı büyük KARŞIYAKALI’dır.  Sel-
çuk Baba, O kadar çok alanda 
o kadar çok insana dokundu ki.  
Mehmet Ali Kasalı olarak birlikte 
çalıştığımız, hem iş hayatı hem 
kulüp hayatımda beni geliştiren 
model aldığım büyük hocam, 
İzmir’in sevgili “Selçuk Baba”sı,  
huzurla uyu, rahat uyu, seni hiç-
bir zaman unutmayacağız.”

ESİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Sibel Zorlu: 
“Öncü girişimci Selçuk Yaşar”
İş dünyasının simge isimlerin-
den kıymetli büyüğümüz Selçuk 
Yaşar, başta İzmir olmak üzere 
ülkemizin kalkınmasında önem-
li rol oynamış örnek bir sanayici 
ve iş insanıydı. İzmir merkezli çok 
sayıda marka yaratan değerli 
girişimci Selçuk Yaşar, ülkemizin 
rol model sanayicilerinin başın-
da gelen değerli bir liderdi. Kal-
kınma, sadece ekonomi demek 
değildir. Eğitim, spor, sanat, top-

 İzmir İş Dünyasından Selçuk 
Yaşar’a veda

HABER
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lumun gelişmesi için en önemli 
unsurlardır. Selçuk Yaşar'ın, bu 
anlamda hem İzmir’e hem ülke-
mize çok değerli katkıları oldu. 
Gençlerimizin eğitimini odağı-
na alarak ülkemizin geleceğine 
önemli yatırımlar yaptı. Toplu-
mun gelişmesinde sivil toplumun 
önemine inanarak iş dünyasının 
gönüllü olarak örgütlenmesinde 
ve faaliyete geçmesinde de öncü 
rol oynadı.  Aynı kuşaktan öncü 
sanayicilerin ortak özellikleri, 
eğitim ve spor başta olmak üze-
re hayatın her alanına yaptıkla-
rı büyük katkılardı. İzmir sanayi 
tarihi, deneyimlerini her fırsatta 
paylaşıp, bilgileriyle de önder-
lik yapan o kuşağı altın harflerle 
yazacaktır. ESİAD olarak, öncü 
sanayicilerimizin güçlü mirasla-
rını ve anılarını yaşatacağız. ESİ-
AD’ın sağlam temeller üzerine 
kurulmasında büyük emeği olan 
Selçuk Yaşar’ı kaybetmenin derin 
üzüntüsü içindeyiz. Hem ekono-
mimize hem de toplumsal haya-
ta kazandırdıklarıyla yaşamaya 
devam edeceğine olan inancım-
la kendisine Allahtan rahmet di-
liyorum. Ruhu şad olsun.

İZSİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Hasan Küçükkurt:
“Selçuk Baba’nın yolunda yürü-
meye devam edeceğiz”
İzmir iş dünyasının duayeni, Kar-
şıyaka’nın “Selçuk Baba”sı Sel-
çuk Yaşar’ı kaybettiğimizi derin 
bir üzüntüyle öğrendim. Önce-
likle Yaşar ailesine başsağlığı ve 
sabır, değerli büyüğümüz Selçuk 
Yaşar’a Allah’tan rahmet dilerim. 
Türkiye’de tarıma dayalı sanayi-
nin öncüsü olarak da kabul edilen 
Selçuk Yaşar, et ve süt hayvan-
cılığının geliştirilmesi amacıyla 
birçok önemli projeyi de Yaşar 
Holding ile hayata geçirdi. 1970’li 

yılların zor koşullarında Türki-
ye’nin kalkınmasındaki en temel 
ihtiyacın tarıma dayalı sanayinin 
gelişmesi olduğuna inanan Sel-
çuk Baba, Pınar Şaşal Su ile Tür-
kiye’nin ilk ambalajlı suyunu üre-
terek ürün adına markasını veren 
bir girişimin de öncüsü oldu. 
Hayırsever kişiliği, Karşıyaka 

Spor Kulübü’ne katkıları ile yar-
dımseverliği yadsınamayacak 
bir karakter ortaya koyarak he-
pimize örnek olan Selçuk Yaşar’ı 
İzmir olarak unutmayacağız ve 
özellikle hayırseverlik noktasında 
bizlere gösterdiği yolda yürü-
meye devam edeceğiz. Huzurla 
uyusun, hepimizin başı sağ olsun. 
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Altay Spor Kulübü’nün eski baş-
kanlarından merhum Mazhar 
Zorlu’nun oğlu Kemal Zorlu, yük-
sek tansiyon rahatsızlığı nede-
niyle tedavi gördüğü özel has-
tanede vefat etti. Mazhar Zorlu 
Holding Yönetim Kurulu Başkanı 
Kemal Zorlu, bir dönem Altay 
Spor Kulübü’nde yüksek divan 
kurulu başkanlığı da yaptı. Kent-
te üzüntüye neden olan, evli ve 
2 çocuk babası Kemal Zorlu’nun 
cenaze töreni ise Alsancak Ho-
cazade Camisi'nde yapıldı. 
Törene İzmir Valisi Yavuz Selim 
Köşger, İzmir Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Tunç Soyer, İzmir İl 
Emniyet Müdürü Mehmet Şah-
ne, İzmir Ticaret Odası Başkanı 
Mahmut Özgener, İZSİAD Yöne-
tim Kurulu Başkanı Hasan Küçük-
kurt, Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Başkanı Ender Yorgancılar, Al-
tay Başkanı Ayhan Dündar, Altay 
Teknik Direktörü Tuna Üzümcü, 
Altay'ın eski teknik direktörlerin-

den Mustafa Denizli, Altaylı fut-
bolcular, ilçe belediye başkanla-
rı, taraftarlar ve yakınları katıldı. 
Zorlu'nun naaşı öğle vakti kılınan 
cenaze namazının ardından def-
nedilmek üzere Pınarbaşı'ndaki 
aile kabristanına götürüldü.

İş dünyasından taziye mesajları
İzmir İş Dünyası temsilcileri, du-
ayen sanayici, spor insanı Ke-
mal Zorlu’yu kaybetmenin de-
rin üzüntüsünü yaşıyor. İzmir’de 
birçok alanda öncü hizmetlerde 
bulunmuş olan Kemal Zorlu’nun 
vefatının kent için büyük bir kayıp 
olduğuna dikkat çeken İş Dünyası 
temsilcileri, kentin önemli bir de-
ğerini yitirdiklerini ifade ettiler.
 
BASİFED Yönetim Kurulu Başkanı 
Mehmet Ali Kasalı: “Abi-kardeş 
gibiydik, mekanı cennet olsun”
Sevgili kardeşim, ailenin acısı-
nı tahmin edebiliyorum. Tekrar, 
tekrar baş sağlığı diliyorum. Ya-

şımız artık bu haberlere daha 
tevekkül hale getirdi bizleri ama 
son zamanlarda en zor kabul et-
tiğim haber oldu Kemal abimin 
kaybı. Aramızda 2 yaş olmasına 
karşın çocukluğumdan beri ken-
disi ile hep bir arada olduk. Ha-
yatımız çok kesişti, çok şey pay-
laştık. Her kayıp erkendir ama bu 
gerçekten çok erken oldu. Tüm 
ailenin acısını paylaşıyorum. Ke-
mal Zorlu, İzmir’in yetiştirdiği de-
ğerli iş insanlarından biriydi. Ben 
Karşıyaka’da yönetici iken kendi-
si Altay’da yönetici idi. Güçbirli-
ği Holding’i de birlikte kurduk. 
İzmir’e ve ülke ekonomisine çok 
büyük katkıları oldu. Kendisi ile 
çok özel bir abi-kardeş ilişkimiz 
vardı. Mekanı cennet olsun.
 
İZSİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Hasan Küçükkurt: “Girişimci ve 
İzmir’i çok severdi”
İzmir’in köklü sanayicilerinden, 
Mazhar Zorlu Holding Yönetim 

Kemal Zorlu’yu kaybettik

HABER
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Kurulu Başkanı ve spor adamı 
Kemal Zorlu ağabeyi kaybetme-
nin derin üzüntüsünü yaşıyorum. 
İzmir’de kendisi ile başta İzmir 
Başkanlar Kurulu olmak üze-
re birçok kurum ve kuruluşta bir 
araya geldik. İzmir’i çok seven, 
kentin geleceği için her zaman 
güzel projeleri olan bir iş insanıy-
dı. Türkiye’de de Çeşme’de kuru-
lan rüzgar enerji santrali ile bu 
alanda öncü olmuş bir girişimci-
dir. Böyle bir değeri erken yaşta 
kaybetmek daha da üzüntü veri-
ci. Kendisine rahmet, sevenlerine 
sabırlar diliyorum.

EGEV Yönetim Kurulu Başkanı 
Mehmet Ali Susam: “Öncü bir ki-
şiliğe sahip dostumuzdu”
İzmir iş dünyasının duayen ismi, 
insan olarak değer verdiğimiz 

ve sevdiğimiz Kemal Zorlu ağa-
beyimizi kaybettik.  Renkli kişiliği 
ile iş dünyası ve spor camiasında 
ülkemize uzun yıllar hizmet eden 
öncü bir kişiliğe sahip dostumuz-
du.  Sanayici kimliği ile de Ege 
ekonomisine önemli katkılar yap-
tı. Ege Ekonomiyi Geliştirme Vakfı 
Mütevelli Heyet üyesi olarak uzun 
yıllar kendisi ile birlikte çalıştık. 
Ayrıca sekreteryasını gerçekleş-
tirdiğimiz İzmir Başkanlar Kuru-
lu’na da önemli hizmetleri oldu. 
İzmir ile ilgili birçok stratejik ko-
nuda fikir ve destekleri ile kente 
önemli kazanımlar sağladı.  Onu 
genç yaşta kaybetmenin derin 
üzüntüsünü yaşıyorum. Ailesine, 
Zorlu camiasına ve sevenleri-
ne başsağlığı diliyorum. Mekanı 
cennet olsun.  
 

ESİAD Yüksek İstişare Konseyi 
Başkanı Sıtkı Şükürer: “Her daim 
görüşlerinden istifade ederdik”
Sevgili Kemal Ağabey çok de-
ğerli bir büyüğümüzdü. Her daim 
görüşlerinden istifade ettiğim 
değerli ve kıymetli bir dostumdu. 
Vefatı İzmir iş dünyası için çok 
büyük bir kayıp olmuştur. Aile-
sine, sevenlerine ve tüm İzmir iş 
dünyasına, ayrıca spor camia-
sına başsağlığı dilerim. Kemal 
Ağabey girişimci bir ailenin ikinci 
kuşağı idi. Onun bu özel yeteneği 
insanları bir araya getirerek kü-
çük sermayeleri toplayarak çok 
büyük organizasyonların oluş-
masına vesile oluyordu. Bu saye-
de İzmir birçok öncü yatırıma ka-
vuştu. Kendisine tekrar rahmet, 
sevenlerine sabırlar diliyorum.
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Kemalpaşa Belediye Başkanı 
Rıdvan Karakayalı, Kemalpaşa 
Belediyesi olarak yürüttükleri fa-
aliyetleri ve çalışmaları hakkında 
bilgiler paylaştı. İZSİAD Dergisi 
için görüştüğümüz Kemalpaşa 
Belediye Başkanı Rıdvan Kara-
kayalı, “Betona değil insana ya-
tırım yapıyoruz, hizmet anlayışı-
mızın temelinde her zaman insan 
var” dedi. 

Kemalpaşa Belediyesi hakkında 
bilgi verir misiniz, tarihçesi ne-
dir, ilçenin demografik özellikleri 
nelerdir? 
Kemalpaşa Belediyesi, Cumhu-
riyetimiz ile yaşıt olup, bugün 
itibariyle 114 bin vatandaşımıza 
kesintisiz hizmet vermektedir. 
Böylesine köklü, marka değeri 
olan bir kurumda 2 dönem görev 
yaptığım için kendimi çok mutlu 
hissediyorum. İlçemiz her geçen 
gün göç alan bir yapıya sahip, 
tabi ki de bunun en önemli faktö-
rü sanayi ve iş imkanları, ayrıca 

son yıllarda yaşamış olduğumuz 
pandemi, ardından meydana 
gelen deprem felaketleri bu nü-
fus artışını hızlandırdı. 

Belediyeyi hangi vizyon, misyon 
ve değerlerle yönetiyorsunuz? 
Kamu kaynaklarını etkin ve etkili 
kullanarak, betona değil, insana 

yatırım yapan, şeffaf ve hesap 
verebilen bir hizmet anlayışına 
sahibiz. Kemalpaşalı hemşe-
rilerimizin bana ve ekibime bu 
görevi layık gördüğü günden 
itibaren, eğitim, spor, tarım ve 
benzeri alanlarda insan odak-
lı projelerimizi hayata geçirdik. 
Zeytinyağı Fabrikası projemizi 

Kemalpaşa 
Belediye Başkanı 
Rıdvan Karakayalı: 
“Betona değil 
insana yatırım 
yapıyoruz”

RÖPORTAJ
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üreticilerimizin hizmetine suna-
rak destek olduk. Ardından İzmir 
Demokrasi Üniversitesi’ni yoğun 
uğraşlar sonucunda ilçemize 
kazandırarak bir hayalimizi ger-
çekleştirdik. 3-6 yaş aralığında 
çocuklara hizmet veren 3 adet 
kreşi ilçemize kazandırarak ça-
lışan annelere ve gelir düzeyi 
düşük ailelerimize destek olduk. 
Kuzey İmarı, Dershane, Mola 
Evi, Kiraz Alım Merkezleri, 2 adet 
Futbol Sahası, Kapalı Tenis Kortu, 
Asfalt Şantiyesi, Meslek Fabrika-
sı, Masal Evi ve Atatürk Çocukları 
Kütüphaneleri gibi birçok farklı 
alanlarda ürettiğimiz projeleri 
hayata geçirdik.

Belediye olarak yeni projeleriniz 
nelerdir? Hangi alanlardaki pro-
jelere öncelik veriyorsunuz?  
En önemli projelerimizden biri, 
Kemalpaşa’nın çehresini ve sos-
yolojisini tamamen değiştire-
cek olan Metro Projesi, bu proje 
hayata geçtiğinde İzmir tarihi-
nin en büyük yatırımı olan Buca 
Metrosu’ndan daha fazla bütçe-
ye sahip olarak, bu ünvanı elde 

edecek bir proje olacak. Bunun 
yanı sıra Meyve Kurutma Tesisi, 
Gençlik Merkezi ve Armutlu Pa-
zar Yeri,  projelerimiz arasında 
yer alıyor. 

Eğitim, kültür ve sanatla ilgili 
çalışmalarınız nelerdir? 
Eğitim benim için her şeydir. Uzun 
yıllar öğretmen, okul müdürü ve 
milli eğitim ilçe müdürü olarak 
bu alanda emek harcadım. Do-

layısıyla belediye başkanlığım 
süresince en çok eğildiğim ko-
nulardan biri eğitim ve eğitimde 
fırsat eşitliği oldu. Bu bağlamda 
4 kütüphane, 3 Gündüz Bakım 
Evi, Mola Evi, Meslek Fabrikası, 
Masal Evi gibi hayata geçirdiği-
miz projelerin yanında 13 derslikli 
Kemalpaşa Eğitim Merkezi’ni il-
çemize kazandırarak binlerce 
öğrencimize ücretsiz eğitim des-
teği sağlıyoruz. Sanat alanında 
en önemli adımlarımızdan biri 
Nif Çocuk Orkestrası’nı kurmak 
oldu, bunun yanında resim, gitar, 
bağlama, halk dansları kursları-
mızda devam ediyor.

Belediye sınırları içinde yer alan 
OSB, sanayi ve ticari tesisleri ile 
nasıl bir ilişkiniz var, istihdamın 
artırılması, kente katma değer 
kazandırılması noktasında neler 
yapıyorsunuz?
Tarım ve kültür gibi birçok önem-
li özelliği olan kentimiz, sanayi 
alanında da farklı bir konuma 
geldi. İlçemize her yıl onlarca 
yeni fabrika açılıyor. Açılan her 
fabrika istihdam kapısı demektir. 
Bu istihdamı karşılamak için be-
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lediyemizde iş istihdam büromuz 
aracılığı ile iş arayan 13 bin va-
tandaşımızı fabrikalara yönlen-
direrek 6 bin vatandaşımızın işe 
başlamasını sağladık.

Kemalpaşa’nın turizmden de al-
dığı payı artırması için belediye 
olarak yaptığımız projeler ve 
katkılar nelerdir? 
İlçemiz turizm konusunda İz-
mir’in yıldızı olma yolunda ilerli-
yor. Özellikle pandemiden sonra, 
Kemalpaşa’nın doğa turizmi açı-
sından bir cennet olduğu yeniden 
fark edildi. Gerçekleştirdiğimiz 
ve planladığımız projelerimizi 
her yıl katılım sağladığımız Tra-
vel Turkey Turizm Fuarı’nda an-
latıyor ve düzenlemiş olduğumuz 
Geleneksel Altın Kiraz Festivali’n-
de Kemalpaşa’mızın güzellikleri-
ni tanıtıyoruz.

Son günlerin acı ama önemli 
gündem maddesi olan bir konu-
ya değinmek isterim. Dikkat çek-
mek istediğim nokta, ülkemizin 
bir deprem ülkesi olduğu gerçe-
ğidir. Bu gerçek yakın zamanda 

çok canımızı yaktı, depremden 
korunmak ya da gerçekleşebi-
lecek bir depremi en az hasarla 
atlatmak için daima hazırlıklı ol-
malıyız. Bu konu bizim asıl gün-
demimiz olmalı. 

RÖPORTAJ
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Değerli okurlar bu dergide siz-
lerle ilk buluşmam. Güne ve ge-
leceğe dair konuşulabilecek çok 
konu var. Anda gündemde olan 
konular uluslar arası şirketler al 
sonra öde anlayışı ile kredi kar-
tına erişmeyen 18 yaş altı büyük 
bir kitleyi keşfetti. Yeni finan-
sal modeller ile hem bankaların 
rollerini almaya hem de büyük 
veri yönetiminde 18 yaş altı kit-
lenin davranışsal modellerini 
çıkarmaya başladılar. Finansal 
teknolojiler ve yapay zeka ile 
akıl almaz hızda ve doğruluk-
ta kararlar alabilecek kuantum 
bilgisayarlar geliyor. Dünyanın 
ilk yapay zeka CEO’su uluslar 
arası bir şirketi yönetmeye baş-
ladı. Bu şirketin hisse değerinde 
inanılmaz bir çıkışa neden oldu. 
Dijital dünyada dijital insan sah-
ne almaya başlıyor. Bir zaman-
ların kurgusu Matrix, Avatar gibi 
filmler gerçek oluyor. Özetle her 
şey o kadar hızlı değişiyor ki ta-
kip etmek neredeyse imkansız. 
Ama ben bu ortamda sizleri baş-
ka bir dünyaya gerçek ve özel bir 
dünyaya çekmek istiyorum. Yu-
karıda bahsettiğim tüm konu ve 
gelişmelerin temelinde ne var? 
Neden ve nasıl dürtüleri. Bugün 

burada sizler ile ‘neden’ ve ‘na-
sıl’ kavramlarını irdelemek istiyo-
rum. Daha sonraki yazılarımızda 
günü ve gündemi konuşalım ama 
temeli kuvvetli bir alt yapı ile yön 
alalım isterim.
Hayatın içinde kendimize biçtiği-
miz ve biçilen birçok rol var. Bu 
rollerin gereğini yerine getirmek 
adına bir ömür harcarız. Sonun-
da bir şeyler elde ederiz. Günün 
sununda akla gelen soru “Bir 
ömür geçti ama neden, neden, 
neden?” diye hakikati arar insan. 
İşte o gün gelmeden hayatla-
rımıza ciddi bir anlam katmak 
ister miyiz? Neden son noktayı 
bekleyelim ki? Hayat gerçekten 
de çok kısa değil mi?

Kendi irade ve öz benliğimizin 
oluşuğu  ilk andan beri hep so-
rulan bir sorudur: Neden? İlk so-
ruyu ben sormak isterim;  İnsan 
kendini mi arar? Yoksa kendisini 
gerçekleştirmeyi mi? Sizin ceva-
bınız hangisi? Belki bir belki de 

ikisi. Doğruyu aramak mı? Doğru 
yoksa herkesin kendi doğrusu-
na doğru bir yolculuğu mu var? 
Sizce bu yolculukta en büyük 
destek güç nedir? Birçok cevap 
birçok kavram geliyor  akıllara. 
Sizleri yormadan bence olanı 
ifade etmek istiyorum: “ KOLAY-
LAŞTIRMAK”. Bu kavramı daha 
da açarak ele alacağım ama 
öncesinde bir sorumun daha ce-
vabını almak isterim. İnsan kendi 
gerçekliğini ararken onu aşağı 
doğru çeken, amacına ulaşması-
nı engelleyen kavram nedir? He-
men cevabını veriyorum: “YAR-
GILAMAK”.  Hayatımızdaki tüm 
süreçlerde ve de ilişkilerimizdeki 
en toksik kavramdır. Bu iki kav-
ram, kolaylaştırmak ve yargı-
lamak; mutlu, başarılı, kendini 
gerçekleştiren ya da gerçekleş-
tiremeyen her kişi bu iki kavram 
arasında bir yerdedir. 
Bir an olsun düşünelim: Siz bunun 
neresindesiniz? Size ne layık gö-
rüldü? Siz kendinize, eşinize, ço-

“Neden” ile 
başla, “Nasıl” 
ile devam et
Sinan Gültekin 
İşletme Doktoru / 
“Egonomist”

GÖRÜŞ
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cuklarınıza, çalışanlarınıza neyi 
layık gördünüz? Hayat başkala-
rının hayatını oynamaya geldiği-
niz kadar uzun mu? Ya kendiniz 
olarak yaşamak istediğiniz kısa 
bir ömür mü? Başarı ve mutlu-
luğun sırrı ne? Bu sır, “Hayattan 
ya beklentilerinizi azaltın ya da 
imkânlarınızı çoğaltın” kavramı-
dır. Bu formülü öğrendiğim za-
man üzerine çok ama çok fazla 
düşündüm. Beklentileri azaltalım 
tamam ama imkânları nasıl ço-
ğaltacağız. Bu sorunun cevabını 
ararken çözümün püf noktası-
nın “tanımak” kavramı olduğu-
nu keşfettim. Tanımak evet; Neyi 
tanımak? İşini, kendini ve sosyal 
çevreni tanımak. Tanımak ko-
laylaştırmanın ya da tanımamak 
yargılamanın da ana nedenidir. 
Kavram olarak tanımayı gayret 
eden, bunu yapabilen insanların 
ne kendisini ne de sosyal çevre-
sini yargıladığı gibi aksine kolay-
laştırıcı bir şekilde hayatına yön 
verebildiğine şahit oldum. 

Dünyada var olan, icat edilen, 
keşfedilen her şey bu dürtünün 
sonucudur. Bu dürtüler  “neden 
sorgulaması” ile başlar ve ge-
rekli desteği, ortamı ya da gün-
cel kavramı ile ekosistemi buldu-
ğunda “nasıl soruları” ile çözüme 
kavuşan temel dinamiklerdir. Bu 
kavramsal yolculukta önce birer 
özne olarak insan, daha sonra 
hayatın içindeki sıfatlarımız ile 
anılıyoruz. Bu sıfatlar çalışanla-
rın pozisyonları, yönetici, patron, 
lider gibi sıfatlardır. Hayatın için-
de aldığımız sıfat ne olursa olsun 
hepimizin birer amacı ve gayesi 
var. Yaptığımız işte başarılı ol-
mak. Yetenek adıyla bildiğimiz 
genetik kodlarımıza yazılmış 
ama bir türlü bulamadığımız ya 
da bulmamıza yardımcı olun-

mayan bir ekosistem içinde üret-
meyi, kendimizi arıyoruz. Üre-
tebilmek ve yapmış olduğumuz 
işlerde performans göstermek 
isteriz, takdir edilmek isteriz. İş 
dünyasında  bu kavram bir ça-
lışan olarak kritik başarı faktör-
lerine bağlı hedefleri gerçekleş-
tirirken ister takım performansı 
ister de kurumsal performansı 
ortaya koyar. 
İnsan kendini ararken üreterek 
ve performans ortaya koyarak 
hayatındaki anlamı ararken per-
formans denen kavramın sırrı ise 
“Performans = Potansiyel – En-
gel” olarak tanımlanıyor. Tam da 
bu noktada iki kavrama dokun-
mak gerekiyor. Bir tanesi potan-
siyel nedir? Bir birey olarak po-
tansiyelimiz nedir? Bu potansiyeli 
ortaya konabilmesinin önündeki 
engeller nelerdir? Etkin bir ku-
rumsal performans yönetimi için 
tüm yönetici ve yön veren kad-
roların kişiyi özne olarak görüp 

kurumsal kültürü ve iklimi kişiye 
özgü kılması gerekiyor. 
Bunu biraz daha açacak olur-
sak tohum içinde saklı olan po-
tansiyelini ortaya koyabilmek 
için nasıl uygun bir toprak-iklim 
ilişkisinde gerekli destekleri ister 
ise insan da böyledir. Benzer bir 
ilişkide kurumsal kültür ve iklim 
alt yapısında yönetici iş ve insan 
arasında da bulunmaktadır. İşi 
ve gerekliliklerini tanımlamış ve 
kişinin potansiyelini tanıyabilen 
yönetici ve liderlerin olduğu or-
ganizasyonlarda iş ile kişi ara-
sında doğru bir ilişki kurulur. Bu 
ilişkinin sonucu olarak bireysel 
ve kurumsal performans kaçınıl-
mazdır. Gerekli performans için 
geriye kalan ise potansiyel önün-
deki engelleri kaldırabilmek için 
gerekli farkındalıklara sahip olup 
engelleri kaldırmaktır. Rekabette 
öne geçebilmek yenilik, inovas-
yon, kaizen vb. tüm iş dünyası 
ve hayatın içindeki bu kavram-
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lar kişinin kendini ifade etme ve 
gerçekleştirme yolculuğunda bi-
rer özne olarak kendine sormuş 
olduğu neden ve nasıl sorularına 
aradığı cevapların yan ürünle-
ridir. Söylenmesi ifade etmesi 
kolay, yapmanın bir o kadar zor 
olduğu gerçekliliğiyle yüzleşmek 
gerekmez mi? Ülkem ve içinde 
bulunduğumuz kaos adına bu 
süreçleri sorgulamanın zamanı 
gelmedi mi artık? Daha fazla geç 
kalmadan yaşanan problemlerin 
kök nedenini arzu edilen geliş-
meleri yakalayabilmek adına bu 
gerçekliği bir kılavuz olarak önü-
müze koymalıyız diye düşünüyo-
rum. Bu formülü etkin bir şekilde 
kullanan ülke, kurum, yönetici ve 
kişiler arzu ettikleri refahı, mutlu-
luğu, hem de başarıyı yakalamış 
olan, daha da önemlisi sürdü-
rebilen organizasyonlardır. Evet 
değerli okurlar; kolaylaştırmak 
kavramından faydalanabilme-
nin özü tanımayı ilke edinmektir. 
Bu yolculukta iletişim en önemli 
unsur olup yargılamayan, aksine 
kolaylaştıran liderler kişinin ken-
dini gerçekleştirme yolculuğunda 
ilham veren kişilerdir. Bu anlayış 
ile yönetim anlayışında ciddi bir 
dönüşüm yaşanır. Bu dönüşüm 
yukarıdan aşağıya doğru dikte 

edilen bir yönetim anlayışından; 
hedefleri olan, bunu gerçekleş-
tirmek için çaba sarf eden kişi-
lere kolaylaştıran olma çabasına 
dönüşür. 
Kolaylaştırma anlayışının uy-
gulaması da size nasıl yardımcı 
olabilirim sözüdür. Bu kavram ile 
sistem ve yönetim anlayışı kişile-
re destek veren bir yönetim an-
layışına dönüşür. Bu yolculukta 
“neden sorularına” vakıf olanlar 
“nasıl sorusuna” cevabını bera-
ber ararlar. Kolaylaştırmak sev-
gi, barış ve başarılı bir topluma 
doğru yolculuğun da mihenk 
taşlarıdır. Ekonomik kalkınmanın 
da orta gelir tuzağından kurtu-
lanında bir refah toplumu inşa 
etmenin de sırrı budur. Ama şunu 
da unutmamak gerek ki her şey 
seninle başlar: “Etkili ve etkin in-
san olma yolculuğunda en temel 
ilke inandığını ve yaşadığını an-
latmakmış.” Bu tarz insanlar hal 
diliyle halledemeyecekleri mese-
lenin olmadığına inanırlar ki ben 
de yaşadıklarımla bunu destek-
liyorum. Bu yolculukta kimin size 
inandığından daha önemli olan 
bizim kendimize olan güvenimiz 
ve inancımızdır. Bu yolda yürü-
meye karar verdiğiniz zaman te-
mel ilkeniz “Başarı, yapmak için 

bahane arayanlarındır” ilkesiyle 
hareket etmek olmalıdır. Etik ilke 
ve değerler kapsamında bu ilkeyi 
önüne alan birçok lider büyüleyi-
ci başarılar elde etmişler, tarihe 
de imzalarını atmışlardır.
Sonuç olarak “neden sorularıy-
la” başladığımız yolculuğumuza 
kendini gerçekleştirmenin, ko-
laylaştırmanın, yargılamamanın 
sırlarını tanımak olduğunu ak-
tarmaya çalıştığım bu yazımda, 
ego ile ekonomi arasındaki ciddi 
ilişkiyi de ortaya koymak istedim. 
Etkin birey ve yöneticiler olarak 
ilham veren liderler olabilme-
liyiz. İnsanlara potansiyellerini 
gösterme imkânı vermeli; engel-
leri kaldırabilme noktasında yar-
dımcı oldukça mutlu birey, takım, 
şirket ve topluma dönüşebilece-
ğimiz iddiasını ortaya koyduk. Bu 
süreç bir gömlekteki ilk düğme 
gibidir. İlk düğme yanlış iliklenir-
se sonrakilerin doğru olma şansı 
yoktur. 

Gelin ciddi bir farkındalığın ilk 
tohumlarını beraberce atalım, 
bir çığ olup toplumu kuşatalım. 
Bunun ilk adımı kendinizi tanı-
mak, ikinci adım işinizi tanımak, 
üçüncü adım ise sosyal çevrenizi 
tanımak. Duyguların aklı örttü-
ğü gerçekliliğiyle kendinize şu 
soruyu sorun; geleceği yönetir-
ken risk siz misiniz? Sahip oldu-
ğunuz mental anlayış mı? Ne-
den ile başlayalım ve nasıllar ile 
kendimizi, kendi gerçekliğimizi 
arayalım mı? Ben inanıyorum ki; 
“bulanlar arayanlardır.” Bu yol-
culuğa sakın ha yalnız çıkmayın. 
Her kişinin ve işletmenin bir işlet-
me doktoruna, bir kılavuza ihti-
yacı olacaktır.
Yeni yazımızda buluşmak dile-
ğiyle...

GÖRÜŞ
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İnfertilite problemi olan çiftler 
için günümüzde tedavi basa-
maklarının en üstünde tüp bebek 
uygulamaları yer almakta. Tüp 
bebek yöntemi ile dünyada ilk 
canlı doğum 1978’de İngiltere’de 
gerçekleşti. Dr.Robert Edwars 
ve Dr.Patrick Steptoe’nin  geliş-
tirdikleri yöntemle, tüpleri tıkalı 
olan hastadan laparoskopi ile 
tek bir yumurta hücresinin alın-
ması ve  eşinin spermleriyle la-
boratuvarda döllenmesi sonrası 
oluşan embriyonun anne adayı-
na transferini gerçekleştirdiler. 
Dünyanın ‘ilk tüp bebeği’ ‘Lou-
ise Brown’ 25 Temmuz 1978’de 
dünyaya geldi. Dünya tarihinde 
çığır açan bu teknikle Dr.Robert 
Edwards, 2010’da Nobel ödülünü 
aldı. Günümüze kadar dünya-
da yaklaşık  8 milyondan faz-
la çocuğun tüp bebek yöntemi 

ile doğduğu ve böylelikle 
milyonlarca çiftin ebeveyn 
olma hayalinin gerçekleşti-
ği tahmin ediliyor.
Çığır açan tüp bebek yön-
teminde ilk günden itiba-
ren teknolojik gelişmelere 
paralel ilerlemeler devam 
etmekte. Geçtiğimiz 45 yıl 
içinde yumurta geliştirme 
protokolleri, minimal giri-
şimsel yolla hasta dostu uygu-
lamalar, ICSI (intrasitoplazmik 
sperm enjeksiyonu), preimplan-
tasyon genetik inceleme (5. gün 
embriyosundan biyopsi yapıla-
rak genetik açıdan inceleme), 
laboratuvardaki gelişmelerle yu-
murta, sperm hücreleri ve emb-
riyoların ileride kullanılmak üze-
re başarı ile dondurulabilmesi 
gelişen yenilikler olmuştur. 

Gelecekte, teknolojinin gelişme-
siyle birlikte daha az invaziv ve 
daha düşük maliyetli tekniklerin 
geliştirilmesi ve böylelikle daha 
çok çiftin tedaviye ulaşımı bek-
lenmektedir. Tüp bebek başa-
rı oranlarını daha da artıracak 
teknolojik gelişmeler arasında 
kişiye özel tedavi yöntemlerinin 
belirlenmesi, tedavi sürecinin yö-
netimi ve IVF laboratuvarlarında 
transfer edilecek embriyo seçi-
minde yapay zeka teknolojisinin 
kullanımı söz konusudur. Konuy-
la ilgili çalışmalar başlamış du-
rumdadır. Yine embriyoların dış 
ortamda gelişimlerinin daha 
optimize edilmesi ve genetik tek-
nolojilerindeki gelişmelere para-
lel sağlıklı embriyoların kolayca 
seçimi yakın gelecekte beklenen 
potansiyel  gelişmelerdir. Tedavi 
sürecinin daha etkin olması üze-
rine gelişmeler hızla devam ede-
cek görünmektedir. 

Mutlu ve sağlıklı yarınlar 
dileğiyle...

 Doç. Dr. Gülnaz Şahin Kadın Hastalıkları, 
Doğum ve Tüp Bebek Uzmanı

Tüp Bebekte Geçmişten 
Geleceğe Bakış 

 GÖRÜŞ
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Halit Ziya Uşaklıgil İzmir’de kal-
mış, İstanbul’a hiç gitmemiş ol-
saydı bugün Türkçe edebiyatın 
Aşk-ı Memnu diye bir romanı 
olur muydu? Sanmıyorum.
“...On iki yaşlarındaydım. Büyük 
Rus Savaşı’nın sonlarındaydı. 
Babamın İstanbul’daki işlerini 
bırakarak İzmir’e taşınma zorun-
luluğu ortaya çıkmıştı. Biz aile-
cek Saraçhanebaşı’ndaki güzel 
evimizden, şirin ve büyük bah-
çemizden koparıldık. İzmir’de 
dedemin Çorakkapı konağının 
bağımsız bir dairesine sığındık...”

İzmir’e gelişini böyle anlatıyor 
Halit Ziya “İzmir Hikâyeleri”nde. 
Yazar, entelektüel açıdan çok ta 
zengin olmayan İzmir’de kalmış 
olsaydı Servet-i Fûnun’da yaza-
mayacak ve bugün tanıdığımız 
büyüklükte bir yazar olamaya-

caktı. Tevfik Nevzat ve Bıçakçı-
zade Hakkı ne kadar tanınıyorsa 
o da o kadar, belki biraz daha 
fazla tanınacaktı. Aynı şeyi Nobel 
Edebiyat Ödülü sahibi, İzmir do-
ğumlu Yorgo Seferis için de söy-
leyebiliriz sanırım.
“...Konak’taki sütunlu Saat Ku-
lesi’nin bulunduğu meydanın 
önünden geçerek, bildiğim Ko-
karyalı’nın ötesine doğru ilerle-
dik. Amcamın evini seçmeye ça-
lıştım, beceremedim. Saat ikide 
yatıp beşte kalkmama rağmen 
kendimi hiç yorgun hissetmiyor-
dum. Hafızam saat gibi çalışı-
yordu: Sanki buralardan bir se-
neden fazla ayrılmamıştım...”
Yorgo Seferis ise 36 yıl önce terk 
ettiği İzmir’e ilk dönüşünde his-
settiklerini bu satırlarla aktarı-
yor 1950’de. İzmir’de varlıklı ve 
kültür-sanat işlerine zaman ve 

para ayırabilen Türklerin tama-
mı, Basmane’de ikamet ederdi. 
Halit Ziya’nın Çorakkapı’da oldu-
ğunu söylediği köşk gibi, önemli 
Türk ailelerinin konakları hep bu 
semtte bulunurdu. “Türk İzmir”in 
miladı olan Aydınoğulları döne-
minden beri Basmane, şehrin en 
canlı ve muteber bölgelerinden 
biriydi. Halit Ziya Uşaklıgil, Bas-
mane’de yaşadığı dönemde ar-
kadaşları Tevfik Nevzat ve Bıçak-
çızade Hakkı ile birlikte İzmir’in 
ilk edebiyat dergisi olan Nevruz’u 
yayınladı. 1884’te yayınlanan 
dergi 10 sayı yaşayabildi. Adı ge-
çen “eazım”, iki yıl sonra Hizmet 
gazetesini çıkartacaktır. Basma-
ne’deki İzmir Mevlevihanesi’nde 
Neyzen Tevfik ve Rakım Elkut-
lu gibi kişilerle sürekli bir araya 
gelen bu entelektüeller, şehrin 
kültürel anlamda hareketliliğini 
sağlayan öncülerdi. Kimi Halit 
Ziya gibi İstanbul’a gitti, kimi de 
Tevfik Nevzat gibi Abdülhamit’in 
zulmünden nasibini alarak sür-
günde katledildi.
Basmane’ye ne oldu derseniz... 
Büyük Yangın’dan arta kalan 
alanın yeniden imarının ardın-
dan şehrin önde gelen ailelerinin 
buraya yerleşmeye başlamasıyla 
yalnız kaldı bu kadim semt. Köşk-
lerin büyük bölümü otele çevrildi 
ve bugün oldukça kalitesiz şart-
larla hizmet veriyor. Bu otellerin 
çoğunda umut yolculuğuna çık-
mış Afrika ve Ortadoğu kökenli 
insanlar yaşıyor. Yüzlerce yıllık 
sokaklardaki evlerde ise ekmek 
parası uğruna Anadolu’nun doğu 
ve güneydoğusundan İzmir’e ge-
len vatandaşlar, Suriyeli ve Ro-
man aileler yaşıyor. Artık iyiden 
iyiye köhnemiş vaziyette bulu-
nan kültürel ve mimari miras ise 
umarsızca kurtarılmayı bekliyor.
Basmane’nin ruhuna nasıl gir-

Halit Ziya’nın
Basmane’si
Engin Tatlıbal
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meli, onu anlamaya çalışmak 
için yola nereden çıkmalı?
Bırakın Halit Ziya, Tevfik Nev-
zat, Bıçakçızade Hakkı, Tokadi-
zade Şekip ve Neyzen Tevfik’in 
Basmane sokaklarında dolaştığı 
yüz küsur yıl öncesini, bu semtin 
40’lı, 50’li yıllarda neye benzedi-
ğini anlatan yazılı belge, fotoğ-
raf veya tanıklık çok azdır. İşte 
bu yüzde n Halit Ziya’nın “İzmir 
Hikâyeleri”nde ve “40 Yıl”da an-
lattıkları, İzmir’in kent kültürü 
açısından büyük önem taşır.
1922 Yangını’nın yok ettiği Rum 
mahallelerini arayıp bulmak 
bugün nasıl sonsuz parçalı bir 
puzzle’ı çözmek kadar zorsa, 
Basmane’yi arayıp bulmak da o 
denli zordur denilebilir. Zira Rum 
mahallelerini yutan yangının bir 
benzerini Basmane dumansız 
yaşamıştır. Kul Nesimi’nin dediği 
gibi, “Yanarım, yoktur dumanım” 
halidir Basmane’ninki. Halit Ziya, 
başta kendi yaşadığı köşk olmak 
üzere Basmane’nin tüm zengin 
Türk konaklarında yaşayan Afri-
ka asıllı hizmetçilerden söz eder 
ki bunlar, çoğunlukla Çad Gölü 
yakınlarından getirilmiş “köle”-
lerdir. Torunları tarafından bu-
gün kendilerini Afro-Türk olarak 
adlandıran bu kesim, İstanbul’da 
olduğu gibi İzmir’deki köşklerde 
de hizmetçi olarak çalıştırılmış, 
birçoğu her bakımdan istismar 
edilmiş insanlardı. Levanten-
ler, ağırlıklı olarak yerli Rumları 
evlerinde çalıştırıyorken zengin 
Türkler ise Habeş diyarı denen 
Afrika’dan getirilen ve parayla 
satılan bu insanlara gördürü-
yordu ev işlerini. Halit Ziya, kita-
bında bunların çok ilginç hikâ-
yelerinden söz eder. Bunlardan 
biri de “Ayni Tata”dır. Ayni Tata, 
Basmane sokaklarında dolanan 
Afrikalı bir meczuptur. Üzerinde 

sayısız düğmeler olan bir hırka 
giyer ve boynundan aşağı uza-
nan bir ipin ucunda, içinde ayna, 
tarak ve makas bulunan bir ku-
tusu vardır. Kimseciklere bir za-
rarı yoktur. Bir gün Basmane’nin 
yaramaz çocukları Ayni Tata’yı 
kıstırırlar ve onu rahatsız ederler. 
İçlerinden biri ipe asılır ve mec-
zubun kutusu yere düşer, içinde-
kiler ortalığa dağılır. Ayni Tata 
olduğu yere çöker ve ağlamaya 
başlar. Hıçkırıklar içinde ağlar 
ve haykırışları Kadifekale’ye dek 
uzanır. Ertesi sabah Basma-
ne’deki bir ağacın dibinde Ayni 
Tata’nın hırkasını, kutusunu ve 
ayağına giydiği çaputları bulur-

lar. Kendisi ise yoktur. Bir daha 
onu gören olmaz, uçup gitmiştir. 
Ve aynı gün İzmir’de bir deprem 
olur. Ayni Tata’yı ağlatan çocu-
ğun evinin damından bir kalas 
düşer ve çocuğun kolunu kırar. 
Halit Ziya’nın anlattığı yaşanmış 
öykülerden biri olan bu olaya 
benzer çok sayıda efsane dola-
şır Basmane sokaklarında. Şimdi 
pek çoğu unutulup gitmiştir.
Yüz küsur yıl öncesinde kalan ve 
unutulan, bir anlamda duman-
sızca yanıp giden yaşanmışlık-
lara yenileri eklenmektedir her 
gün. Basmane’nin binbir ren-
ginden biri olan Afrikalıların bir 
asır önce hizmetçilik yaptıkları 
köşklerin çoğu, bugün otel oldu. 
Basmane’de bugün de Afrika-
lılar var, hem de çok. Ancak bu 
kez onlar, atalarının hizmetçilik 
yaptığı köşklerde faaliyet göste-
ren otellerde kalıyorlar. Hepsinin 
amacı, bir yolunu bulup haya-
ta tutunmak. Umut yolcularının 
merkezi durumundadır bugün 
Basmane. Yeni bir yaşam kur-
mak için vatanlarından kopmuş 
bu insanların hiçbirinin Ayni Ta-
ta’dan ve diğerlerinden haberi 
yoktur.
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Restorana girdiği anda fark 
edersiniz onu. Özenle seçilmiş kı-
yafeti, kendinden emin yürüyüşü, 
abartıdan uzak aksesuar seçimi, 
yüzündeki samimi gülümseme-
siyle  'sahne benim' der gibidir. 
Karizmasıyla, profesyonel du-
ruşuyla, hitap şekliyle bakışları 
üzerine toplar. Buram buram öz-
güven kokar attığı her adım. Bir 
iş yemeğinden çok daha fazlası 
beklemektedir onu. Kültürünü, 
bilgisini, birikimini, görgüsünü 
sunacağı bir er meydanıdır ade-
ta bu masa. İlk izlenim için asla 
ikinci şansı olmadığının bilincin-
dedir. Olumlu imaj için restorana 
girdiği andan itibaren sergilediği 
duruş ve nezaket, doğru iletişim 
için attığı ilk adımdır.

''Güzel bir dış görünüş, sessiz bir 
tavsiye mektubudur'' der 'Dü-
şünceler' kitabı yazarı Publilius 
Syrus. 

İlk izlenimin  yüzde  
93'ünü sözsüz iletişim 
dediğimiz beden di-
linin oluşturduğunun 
ve bir kişi hakkında 
fikir sahibi olmak için 
ilk 7 saniyenin önemi-
nin farkındadır. Çün-
kü ilk izlenim,  son iz-
lenimdir.

 Sofra, görgünün mihenk taşıdır
Sofra adabının eğitimini, statü-
sünü, kültürünü, görgüsünü yan-
sıttığını bilir. İş etiketi, diğer adıy-
la 'iş adabı' dediğimiz nezaket 
kuralları içinde, sofra adabı en 

önemli yeri tutar. Sadece pro-
fesyonel yaşantısında başarılı 
olmasını sağladığı için değil, aynı 
zamanda örnek gösterilme se-
beplerinden biri olduğu için me-
sai harcamıştır bu konuya. Yıl-
larca üzerine araştırma yapmış, 
doğru kaynaklarla ve rol model-
lerle  kendisinin en iyi versiyonu-
nu yaratmış bir profesyoneldir o.
 Thomas Huxley'nin ''Bu koca 
evrenin geliştirebileceğimizden 
emin olabileceğimiz bir tek nok-
tası vardır. Kendimiz'' sözünü 
motto edinmiştir.
Sofra, görgünün mihenk taşıdır. 
Sergilediği özenle seçilmiş dav-

Gamze Özdilek

İngilizce Öğretmeni, 
Eğitmen, 
Gamze Özdilek 
Akademi Kurucusu

'İŞ'TE YEMEK
'İŞ'TE NEZAKET
İlk izlenim, 
son izlenimdir
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ranışlarıyla, nezaketiyle ilk da-
kikadan itibaren ayrıcalığını ve 
saygınlığını ortaya koymuştur. Bu 
ayrıcalık önce kendisinin, sonra 
şirketinin itibarının parmak izidir.
Mesafeli samimiyetini koruyarak 
masadakilerle tokalaşıp ken-
disi için ayrılmış olan yere otu-
rur. Nazik ve doğru bir şekilde 
kumaş peçetesini ikiye katlayıp 
kucağına serer. Masaya oturur 
oturmaz yapması gereken ilk iş 
budur. Peçetenin kesinlikle ön-
lük gibi boyna takılmaması veya 
yemek tabağının altına sıkıştırıl-
maması gerektiğini bilir. Sessize 
aldığı telefonu ceketinin cebinde, 
yemek süresince olması gereken 
yerdedir. Hiçbir mesaj sesinin, 
gelen aramanın sofradaki soh-
beti, ahengi, ciddiyeti bölmesine 
izin vermez. Bu, öncelikle ken-
disine, sonra sofradakilere duy-
duğu saygıdan kaynaklanır. İş 
etiketi kurallarını bilen ve bunu 
sosyal yaşamın incelikleriyle taç-

landıran bir profesyonel vardır 
masada. Mönüde yer alan, ye-
nilmesi sıkıntılı durumlara sebep 
olmayacak yemeği sipariş eder. 
Seçimini, çatal bıçakla rahatça 
kesebileceği ve yiyebileceği ye-
mekten yana kullanır. 

İş yemeği zamanın en doğru kul-
lanılması gereken yerlerden bi-
ridir. Bu yüzde n gelen mönüyü 
dakikalarca incelemek anlam-
sızdır. Sipariş almak için gelen 
servis personelinin yaka kartın-
daki ismine bakarak, kendisine 
ismiyle hitap eder. Sofra görgü-
sünü bilmek, kendine olan güve-
ninin artmasını sağlar. Masadaki 
çatal ve bıçakların her zaman 
dıştan içe doğru kullanılması 
gerektiğini, yemeğe bir süre ara 
verdiğinde çatal ve bıçağın ta-
bağın içinde uçları birbirine dö-
nük ters V şeklinde bırakılması 
gerektiğini bilir. Kürdanı asla kul-
lanmaz. Yemeğin tadına bakma-

dan eklenen tuzun, onun önyar-
gılı biri olduğu izlemini vereceği 
için tuzluğa dokunmaz. Yemek 
süresince dirseklerin masaya ko-
yulması, kolların iki yana açılma-
sı imaj zedeleyici hareketlerdir. 
Yemek süresince sadece bilekleri 
masaya temas ederek sohbetini 
sürdürür. Yemek bitiminde çatal 
ve bıçağı tabağın içinde dördü 
yirmi geçe pozisyonunda bırakır. 
Yemeği sade kahve yada espres-
soyla bitirme vaktidir. Yapılması 
gereken anlaşmaların, alınması 
gereken kararların zamanıdır.

Kalite asla tesadüf değildir
Sosyal ve iş hayatında ayrıntılara 
gösterdiğimiz özen, kalitemizi en 
güzel sunuş biçimimizdir. Yıllar 
içinde inşa ettiğimiz, yaşamımı-
zın her alanında sergilediğimiz 
nezaketimiz bizi ayrıcalıklı kılar, 
övgüyle bahsedilmemizi sağlar. 
Hatırlanmalıdır ki, kalite asla te-
sadüf değildir.
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Türk Ticaret Kanunu m. 376/2'de, 
anonim şirketin şirket sermayesi 
ve kanuni yedek akçesi toplamı-
nın 2/3'si veya daha fazlasının 
zarar nedeniyle karşılıksız kal-
ması halinde genel kurulun ser-
mayenin tamamlanması kararı 
alabileceği ve dolayısıyla pay 
sahiplerinin geri alma olmaksızın 
şirkete ödeme yapabileceği dü-
zenlemesi yapılmıştır. Bu düzen-
leme, TTK m 633 hükmüyle, kıyas 
yoluyla limited şirketler için de 
uygulanabilmektedir. 
Sermayenin tamamlanması ile 
şirkete yapılan ödeme, şirket 
açısından bir gelir değil, sadece 
şirketin hayatta kalması için pay 
sahiplerinin yaptığı bir fon akta-
rımıdır. Buna rağmen yapılan bu 
işlem, şirkete bir kazanç olarak 
düşünülmekte ve vergilendiril-
mekte, üstelik ortaklar açısından 
da kanunen kabul edilmeyen gi-
der olarak görülmektedir.  
Uygulamada, şirket sermaye-

sinin 2/3'sinin kaybı durumun-
da genellikle sermaye artışına 
gitme gibi elverişli olmayan bir 
yola başvurulduğu görülmekte-
dir. Ancak kanun koyucu, anonim 
şirket konseptine oldukça ay-
kırı bir yolu da önermiştir. O da 

sermayenin tüm ya da bir kısım 
pay sahiplerince, geri ödeme ol-
maksızın tamamlanmasıdır. Bu 
işlem kural olarak pay sahipleri-
nin payları oranında gerçekleşti-
rilmelidir. Ancak bu emredici bir 
hüküm değildir. Neticede pay sa-

ANONİM VE 
LİMİTED ŞİRKETTE 
VERGİSEL 
BOYUTUYLA 
SERMAYENİN 
TAMAMLANMASI 

 HUKUK

 Av. Şehmus KAYAPINAR
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hipleri açısından ileride şirketin 
kara geçmesi durumunda kendi-
lerine bu katkılarından dolayı bir 
imtiyaz tanınması da söz konusu 
değildir. Dolayısıyla şirketin çe-
şitli nedenlerle ayakta kalması-
nı isteyen tek bir pay sahibi de 
tamamlamayı yerine getirebilir. 
Örneğin, atalarından miras ka-
lan bir şirketi, sırf manevi bağ-
larla ayakta tutmak isteyen tek 
bir pay sahibi de bu yola baş-
vurabilir. Durum böyle iken işin 
vergi boyutunda karşımıza hiç 
de adil olmayan bir başka mese-
le çıkmaktadır. TTK M. 376/2'ye 
ilişkin Tebliğ m 9 düzenlemesiyle 
" Sermaye tamamlama fonunun 
yalnızca zararların mahsup edil-
mesi suretiyle kullanılabileceği… 
" yolunda hiç de adil olmayan 
uygulama yapılmaktadır.  
TTK m 376/1 ve kıyasen m 663 
hükümleri, ticaret hayatında zor 
durumda kalan ve iflasa sürük-
lenen sermaye ortaklıklarına, 
sermaye tamamlama yoluyla bir 
şans daha verilmesini sağlayan 

ve tamamen ortakların yaptıkları 
fedakarlık ile geri ödeme olmak-
sızın şirketlerini kurtarmalarını 
öngören hükümlerdir. Bu işlem 
bir sermaye artırımı değildir. Bu 
hükmün amacı, şirketin iflasa 
başvurmadan bir önceki aşa-
mada, şirket ortaklarının kişisel 
fedakarlıkları ile bir çıkış yolunun 
ortaya konulmasıdır. Vergi idare-
sinin, sermayenin tamamlanması 

işlemini, şirket adına bir ticari ka-
zanç olarak görmek yerine,  ser-
mayesi azalmış şirketin sermaye 
artırımı gibi görmesi, dolayısıyla 
şirketi ayakta tutan sermaye ar-
tırımı işlemini vergilendirmeye 
tabi tutmamasına uygulamaya 
yönelik yasal düzenlemenin ya-
pılması kanımca doğru olacaktır.

                       HUKUK 
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12.03.2023 tarihli Resmi Gaze-
te’de yayınlanan 7440 sayılı Bazı 
Alacaklarının Yeniden Yapılandı-
rılması ve Bazı Kanunlarda De-
ğişiklik Yapılmasına Dair Kanun 
çok sayıda fırsat içermektedir. 
Yasa, kamu alacaklarının tahsi-
lini hızlandırmak amacıyla ver-
gi asıllarında indirim, vergi ce-
zaları ve gecikme faizlerinden 
vazgeçme ve düşük faizli taksit-
lendirme gibi düzenlemeler ya-
nında, matrah ve vergi artırımı, 
işletme kayıtlarının düzeltilmesi 
gibi olanaklar da sağlamakta-
dır. Bu yazımızda kanunda yer 
alan fırsatlardan sadece kasa ve 
ortaklardan alacaklar hesapla-
rının düzeltilmesinin işletmelere 

sağladığı avantajlar ele 
alınacaktır.
Öncelikle belirtmek ge-
rekir ki; bir işletmenin 
muhasebe kayıtlarında 
görünen Kasa Hesabı 
bakiyesi kadar işletme-
de nakit para bulun-
ması, ortaklarıyla olan 
ilişkilerinde ise ödünç 
para alma veya verme 
işlemlerinden kaçınıl-

ması gerekir. Kasa hesabının fi-
ilen kasada bulunan nakitlerden 
eksik veya fazla bakiye vermesi, 
işletme kayıtlarının doğru olma-

dığını, bazı ödeme veya tahsilat-
ların kayıt dışı yapıldığını göste-
rir. Şöyle ki; 
Kasa hesabı yüksek bakiye veri-
yor ve bakiye tutarı kadar kasa-
da fiilen nakit bulunmuyorsa, bu-
nun başlıca nedenleri şunlardır.
1.Muhasebe hesapları alarm ve-
riyor, acilen müdahale edilmeli-
dir. İşletmede kayıt dışı işlemler 
olmadığı halde kasa hesabı ol-
duğundan çok yüksek tutarda 
ise, muhasebe hesap ve kayıtları 
doğru tutulmuyordur. Muhase-
benin uzmanlara denetlettiril-
mesi gerekir.

İŞLETMELERDE 
KASA VE 
ORTAKLARDAN 
ALACAKLAR  
HESAPLARINI 
DÜZELTME FIRSATI

Yaşar ZENGİN
Yeminli Mali Müşavir

İzmir Yeminli Mali 
Müşavirler Odası başkanı
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2. Harcama veya giderler için 
belge alınmaması kasa hesabı-
nın olduğundan yüksek bakiye 
vermesinin başlıca nedenle-
rindendir. Muhasebe kayıtları 
belgelere dayalıdır. Fatura, fiş, 
makbuz, dekont, hesap ekstre-
leri ve  bordrolar muhasebe ka-
yıtlarının dayanağı olan başlıca 
belgelerdendir. Bunlardan her 
hangi biri kullanılmadan yapı-
lan ödeme veya harcama kasa 
hesabının olduğundan fazla ba-
kiye vermesine neden olur.  Kasa 
bakiyesinin yükselmesine neden 
olan en yaygın işlem, bordrolar-
da yer alan  ücretlerden daha 
fazla  ödeme yapılmasıdır. 
3. Kasa hesabının yüksek bakiye 
vermesinin yaygın olan başka 
bir nedeni ise, şirket ortak ve yö-
neticilerinin işletme kasasından 
makbuz düzenletmeksizin nakit 
para almalarıdır. 
Bütün bu işlemler muhasebe he-
saplarında yer alan kasa hesabı 
bakiyesinin işletme kasasında 
fiilen  yer alan tutarlardan fazla 
olmasına neden olmaktadır.
Ortaklardan alacaklar hesabının 
bakiye vermesi ise esas olarak 
işletmenin  ortaklarına ödünç 
para kullandırdığını gösterse 
de,  bu hesabın varlığı işletmenin 
bazı işlemlerinin  kayıt dışı yapıl-
dığına delalet teşkil etmektedir. 
Muhasebe sistemi oluşmamış iş-
letmelerde belgesiz yapılan öde-
me veya harcamalar kasa hesa-
bını  veya ortaklardan alacaklar 
hesabını olduğundan daha fazla 
gösterilmesine sebebiyet ver-
mektedir.
Gerek Kasa hesabındaki fiili var-
lıktan fazla bakiye  ve gerekse 
Ortaklardan Alacaklar hesa-
bındaki tutarlar, işletmenin mu-
hasebe sistemine ve bundan 
üretilen finansal tablolara olan 

güvenin azalmasına neden ol-
maktadır.  Ayrıca  bu hesapla-
rın varlığı işletmeler açısından 
önemli ölçüde vergi riski ve ma-
liyeti meydana getirmektedir. 
Özellikle ortaklar hesabında yer 
alan tutarın ortaklara dağıtılan 
kar payı olduğu kabul edilmek-
te, bu durumda şirketin kar payı 
stopajı yapmaması, ortakların 
ise kar payına ait gelir vergisi be-
yannamesi vermemesi nedeniyle 
hem şirkete hem de ortaklara 
ayrı ayrı cezalı vergi tarhiyatları 
söz konusu olmaktadır.
Yine gerek kasa hesabındaki 
fazlalık ve gerekse ortaklardan 
alacaklar hesabı için işletmenin 
kazanç kaybına uğratıldığı var-
sayımıyla faiz hesaplanması ve 
hesaplanan faiz üzerinden bir 
taraftan kurumlar vergisi, öbür 
taraftan KDV hesaplanması is-
tenmektedir. İşletmeler bu risk-
lerden korunmak için hesapla-
dıkları faizleri beyannamelerine 
yansıtsa da, bu tutarların her 
geçen gün kartopu gibi daha da 
büyüyeceği açıktır. Tabii ki doğru 
olan çözüm yolu bu hesapların 

oluşmasına neden olan işlem-
lerden uzak durulmasıdır. İkinci 
doğru olan yol ise, her hangi bir 
sebepten dolayı oluşan bu he-
sapların bakiyesi kadar, ortak-
lar tarafından işletmeye ödeme 
yapılmasıdır. Bununla birlikte bu 
hesapların bakiyeleri kar dağıtı-
mı yapılarak da tasfiye edilebilir. 
Ancak bu durumda işletmenin 
yüzde  10 kar payı stopajı ve or-
tağın ise gelir vergisi yükü göz 
önünde bulundurulmalıdır. 
İşte bugünlerde tüm bu risklerden  
ve dolayısıyla vergi maliyetlerin-
den arınmanın mümkün olduğu 
bir süreci yaşıyoruz. Yürürlüğü 
31.05.2023 tarihine kadar devam 
edecek olan 7440 sayılı kanun-
dan yararlanılarak, işletmelerin 
kasa hesabındaki fazlalıklar ve 
ortaklardan alacaklar hesabın-
daki bakiyeleri yok etme olanak-
ları bulunmaktadır. Ödenecek 
yüzde  3 nispetindeki  vergi ile 
bir taraftan bu hesaplar düzel-
tilirken, öbür taraftan yüzde  40’ 
lara varan vergi avantajlarından 
yararlanmak mümkündür. 
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Bir Karşıyaka Beyfendisi, Ahmet Kemal Baysak - Saadet Erciyas
Bu kitap, 1994-1999 dönemi Karşıyaka Belediye Başkanı, Bosna Her-
sek Fahri Başkonsolosu, sanayici, siyaset ve iş insanı, doğma büyüme 
Karşıyakalı Ahmet Kemal Baysak’ın yaşamından kesitler içeriyor. Ki-
tabın geliri Baysak Ailesi’nin isteği doğrultusunda Karşıya Belediye-
si’nin sürdürdüğü “Karşıyaka’nın Filizleri Öğrenci Bursu Programı”na 
aktarılacak. Saadet Erciyas, nehir söyleşi tarzında başladığı kitap 
çalışmasının Ahmet Kemal Baysak’ın yaşama veda etmesiyle yarım 
kaldığını, anısını yaşatmak amacıyla anı-anlatı türünde devam ettir-
me kararı aldığını söyledi. “Yakın Yayınevi’nin sahibi Levent Salıcı’nın 
adını koyduğu bu kitap Ahmet Kemal Baysak’a bir saygı duruşumuz” 
diyen Erciyas, kitapta Baysak’la 27 yıl boyunca yaptıkları seyahatler, 
ziyaretler, söyleşiler, sohbetler, bu sohbetlerde alınan notlar, kayıtlar, 
anılar ve izlenimlere yer verdiklerini dile getirdi. Beyefendi kişiliği ile 
tanınan Ahmet Kemal Baysak adı yurtseverliği, Bosna Hersek, Balkan-
lar ve Mustafa Kemal Atatürk sevdasıyla belleklerde yerini aldı. 

Bilinmeyen Borsa Sihirbazları - Jack Schwager
Dünyanın en iyi işlemcilerinden bazılarının; piyasalar hakkında nasıl 
düşündüğünü, işlemcilik hakkında ne bildiğini; nasıl geliştiğini; hangi 
hatalardan kaçınmayı öğrendiğini; diğer işlemciler için ne tür tavsi-
yeleri olduğunu öğrenmek istiyorsanız, burada öğretici olan çok şey 
bulacaksınız. Temel veya teknik analizden yararlanmayan, kendi ben-
zersiz işlemcilik yaklaşımını geliştirerek 83 bin dolarını 21 milyon dolar 
yapan bir hisse senedi işlemcisi. 13 yıllık meslek hayatında, ilk yılından 
itibaren hesabı hiçbir zaman yüzde  10’dan fazla erimeyen ve yılda 
ortalama yüzde  337 kazanç getiren bir vadeli piyasalar işlemcisi. Gün 
içi al sat stratejisi, hem tek-uzun-pozisyon hem de hedge fonların yüz-
de  99’undan çok daha iyi getiri/risk performansına ulaşan Çekyalı bir 
bellboy. Yatırım amaçlı uzun pozisyonlarını, piyasa gelişmelerine göre 
girdiği kısa vadeli zamanlama pozisyonlarıyla birleştirerek hem geti-

ri hem de getiri/risk bağlamında 
S&P 500 performansını üçe kat-
layan bir hisse senedi işlemcisi.

Borsa 101 - Aysel Gündoğdu
Elinizdeki kitap borsada bilinçli bir yatırımcı olmanızı sağlayacak ilk 
adımdır. Bu kitabın amacı; borsaya meraklı ancak bilgisi yetersiz kü-
çük yatırımcıya en temel tüm bilgileri basit ve eğlenceli bir dil ile öğ-
retmektir. Yatırımcılar her meslekten, her eğitim seviyesinden olabile-
ceğinden teknik konuları en kolay hali ile aktarmaya çalıştım.Yatırım 
yaparken ilk kural kendinizi tanımaktan geçer. Riskin sizde yarattığı 
psikolojik etkiler çok önemlidir. Para kazanmak uğruna sağlığından 
olan yatırımcılar tanıdım. Bu nedenle öncelikle hangi risk seviyesine 
katlanabileceğinizi ve yatırımdan beklentilerinizi belirlemelisiniz. Bunu 
sizden başka kimse bilemez. Profesyonel yardım da alsanız bu soru-
ların cevabını sadece siz verebilirsiniz. Günlük yaşamınızı sekteye uğ-
ratacak kadar hayatınızı etkileyecek yatırımlara girmek uzun vadede 
zararın en büyüğüdür. 

KİTAP Hazırlayan: Alpay Sönmez
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Paranın Kuralı - Ali Perşembe
Yaşamın her alanında olduğu gibi, finans ve yatırım alanlarında da 
bir şeyi yanlış yapmanın binbir yolu varken, doğru yapmanın bir yolu 
var. Paranın Kuralı’nda yer alan 333 kahramanın akıl damlalarını yiyip 
yuttuğumuzda hepsinin ortak bir sesle bu tek doğru yoldan bahsetti-
ğine tanık olacağız. Bu ilham verici ve motive edici düşünceler aslında 
birkaç sözcüğe indirgenmiş kısa cümlelerden oluşan akıl damlaları. 
İnsan ruhuna ışık saçıyor, ümit ve anlayış gücünü uyandırıyor. Bazen 
de okuyucunun yaşamını kökünden değiştirecek güce sahip oluyorlar. 
Bu ilham verici deyişler okunur okunmaz bilinçaltınızı ele geçirecek, 
pozitif komutlar üretecek, düşünce sürecinizde kaçınılmaz değişiklik-
ler olacak. Enerjinizi daha pozitif patikalara yöneltmeye başlayacak, 
yaşamdan daha etkin faydalanacaksınız. Bu kitapta dünya finans pi-
yasalarının en başarılı yatırımcılarının tavsiyelerini, iş yapış şekillerini, 
tekniklerini, “olmazsa olmaz”larını 
ve “asla”larını bulacaksınız.

Gücünü Kendinden Alan Kadınlar-Yeni Feminizm Üzerine Bir Mani-
festo - Paula Morelos Zaragoza
Ya sana olduğun kadın olarak yaşayabileceğini söyleseydim? Ya sana 
içinde yaşayan tüm kadınların gücüyle yaşayabileceğini söyleseydim? 
UYARI! Bu yazının size bir şekilde meydan okuması ve içinizde bir şey-
ler uyandırması mümkündür. Söylediklerime katılabilir ya da katıl-
mayabilirsiniz ve mesele de tam olarak bu... Düşünmenizi sağlamak, 
içinizde bir şeyleri uyandırmak. Kendinize bir kadın olarak, bir yeri, 
bir konumu, "rahatlığınızı", statünüzü korumak için görmezden gelmek 
veya göz yummak istediğiniz şeyleri sorabilirsiniz. Feminist hareke-
te dahil olmuş ya da aktif olarak katılmışsanız, bir şeyler uyandırmak 
yoluyla bir sonuç elde etmeye kararlıysanız ya da haklı olarak ait ol-
manız gerektiğine inandığınız gruplardan reaksiyonlar bekliyorsanız, 
kendinizi anlaşılmamış ya da meydan okunmuş hissedebilirsiniz. Her 
halükârda, eğer tutkulu bir ruha sahip bir kadınsanız ya da fark edil-
meden gitmeyi ve sadece gözlemleyen biri olmayı tercih edenlerden-
seniz, okumaya devam etmek için zaman ayırmanıza değer.

Bir Borsa Spekülatörünün Anıları - Paul Lefevre
“Çağımızın en iyi otuz borsacısıyla görüşmeler sırasında hepsine sor-
duğum ortak bazı sorular oldu. Bu sorulardan biri şuydu: Özellikle ya-
rarlı bulduğunuz ve borsacı adaylarına önerebileceğiniz kitaplar var 
mı? bu soruya aldığım yanıt hep “Bir Borsa Spekülatörünün Anıları”, 
yani yetmiş yıllık bir kitap oldu. Bugüne değin yazılmış en saygın finans 
kitaplarından biri.” - Jack D. Schwager, Market Wizar’ın yazarı
“Bir Borsa Spekülatörünün Anıları ilk kez yetmiş yıl önce basılmış olsa 
da sürü psikolojisi ve borsada zamanlama konularındaki saptamaları 
geçen yaz döviz piyasalarında yaşanan çılgınlığı açıklayacak kadar 
güncel.” - Worth Dergisi
“Bugüne kadar okuduğum en iyi kitap. Yanımda çalışanlara vermek 
üzere elimde her zaman birkaç nüsha bulundururum.” - Martin Zweig

KİTAP
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John Wick: Chapter 4
Film, köpeğinin öldürülmesi üzerine 
yeniden yeraltı dünyasına karışan eski 
bir suikastçının maceralarının anlatıldı-
ğı John Wick filminin dördüncü devam 
halkasıdır. John Wick karakterine hayat 
veren Keanu Reeves, dördüncü devam 
halkası için bir kez daha kamera karşı-
sına geçiyor.

“M3GAN”
Dahi bir oyuncak şirketinde çalışan robotik mühendisi bir adamı 
konu ediyor. Mühendis, yakın zamanda yetim kalmış olan yeğe-
nine destek olması ve arkadaşlık etmesi için bir robot tasarlar. 
Ancak küçük kız ile duygusal olarak bağ kurmaya programlan-
mış insansı robot, programlaması fazla iyi işlediği için yeni arka-
daşı konusunda aşırı korumacı bir hale gelir. Bu korkutucu bağ-
lanma durumu pek çok tehlikeyi de beraberinde getirir.

Dungeons & Dragons: Honor Among Thieves
Kadrosunda Chris Pine, Hugh Grant, Michelle Rodriguez, Justice 
Smith, Rege-Jean Page, Sophia Lilis gibi isimlerin yer aldığı film, 
bir grup haydutun yaşadıkları fantastik dünyaya yanlışlıkla kıya-
meti getirmesini ve bunu geri çevirmek için çabalamak zorunda 
kalmasını anlatıyor.

Mission: Impossible — Dead Reckoning Part One
Top Gun filmindeki inanılmaz başarısı ile 2022'yi Hollywood me-
gastarı olarak kapatan Tom Cruise, 2023’de Mission Impossible 
filmiyle başarısından hiçbir şey ödün vermeyecek gibi duruyor. 
Filmin hikayesi ile ilgili çok bir bilgiye sahip olmasak da, eklenen 
yeni karakterlerin yanında, merak uyandırıcı bir gelişme var. 
Henry Czerny karakteri ile en son 25 yıl önce gördüğümüz Euge-
ne Kittridge'i tekrar göreceğiz.

SİNEMA
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Indiana Jones and the Dial of Destiny
Indiana Jones hayranlarının pek de hoşuna 
gitmeyen The Kingdom of the Crystal Skull 
filminin etkileri umarım geçmiştir. Çünkü ilk 
defa Spielberg tarafından yönetilmemiş bir 
Indiana Jones filmi izleyeceğiz.. Logan filmi-
nin yapımcısı James Mangold'un yönetmen-
liğini yaptığı Indiana Jones and the Dial of 
Destiny filmi, Harrison Ford'un Indiana Jones 
olarak sıradaki, ve muhtemelen son mace-
rasını anlatıyor.

Shotgun Wedding
Marry Me filminden sonra romantik komedi-
lerde göremediğimiz Jennifer Lopez Shotgun 
Wedding'de harikalar yaratmış.. Shotgun 
Wedding, bir milis tarafından kuşatılmış dü-
ğünlerine doğru yola çıkan damat ve gelinin 
hikayesi.. Ailelerini kurtarmak için işbirliği 
yapmak zorunda olan gelin ve damat, olan-
lardan dolayı birbirilerine yabancılaşacaktır.

The Hunger Games: The Ballad of Songbirds and 
Snakes
Açlık Oyunları film serisinin, Katniss Everdeen'siz 
devamının nasıl geleceği ve serinin nasıl genişletile-
ceği, uzun zamandır merak konusuydu.. Şans eseri, 
Açlık Oyunları serisinin yazarı Suzanne Collins, The 
Ballad of Songbirds and Snakes ile imdada yetişti. 
Panem'in hikayesini genişleten ön bölüm, okuyucu-
lar ve eleştirmenler tarafından çok beğenildi. Ön-
ceki bölümlerin kötü adamı olan Coriolanus Snow 
rolündeki Tom Blyth, Lucy Gray Baird rolündeki Ra-
chel Zegler ile harika bir film keyfi yaşayacağız. İlk 
üç bölümün yönetmeni olan Francis Lawrence'in de 
varlığı ile film oldukça heyecan verici!

Wonka
Dune'daki başrol oyunculuğu ile son yıllar-
da yıldızının parladığına şahit olduğumuz 
Timothée Chalamet için, 2023  belki de ka-
riyerinin en iyi yıllarından biri olabilir. Hem, 
Dune: İkinci Bölüm, hem de Wonka ile son-
bahar aylarında Timothee Chalamet'i be-
yazperdede bol bol göreceğiz. Wonka'nın 
, 1971'de yayınlanan orijinal filme 2005'teki 
versiyonundan daha çok benzediğini sıklık-
la duyuyoruz. 
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GİTEX’de yeni teknolojiler görücüye çıktı
Uçan arabalar, robot köpekler, Metaverse toplantıları ve sürücüsüz taksiler, Dubai'deki Körfez Bilgi Tekno-
lojileri Fuarı GITEX'te sergilenen yeni teknolojilerden bazılarıydı. 90 ülkeden 5 bin şirketi ağırlayan GITEX 
42. yılında bugün ilgililerine özel niş bir gösteriden dünyada türünün en büyük sergisi haline geldi. Yapay 
Zeka, Dijital Ekonomiler ve Uzaktan Çalış-
ma Sistemleri'nden Sorumlu Devlet Bakanı 
Omar El Olama, "Gitex dünyanın dört bir 
yanından teknolojilerini, inovasyonlarını ve 
gelişimlerini sergilemek için akın eden şir-
ketleri görebileceğiniz dünyadaki tek me-
kan." ifadelerini kullandı. Geleceğe odakla-
nan bu teknoloji fuarında bu yılki gündem 
Metaverse'ti. Lüksemburg merkezli TRMW 
Vakfı GITEX'te yeni ROOM ürününün tanıtı-
mını yaptı. Bu yeni video hizmeti 3 boyutlu 
bilgisayar oyunu benzeri grafiklerle Zoom 
tarzı görüntülü aramalar yapıyor. 

Chatgbt Tıpta Uzmanlık Sınavını Geçti: Yapay Zekaya Sahip Doktorlar Mı Geliyor?
ChatGPT, ABD'de doktorluk yapmak için gereken oldukça zorlu bir sınavı geçti. Araştırmacılar yapay zekaya 

sahip sohbet robotunun bu başarısını, tıp 
biliminde bir kilometre taşı olarak değer-
lendirdi. Sohbet robotu ChatGBT, ABD’de 
üç bölümden oluşan Tıbbi Lisanslama Sı-
navı’nda (USMLE) çeşitli bölümlerde yüzde  
52,4 ile yüzde  75 arasında başarılı oldu. 
Araştırmayı yapan teknoloji şirketi Ansib-
leHealth'ten araştırmacılar, konuya ilişkin 
yaptıkları açıklamada, "Zorluğuyla ünlü bu 
uzman sınavı için geçme puanına ulaşmak 
ve bunu herhangi bir insan takviyesi ol-
madan yapmak, klinik yapay zekanın ge-
lişiminde dikkate değer bir kilometre taşını 
işaret ediyor." ifadelerini kullandı. Bununla 
birlikte ChatGBT, daha önce işletme ve hu-
kuk bölümlerde de  teste tabi tutulmuş ve 
sınavları geçmişti.

Türkiye'nin en ucuz elektrikli otomobili Leapmotor T03
Ulubaşlar Grubu'nun otomotiv şirketi Ulu Motor, Kasım 2021’de 
SKYWELL ile başlattığı elektrikli otomobil marka temsilciliklerine 
Mart 2023 itibarıyla Çinli Leapmotor’un Türkiye distribütörlüğünü 
de ekledi. Leapmotor’un Türkiye’ye ithal edilecek ilk modeli, 5 ka-
pılı şehir otomobili T03 olarak belirlenirken araç için mart ayına 
özel, 699.000 TL’lik sabit fiyat garantisiyle ön siparişler alınmaya 
başlandı. Nisan 2023 itibarıyla ön siparişi alınan ilk Leapmotor T03 
teslimatları gerçekleştirilecek. 80 kW’lik gücü, 41.3 kW/h’lık batar-
yası ve 417 km’ye varan şehir içi menziliyle (WLTP City) Leapmotor 
T03, açıklanan ön satış fiyatıyla Türkiye pazarında satışa sunulan 
en ekonomik elektrikli otomobil özelliğiyle de dikkat çekiyor.

TEKNOLOJİ
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Apple Music Classical ay sonunda geliyor
Apple Music Classical uygulaması, ana uygulamada kla-
sik müzik arayan ancak kaybolmak istemeyen kullanıcı-
lar için bu ayın sonunda indirmeye sunulacak. Normal 
abonelik geçerli olacak. Sektörün ikinci büyük müzik oy-
natma servisi olan Apple Music, milyonlarca parçaya ev 
sahipliği yapan bir kataloğa sahip. Yine de Apple klasik 
müzik türünü bu kataloğun içerisinde kaybetmek isteme-
di ve ayrı bir uygulama geliştirdi. Apple Music Classical 
uygulaması klasik müzik hayranlarına hitap ediyor. 2021 
yılında satın alınan ve sonrasında kapatılan Primephonic 
müzik servisinin altyapısını kullanıyor. Apple toplamda 5 

milyondan fazla klasik müzik parçası sunuyor ve kütüphane sürekli yenilecek.

Hong Kong'un start-up'ları Alzheimer hastalığıyla mücadele ediyor
Hong Kong’un ar-ge firmaları ve start-up'ları, giyilebilir elektronik ve biyomedikal testler geliştirirken Al-
zheimer hastalığıyla da mücadele ediyor. Hong Kong Bilim ve Teknoloji Üniversitesi’nin Nörodejeneratif 
Hastalıklar Merkezi’nin başkanı Nancy 
Ip, Bilim Parkı'nın Londra Üniversitesi 
Akademisi ve Stanford Üniversitesi ile 
çalışmalarında nasıl yardımcı olduğu-
nu anlatıyor: "Alzheimer hastalığı için 
kan bazlı bir bio-işaret geliştirdiğimiz 
proje, iş birliği yaptığımız projelerden 
biri. Bu bizim için çok heyecan verici 
bir proje çünkü üç kurum arasındaki iş 
birliğinin gücünü gösteriyor. Dünya nü-
fusunun yaşlandığı dikkate alındığında 
nörojeneratif hastalıklar yaşlılıkla ala-
kalı hastalıklar olduğu için yaygınlıkları 
giderek daha da artıyor." 

Gate.io, Visa kripto para banka kartını kullanıma sunuyor
Kripto para borsası Gate.io‘nun çatı şirketi Gate Group, Litvanya merkezli şirketi Gate Global UAB aracı-
lığıyla bir Gate Visa kripto banka kartı başlatmayı planlıyor. Gate’den yapılan açıklamaya göre, Avrupa 
Ekonomik Alanı’ndaki (EEA) kullanıcılar için bir bekleme listesi ve kayıt süreci açıldı. Visa’nın kripto başkanı 
Cuy Sheffield, ödeme devinin “kripto ekosistemi ile küresel ticaret ve finans kurumları arasında köprü gö-
revi görmek istediğini” belirtti. Visa’nın 
kripto başkanı Cuy Sheffield konu ile 
ilgili olarak şu şekilde açıklama yaptı: 
“Gate Visa banka kartı gibi program-
larla, Gate Group banka kartı sahiple-
ri, Visa’nın kabul edildiği her yerde mal 
ve hizmetler için ödeme yapmak üze-
re dijital varlıklarını dönüştürmenin ve 
kullanmanın sorunsuz bir yolunu sağ-
lıyor.” Ülkemizdeki bankacılık kuralları 
gereği bu kartlar Türkiye'de kullanıla-
mıyor.

TEKNOLOJİ
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Hayallernz Gerçekleştryoruz

Cephe Sstemlernde,
 Projenz Sanata Dönüştürür
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